

# မြောက်

The Mirror Daily

၁၉၅၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင် တည်ထောင်သည်။ Established in 1957

## မပျက်စီးစေဘဲကျင့်

ပျားပိတုန်းသည် ပန်းပွင့်ကိုလည်းကောင်း၊ အဆင်းအနံ့ကိုလည်းကောင်း မပျက်စီးစေဘဲ ပန်းဝတ်ရည်ကိုသာ စုပ်ယူပျံ့သွားသကဲ့သို့ ပန်းတည်းဟူသော သဒ္ဒါတရားနှင့် အဆင်းအနံ့တည်းဟူသော စည်းစိမ်ဥစ္စာကို မပျက်စီးစေဘဲ ကျင့်ရာ၏။  
ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၄၉)

၁၃၇၈ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၂ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့။

21, Thursday July 2016

(၈၆၂၉)



### တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေး ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ကျင်းပ

စာမျက်နှာ - ၉

## မြန်မာ-အမေရိကန် ဆက်ဆံရေးပိုမိုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံဆိုင်ရာမဟာဗျူဟာဆက်ဆံရေးနှင့် အမျိုးသားလုံခြုံရေး ဒုတိယအကြံပေး မစ္စတာ ဘန်ဂျမင်ရစ်တို့သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံသည်။(အပေါ်ပုံ)  
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-အမေရိကန်ဆက်ဆံရေးပိုမိုတိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေဖြင့် မည်ကဲ့သို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပေးနိုင်မည်ကို အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဖြစ်ရပ်မှန်များသိရှိစေရန် တပ်မတော်မှ သတင်းစာရှင်းလင်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀  
မြစ်ကြီးနားမြို့ ဗလမင်းထင်တံတားအနီး၌ မောင်ဝွမ်ဆိုင်းအောင် သေနတ်ထိမှန်သေဆုံးမှု၊ လားရှိုးမြို့နယ် မိုင်းယော်ကျေးရွာအနီးတွင် အလောင်းများ တွေ့ရှိမှု၊ မိုင်းဂျာယန်တွင် တိုင်းရင်းသားညီလာခံတစ်ရပ် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် ရေလွှမ်းမိုးမှုနှင့် တပ်မတော်မှ ကူညီလုပ်ဆောင်နေမှုဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဇေယျာသီရိဗိမာန်၌ ကျင်းပသည်။  
သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦးက မြစ်ကြီးနားမြို့ ဗလမင်းထင်တံတားအနီး၌ မောင်ဝွမ်ဆိုင်းအောင် သေနတ်ထိမှန်သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၀ ရက် ညပိုင်းတွင် မောင်ဝွမ်ဆိုင်းအောင် အပါအဝင် လူငယ်ရှစ်ဦးက မြစ်ကြီးနားမြို့နေ လူငယ် လေးဦးအား လိုက်လံနှောင့်ယှက်မှုကြောင့် ဗလမင်းထင်တံတားလုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူ

ဒုတိယတပ်ကြပ် နန်ဟီးခင်တန်နှင့် တပ်သားမောင်မောင်တို့က လိုက်ပါကူညီပို့ဆောင်ပေးမှု၊ ၎င်းစစ်သည် နှစ်ဦးအား အပြန်လမ်းခရီးတွင် ဝွမ်ဆိုင်းအောင် အပါအဝင် လူငယ် ရှစ်ဦးတို့ကို ဝိုင်းဝန်းထိုးကြိတ် ကန်ကျောက်ခြင်း၊ တပ်သား မောင်မောင်ထံမှ သေနတ်လုယူခြင်းတို့ကြောင့် ကျည်ပေါက်ထွက်၍ ဝွမ်ဆိုင်းအောင် ထိမှန်သေဆုံးခဲ့မှုများ၊ ယင်းဖြစ်စဉ်အရ တပ်မတော်အနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ယင်းဖြစ်စဉ်အပေါ် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အမြတ်ထုတ် လုပ်ဆောင်နေသည့် နောက်ဆက်တွဲ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
လားရှိုးမြို့နယ် မိုင်းယော်ကျေးရွာအနီးတွင် အလောင်းများ တွေ့ရှိမှု ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် မိုင်းယော်ကျေးရွာ၏ နယ်မြေဒေသ အခြေအနေ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် မိုင်းယော်ကျေးရွာအုပ်စု ပန်ကျိန်လုံတောင် ပတ်ဝန်းကျင်၌ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းနှင့် သောင်းကျန်းသူများ တွေ့ဆုံတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှု၊  
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့



### စေရက်တောင်ထိပ် တက်ရောက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တောင်တက်သမား သုံးဦးအား ကိုယ်တစ်ပိုင်းပုံရုပ်တုပြုလုပ်ကာ ဂုဏ်ပြုသွားမည်

စာမျက်နှာ - ၃

Advertisement for RE GD (Real Green Daily) featuring a green leaf logo and text in Burmese. It promotes a natural, healthy product. Contact information and a QR code are also present.

## အာဇာနည်နေ့ မြင်ကွင်းတို့မှပေးသောပီတိ

ရေလွှမ်းနေသော ကျောင်းဝင်းထဲ၌ ကျောင်းသားငယ်တစ်စုသည် တိုင်တစ်ဝက်လွှင့်ထားသော နိုင်ငံတော်အလံကိုအလေးပြုနေကြပါသည်။ လွှမ်းနေသောရေသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူငယ်တို့၏ မြေသလုံး အလယ်သို့တိုင်ရောက်နေပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ပုံစံမျိုးမှာသေချာပါသည်။ ဤကျောင်းသား ကျောင်းသူတို့က အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများအား အရိုအသေပေးအလေးပြုနေပုံသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံး၏ နှလုံးသားကို လှုပ်နှိုးကိုင်လှုပ်ခဲ့ပါသည်။ မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသားလူငယ်တို့သည် ဂယနုဏ မသိသေးသော်လည်း အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများသည် တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုး၏ ကျေးဇူးရှင်တို့ဖြစ်သည်ကိုမူ နားလည်ခံစားမိနေကြပြီဖြစ်ပါသည်။

ဝန်ကြီးများရုံး၌ ရှုလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်တွင် ကျဆုံးခဲ့သော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို ကျောင်းသား ကျောင်းသူတို့က မိုးရွာနေသည့်ကြားထဲမှ အလေးပြုခဲ့ကြပါသည်။ ဝန်ကြီးများရုံး၌ တန်ခိုးစိစစ်ရေးကြေညာ လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တို့၏ ပုံရိပ်သည်လည်း တစ်မိမိမိကျေနပ် ပီတိကိုဖြစ်စေပါသည်။ အာဇာနည်ဗိမာန်တွင် ကျဆုံးခဲ့သော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို ဂါရဝပြုရန် တိုးဝှေ့ရောက်ရှိလာသော ပြည်သူလူထု၏ လှုပ်ရှားမှုမြင်ကွင်းသည်လည်း ကိုယ့်နိုင်ငံကိုယ့်လူမျိုးတို့၏ နိုင်ငံရေးအသိစိတ်ဓာတ်အပေါ် ကျေနပ်အားရဖြစ်စေပါသည်။ ဗိုလ်ချုပ်နေအိမ်ပြတိုက်သို့ရောက်ရှိလာသော ပြည်သူတို့၏ အရေအတွက်အင်အားသည်လည်း သက်တမ်း ၉၀ ဝန်းကျင်ရှိနေပြီဖြစ်သော ဗိုလ်ချုပ်နေအိမ်ပြတိုက်၏ ကြံ့ခိုင်ရေးကို စိုးရိမ်ရမလိုအတွေးတို့ကိုပင်တွေးမိစေပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့ကန်တော်ကြီးပတ်လမ်း ဗိုလ်ချုပ်နန်းခြံအတွင်းရှိ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ရှေ့ လာရောက်ဂါရဝပြုကြသည့် ပြည်သူတို့၏ အရေအတွက်သည်ပင် မနည်းလှသည်ကိုတွေ့ရပါသည်။

စိတ်လှုပ်ရှားစရာအာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းများကို ရန်ကုန်မြို့၌ သာတွေ့ရသည် မဟုတ်ပါ။ မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ မြို့ကြီး မြို့ငယ်များ၌ ဤသို့ ဤပုံစံတို့လှုပ်ရှားစရာကောင်းသော အာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းများကို မြင်တွေ့ရပါသည်။ မန္တလေးမြို့အာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းတို့သည်လည်း ပြည်သူတို့၏ နိုးကြားတတ်ကြမှုကို သုံးဖက်မြင်ရုပ်လုံးကြွလာအောင် ပုံဖော်ထားသကဲ့သို့ဖြစ်နေပါသည်။ သံရည်ဆွဲထွက်ပေါ်လာသော ဥဥသံ၊ ကား၊ ဆိုင်ကယ်တို့မှ ထွက်ပေါ်လာသော ဟွန်းသံရည်တို့သည် ရှုလိုင် ၁၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၃၇ မိနစ်၏ သမိုင်းအဓိပ္ပာယ် နက်ရှိုင်းပုံကို လှစ်ဟပြနေပါသည်။ တောင်ငူ၊ မအူပင်၊ ပြည်၊ ထားဝယ်၊ မိတ္ထီလာစသော စသော အချက်အချာမြို့တို့၏ အာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းပုံရိပ်တို့ကို အင်းတော်၊ အမ်း၊ ဝှေ့နှင့် တောင်ကုတ်တို့ကဲ့သို့သော မြို့နယ်တို့၏ အာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းပုံရိပ်တို့က ပဲခူးချင်းယှဉ်အားပြိုင်နေပါသည်။ ဤမြင်ကွင်း ဤပုံရိပ်တို့သည် လှည်းနေလှေအောင်း မြင်လောင်းမကျန် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ နှလုံးသားမှထွက်ပေါ်လာသော အမျိုးသားရေး အားမာန်ပုံရိပ်တို့ဖြစ်သည်ကို ထင်ထင်ရှားရှားဖော်ပြနေပါသည်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအပိုင် အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများသည် သမိုင်းမော်ကွန်းရေးထိုးခံရစေရန် ဆောင်ရွက်မည်ဟူသော နိုင်ငံရေးလောဘဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်မဟုတ်ပါ။ တိုင်းပြည် လွတ်လပ်ရေးရရှိ ရာမည်ဟူသော နိုင်ငံရေးသန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံရေးလောဘ၏ သမိုင်းဆိုးကျိုး၊ နိုင်ငံရေးသန္နိဋ္ဌာန်၏ နိုင်ငံရေးတန်ဖိုးတို့ကို ကမ္ဘာ့သမိုင်းဖြစ်စဉ်များ၌လည်း မြင်တွေ့နိုင်ပါသည်။ အစုအပြုံလိုက် သေကျေပျက်စီးစေသော လက်နက်တို့ကို ရှင်းလင်းဖျက်ဆီးရန်ရည်ရွယ်၍ အမေရိကန်နိုင်ငံဦးဆောင်သော မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့တို့သည် အီရတ်နိုင်ငံကို ကျူးကျော်ဝင်ရောက်သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြပါသည်။ ဤကျူးကျော်စစ်ကြောင့် အာဏာရှင် ဆက်ခံပုံစံ၏ အာဏာလက်လွှတ်ရသည့်အချိန်တွင် အီရတ်အာဏာရှင် ဆက်ခံပုံစံ၏ ကမ္ဘာတည်သရွေ့ တည်စေရမည်ဟု ရည်စူးထုလုပ်ခဲ့သော သူ၏ဧရာမပုံတူရုပ်တုတို့ကို အီရတ်ပြည်သူတို့က ဆွဲချလှဲဖြိုဖျက်ဆီးခဲ့ကြပါသည်။ ဓားမိုးထားသော ဩဇာအာဏာတို့သည် မိုးထားသော ဓားတို့မရှိသည့်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း ပြိုကွဲလွင့်ပြယ်မည်သာ ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ပြည်သူတို့၏ နှလုံးသား၌ ကိန်းဝပ်နေကြသော လေးစားယုံကြည်မှုတို့ကို ဆွဲထုတ်နင်းချေဖျက်ဆီးရန် ကြိုးစားပါက လုံးဝလုံးဝ အောင်မြင်မည်မဟုတ်ပါ။ ဤနိုင်ငံရေးအနှစ်သာရကို ယခုနှစ်ကျင်းပခဲ့သည့် အာဇာနည်နေ့မြင်ကွင်းတို့က ရုပ်လုံးကြွပေါ်လာအောင် ထုဆစ်ဖော်ပြနေကြပါသည်။ ။

## အမျိုးသားအဆင့် သင်တန်းနည်းစနစ်ရေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်း သင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

**ရန်ကုန် ရှုလိုင် ၂၀**  
မြန်မာနိုင်ငံသည် တစ်ချိန်က အာရှ ပစိဖိတ်နှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တက်တက်ကြွကြွပါဝင်ခဲ့သည့် အစဉ်အလာရှိ သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ကင်းထောက်လုပ်ငန်းစဉ်များ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက် သည့်အခါ နိုင်ငံတကာကင်းထောက် အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ သင်တန်းများပို့ချပေးခြင်း၊ လုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပခြင်း၊ လေ့လာစိစစ်အကဲဖြတ်ခြင်းများကို စိတ်အားထက်သန်စွာ လာရောက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးနေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အာရှ ပစိဖိတ် ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်မှ ကင်းထောက် ပညာရှင်များ လာရောက်ကြပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ကင်းထောက်နည်းစနစ်သင်တန်းများကို မန္တလေးမြို့တွင် ပထမဦးဆုံးအကြိမ်အဖြစ် စတင် ကျင်းပခဲ့သည်ကို လေ့လာသိရှိရပါ ကြောင်းဖြင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက ပြောသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယမန်နေ့ ညနေ ၃ နာရီက အမှတ်(၁)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း (လမ်းမတော်)၌ကျင်းပသည့် အမျိုးသား အဆင့် သင်တန်းနည်းစနစ်ရေးဆွဲခြင်း ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် တို့သို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်



အထိ ကျင်းပဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် Youth Programme Workshop ကိုလည်း ကျင်းပခဲ့သည့်အတွက် အဆိုပါလုပ်ငန်း ဆွေးနွေးပွဲမှ ပေါ်ထွက်လာသော လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများ အား အသိပေးလေ့ကျင့်ပေးရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို သိရှိရ ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ် နှင့် အာရှ ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်တို့မှ ဦးဆောင် ဆွေးနွေးပွဲချခဲ့သော လုပ်ငန်းဆွေးနွေး ပွဲနှစ်ရပ်အပြင် ရှုလိုင် ၁၁ ရက်မှ ၁၄ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် မြန်မာ့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင် မှတ်ပုံတင်ရေး စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲနှင့် ယနေ့သင်တန်း

ဆင်းကြမည့် မြန်မာ့ကင်းထောက် အတွက် အမျိုးသားအဆင့်သင်တန်း နည်းစနစ် ရေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ဆွေးနွေးပွဲများသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်၊ ကင်းထောက် နည်းပြဆရာများနှင့် လူငယ်များ အတွက် စွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားရေး ကို ကောင်းစွာ အထောက်အကူပြုနိုင် သော လုပ်ငန်းစဉ်ကြီးများအဖြစ် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံကင်းထောက် အဖွဲ့ Chief Commissioner ဒေါက်တာတင်ညိုက သုံးသပ်ဆွေးနွေး တင်ပြခြင်း၊ သင်တန်းသားများ ကိုယ်စား ဦးမြင့်ဆွေက သင်တန်း အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ

ခြင်းနှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ် အာရှ ပစိဖိတ် ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက်ကော်မတီဝင် Dr. Pattaroj Kamonrojsiri က လုပ်ငန်း ဆွေးနွေးပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ရရှိသော အကျိုးရလဒ်များအပေါ် ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့်တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်း ဆွေးနွေးပွဲကို ဦးဆောင်ပို့ချခဲ့သော ကမ္ဘာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ် အာရှ ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ကင်းထောက် ကော်မတီဝင်များနှင့် အဖွဲ့အား အမှတ်တရလက်ဆောင်များ ပေးအပ် ပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူ များအား သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုလွှာ များ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ **(ကြေးမုံ)**

## ဝါးခယ်မတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နိမ်နင်းရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

**ဝါးခယ်မ ရှုလိုင် ၂၀**  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ်အတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကာကွယ်နိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြည်သူ့ဆေးရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊

မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်ငှက်ဖျားတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဝါးခယ်မမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ မိုးရာသီကာလ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရေးအတွက် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များ၌ ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်း၊ ဖုံး၊ သွန်၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်းများ၊ အဘိတ်ဆေးခန်းခြင်းများကို တာဝန်ရှိသူများ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပြည်သူများပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

## ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်း တောင်သူပညာပေးသရုပ်ပြ

**စဉ့်ကိုင် ရှုလိုင် ၂၀**  
စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် လင်းဇင်းကျေးရွာ တောင်သူ ဦးထွန်းရီ၏ ကွင်းအမှတ် (၆၅) ဦးပိုင်အမှတ်(၉) လယ်မြေတွင် ကောက်စိုက်စက်ဖြင့် မနေ့သုခစပါးမျိုး သုံးဧကအား တောင်သူပညာပေး စိုက်ပျိုးခြင်း သရုပ်ပြပွဲကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လယ်ယာသုံး သွင်းအားစုများကို တိုးတက်သုံးစွဲနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်မှ ကူညီပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အလျောက် တောင်သူများအနေဖြင့် လည်း အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်သော မျိုးကောင်းမျိုးသန့်စပါးများကို စိုက် ပျိုးနိုင်ရေးစသည်တို့ကို ရှင်းလင်းပြော ကြားခဲ့သည်။ **စိုးအောင်(ပြန်/ဆက်)**

## ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောပွဲများ ကျင်းပ

**နေပြည်တော် ရှုလိုင် ၂၀**  
အမှတ်(၁) ယာဉ်ထိန်းရဲဘဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (နေပြည်တော်)မှ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ နေပြည်တော်အတွင်း ယာဉ် မတော်တဆမှုများ လျော့နည်းကျဆင်း ရေးအတွက် ယာဉ်မောင်းများနှင့် ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူများကို ယာဉ် စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအသိပညာ ပေးဟောပြော ဆောင်ရွက်မှုအား ယနေ့တွင် ဇမ္ဗူသီရိမြို့နယ်နှင့် ပုဗ္ဗ သီရိမြို့နယ်တို့၌ ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ယာဉ်ထိန်းရဲအရာရှိများက တာဝန် ကျရာဌာနများတွင် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ယာဉ်ထိန်းသိမ်းခြင်းနည်း စနစ် ဝါးမျိုး၊ မြေကျင်လမ်းလျှောက်သူ

ချက်များ၊ ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်း အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အမှားအမှန် သရုပ်ပြပွဲများ၊ မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် ပြစ်မှုဆိုင်ရာ ဥပဒေ များကို အသေးစိတ်ချပြ ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ပြီး ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင် ၁၂၀ ကို ဝေငှ အပိုင်းတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း **(သတင်းစဉ်)**



<b>မြန်မာ့</b> နေ့စဉ်သတင်းစာ	စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ခင် စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးမိုးနိုင်၊ ဦးစန်းအောင် သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင် ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ အောင်မိုးစိုး၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်၊ အောင်ကျော်ကျော်	အနုပညာစာတည်း - ခင်ခင်သက် အားကစားစာတည်း - မေလှသင်း ဆောင်းပါးစာတည်း - စန္ဒာဝင်း အထူးတန်းစာတည်း - ဟိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်၊ ဖြိုးစန္ဒာပြည်၊ သီသီမင်း	အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - အောင်ကျော်ဦး၊ ခင်ဇော်လီ၊ ခင်စုစုလှိုင်၊ အေးအေးမြင့်၊ ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ခင်မောင်ဝင်း၊ အထူးသတင်းထောက် - ဆုနင်းလှ
---------------------------------	--	---	---

ပြည်တွင်းရေးရာ

စေရက်တောင်ထိပ် တက်ရောက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တောင်တက်သမားသုံးဦးအား ကိုယ်တစ်ပိုင်းပုံရုပ်တူပြုလုပ်ကာ ဂုဏ်ပြုသွားမည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀

အားကစားအောင်မြင်ခြင်းသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ ဂုဏ်၊ လူမျိုးတစ်မျိုး၏ သိက္ခာဖြစ်ပြီး မိမိတို့၏အသက်ကိုစွန့်၍ မြန်မာနိုင်ငံ့ဂုဏ်ကို ဆောင်ခဲ့သော တောင်တက်အားကစားသမားများအား ဂုဏ်ပြုခြင်းသည် နိုင်ငံတော်အတွက် အထူးအရေးကြီးသော လုပ်ဆောင်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် အားကစားလေ့ကျင့်ရေးစခန်း (Gold Camp) Multipurpose Hall ၌ ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး စေရက်တောင်ထိပ် သို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများ ဂုဏ်ပြုပွဲ၌ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ယနေ့ ကျင်းပသည့် အခမ်းအနားသည် မေ ၁၉ ရက်တွင် စေရက်တောင်ထိပ်သို့ အောင်မြင်စွာ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံကို တောင်ထိပ်တွင် လွှင့်ထူကာ ကမ္ဘာ့အလယ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ကို မြင့်မား ထည်ဝါစေနိုင်ခဲ့သော တောင်တက်အားကစားသမားများဖြစ်ကြသည့် မောင်ဝင်းကိုကို၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးအောင်နှင့် မောင်ညီညီအောင်တို့အား အထူး ဂုဏ်ပြုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ မြောက်ဘက် ဟိမဝန္တာတောင်တန်းရှိ ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး တောင်ဖြစ်သည့် အမြင့်ပေ ၂၉၀၀၀ ကျော်ရှိ စေရက်တောင်သည် တက်ရန် ခက်ခဲ၍ ရာသီဥတုကြမ်းတမ်းပြီး အန္တရာယ်များသောကြောင့် လျှပ်တစ်ပြက် ဖြတ်ထိုးဥတုကိုသာ အသုံးပြုပြီး အသက်ကိုစွန့်စားရသော လုပ်ငန်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အသက်ကိုပင်စွန့်၍ နိုင်ငံတော်၏ဂုဏ်၊ နိုင်ငံတော်၏

ပုံရိပ်ကို အားကစားဖြင့် မြှင့်တင်ပေးခဲ့သော တောင်တက်အားကစားသမားများ ၏ အားကစားစိတ်ဓာတ်နှင့် အားကစားသမားများအား အထူးဂုဏ်ပြုမှုတစ်ရပ် တင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တောင်တက်အားကစားသမား အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုပြည့်ဖြိုးအောင်က တောင်တက်ခရီးစဉ်တစ်လျှောက် ကြုံတွေ့ရသော အခက် အခဲ၊ အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ အောင်မြင်စွာတက်ရောက် နိုင်ခဲ့ပုံများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား သည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တောင်တက် အားကစားသမားများအား တစ်ဦးချင်းဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေကို ပေးအပ်ကာ အခမ်း အနားကို ရပ်သိမ်းသည်။

အဆိုပါ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် တောင်တက်အားကစားသမားများအား ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီး ဌာနရှိ အားကစားသမားမော်ကွန်းပြတိုက်ရှိ ရွှေတံဆိပ်လေးခုနှင့်အထက် ရရှိသည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားများနည်းတူ ဂုဏ်ပြုခြင်းမရှိ ကိုယ်တစ်ပိုင်းပုံရုပ်တူပြုလုပ်ကာ ဂုဏ်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့တက်ရောက် ခဲ့သော တောင်တက်ခရီးစဉ်မှတစ်ဆင့်အားကစား ပြသထားရှိမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ခြေလှင်တောင်တက် အားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်များ တက်ရောက်ကြသည်။



စေရက်တောင်ထိပ်သို့ အောင်မြင်စွာ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည့် ကိုပြည့်ဖြိုးအောင် နှင့် ကိုဝင်းကိုကိုတို့အား တွေ့ရစဉ်။ (အား/ကာ)

(ကြေးမုံ)

အာဆီယံဘက်စုံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ်ဖိုရမ်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

ASEAN Australia Development Cooperation Program II ၏ ပံ့ပိုးမှု အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာန ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့၏ အစီ အစဉ်ဖြင့် အာဆီယံဘက်စုံရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုသဘောတူစာချုပ် (ACIA) ဖိုရမ်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကန်တော်ကြီး ပဲလေ့စ်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။



ဖိုရမ်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပညာရှင် များက အာဆီယံဘက်စုံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူစာချုပ် (ACIA) ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အကျိုးကျေးဇူး များကို အသီးသီးဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာသည့် အာဆီယံနိုင်ငံ များနှင့် ဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုယ်စားလှယ် များကလည်း ပါဝင်ဆွေးနွေးကြသည်။ အဆိုပါအာဆီယံဘက်စုံရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုသဘောတူစာချုပ် (ACIA) ဖိုရမ်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲမှ အာဆီယံ ဘက်စုံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သဘောတူ

စာချုပ်ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို ပိုမို နားလည်သဘောပေါက်စေပြီး ၎င်း စာချုပ်အရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား အကာအကွယ်ပေးထားမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ နှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာ တွင် ၎င်းစာချုပ်အရ ရရှိနိုင်သည့်အခွင့် အရေးများစသည့် အသိအမြင်များ ကို ရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ (ACIA) ဖိုရမ်နှင့် ဆွေးနွေးပွဲသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ အာဆီယံ အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ ကိုယ်စားလှယ်၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဩစတြေးလျသံရုံးနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ သံရုံးများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ACIA ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများ၊ ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ လက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ ကြပြီး ဇူလိုင် ၂၀ ရက်ထိ ကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။ (ကြေးမုံ)

မြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀

စိုးရိမ်ရေမှတ်များအောက် ကျဆင်းနိုင်မှုအခြေအနေ ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့်နှင့် ဖောင်းပြင်မြို့တွင် နှစ်ပေခန့် ယင်း မြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက် နှစ်ရက်အတွင်း ဟုမ္မလင်းမြို့နှင့် နောက်သုံးရက်အတွင်း ဖောင်းပြင်မြို့တို့ တွင် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအောက် ပြန်လည်ကျဆင်း နိုင်သည်။

စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်မှုအခြေအနေ ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေ သည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်ငါးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ် ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်မြင့်တက်နိုင်မှုအခြေအနေ ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ သည် မော်လိုက်မြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် သို့ ကျော်လွန်နေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ပြီး ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ငဝန်မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများ၊ မော်လိုက်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်း နေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ (ကြေးမုံ)

ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး ရေနတ်မြောင်းတူးဖော်

ထီးချိုင့် ဇူလိုင် ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ထီးချိုင့်မြို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း ပါက အဆိုပါမိုးရေများသည် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် သင်္ဃာတန်ရေများ မြင့်တက် လာပြီး ကန်ဘေးနှင့် ကန်နဲ့ဆက်စပ်နေသည့် နေရာများတွင် နေထိုင်ကြ သော ပြည်သူများ၏ နေအိမ်အောက်တွင် မိုးရေများ ဝင်ရောက်မှုများ မကြာ ခဏ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိရာ လွှတ်တော်ရန်ပုံငွေမှ ကျပ် ၁၀ သိန်း လျှင်ဒါနိုမှု၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီနှင့် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး တို့ ပူးပေါင်းမှုများဖြင့် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှ စတင်ပြီး ရေနတ်မြောင်း စတင် တူးဖော်နေကြောင်း သိရသည်။ “အခုလိုရေပူပင်တွေ အိမ်အောက်မှာရှိနေတော့ ခြင်အန္တရာယ်ကို ကြောက် ရပါတယ်။ ကျွန်မတို့အိမ်မှာလည်း ကလေးငယ်လေးရှိနေတော့ မိုးတွင်းကာလ လည်းဖြစ်လို့ သွေးလွန်တုပ်ကွေးဖြစ်မှာကိုလည်း စိုးရိမ်ပါတယ်။ မကောင်းတဲ့ အနံ့ အသက်တွေလည်း နေ့စဉ်ရှူနေရပါတယ်။ ဒီရေတွေကလည်း ဘယ်ကိုမှ ထွက်စရာအပေါက်မရှိတော့ အရင်နှစ်ကဆို တစ်နှစ်လုံး ဒီလိုပဲ နေရပါတယ်။ အခု ဘက်ဟိုးတွေနဲ့ ရေမြောင်းစတင်တူးဖော်နေပြီဆိုတော့ အလွန်ဝမ်းသာ ပါတယ်”ဟု ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါရေနတ်မြောင်းကို အမှတ် (၄)ရပ်ကွက် ကျောက်စေတီကျောင်း တိုက် တံတားမှ အမှတ် (၅)ရပ်ကွက် ကြက်သွန်ခင်းထိ ရေနတ်မြောင်းပေအရှည် ၁၆၀၀ ခန့် တူးဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဦးမာန်-ထီးချိုင့်)

ချင်းတွင်းမြစ်ရေကျဆင်းသွားသော်လည်း ဇေယျဝတီရပ်ကွက်တွင် ရေများရှိနေဆဲကြောင့် ဒေသခံများ ကျန်းမာရေးစိုးရိမ်နေ

ရေစကြို ဇူလိုင် ၂၀

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေစကြိုမြို့တွင် ဇူလိုင် လဆန်းပိုင်းက ချင်းတွင်းမြစ် ရေစိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ရောက်ရှိ ခဲ့သည့်အတွက် မြို့၏အနိမ့်ပိုင်း ရပ်ကွက်များအတွင်း မြစ်ရေများ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့မြစ်ရေများ ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် ရပ်ကွက်များအနက် အမှတ် (၈) ဇေယျဝတီရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ခြေ ၂၀၀ ခန့်မှာ ရေဝင်ရောက်ခဲ့သဖြင့် သွား လာရေးခက်ခဲမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး လူနေ၍ မရသည့် အိမ်ထောင်စုအချို့မှာ နီးစပ်ရာ ဆွေမျိုးသားချင်းနှင့် ဘုန်း တော်ကြီးကျောင်းများသို့ ရွှေ့ပြောင်း နေထိုင်ခဲ့ကြရကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ရပ်ကွက်က အနိမ့်ပိုင်း ရပ်ကွက်ဖြစ်သလို ချင်းတွင်းမြစ်နဲ့ လည်းနီးတော့ မြစ်ရေကြီးရင် ရေဝင် ရောက်တော့တာပဲ။ အရင်ကတော့ မြစ်ရေကျသွားရင် ရေတွေပြန်ဆင်း သွားတယ်။ ခုတော့ ပြန်မဆင်းဘဲ ရေတွေကဝပ်နေတယ်။ လမ်းတွေ လည်း သွားလို့မရဘူး။ အချို့အိမ်တွေ

ဆိုင်ရင် ခါးလောက်ထိ ရေက ရှိနေ သေးတယ်။ ဒီရေတွေ ပြန်မလျော့ဘဲ ရေဝပ်တာကြာလာရင် ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက် စိုးရိမ်ရပါတယ်။ ပြီးတော့ရေတွေက အနံ့ဆိုးတွေ နံနေတာပဲ။ ကျွန်တော်တို့ ရပ်ကွက်မှာ မြစ်ရေကြီးတိုင်း အခုလို ရေဝင်နေတော့ ဒေသခံတွေက လက်လုပ်လက်စား အခြေခံ လူတန်းစားတွေအနေနဲ့ သွားလာ လုပ်ကိုင်ရေးအတွက် အခက်အခဲတွေ ကြုံတွေ့နေကြရပါတယ်။ ဒါကြောင့်

ပေထွက်ဖော်(ရေစကြို)

# ကြေးမုံ

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### ၂၀၁၆ ခုနှစ် မေလအတွက် သစ်တောကြေးမုံဂျာနယ်ထွက်ရှိ



သစ်တောကြေးမုံဂျာနယ်ရှေ့မျက်နှာဖုံး

၂၀၁၆ ခုနှစ် မေလထုတ် သစ်တောကြေးမုံဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းဂျာနယ်တွင် အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး၊ မြန်မာအင်ကြင်း၊ လွန်အင်ကြင်း၊ အမြောက်ဆံပင်၊ ကုန်းဘောင်ခေတ် သစ်တောရေး၊ ကျွန်တော်တို့မြေစိမ်းနေစေဖို့ (၂)၊ WGIA 14 Mutual Learning Support Programme၊ လွှမ်းမိုး အင်တိုင်းမြေစသည့် ဆောင်းပါးများ၊ ကာတွန်းကဏ္ဍ၊ အင်တာနက်သတင်းကဏ္ဍစသည့် ဖတ်စရာ မှတ်စရာများနှင့် ဒုတိယအကြိမ် ကုလသမဂ္ဂပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာညီလာခံသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းနှင့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ခဲ့သည့်သတင်း အပါအဝင် သတင်းများ စုံလင်စွာပါရှိသည်။

မောင်မောင်မြင့်(သစ်)၏ ကုန်းဘောင်ခေတ် သစ်တောရေးဆောင်းပါးတွင် ရှားပင်၊ ရှားစေး၊ ရှားခွန်နှင့်

ရှားဖိုခွန်တို့အကြောင်းကို ဖတ်ရှုရမည်ဖြစ်ပြီး ဟေဝန်သစ်၏ လွမ်းစရာ အင်တိုင်းမြေတွင် အင်တောမြေကို မူလဂေဟစနစ်အတိုင်း ပြန်လည်တည်ဆောက်ဖို့ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားသည်။

အင်တာနက် သတင်းကဏ္ဍတွင် မျိုးတူမျိုးစိတ်များစွာ ပါဝင်သော ဂေဟစနစ်များသည် ပိုမိုပြင်းထန်သော ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အနှောင့်အယှက်များကိုခံနိုင်ရည် ပိုရှိခြင်းအကြောင်းကို ဖတ်ရှုရမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဂျာနယ်ကို လွတ်လပ်ရေးမရမီကပင် စတင်ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်က အခြားနာမည်များဖြင့် ပြောင်းလဲထုတ်ဝေခြင်းများရှိခဲ့သော်လည်း အစိုးရသစ်လက်ထက် ဧပြီလမှစတင်၍ သစ်တောကြေးမုံအမည်ဖြင့် ပြန်လည်ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် လစဉ်ဆက်လက်ထုတ်ဝေဖြန့်ချိသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းဂျာနယ် စာတည်းအဖွဲ့၏ ပြောကြားချက်အရသိရသည်။ (ကြေးမုံ)



သစ်တောကြေးမုံဂျာနယ်နောက်ကျောဖုံး

## မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့်ဖြန့်ချိသူများအသင်းက စုစည်းတင်ပြသော ဇူလိုင် ၁၂ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ထွက်ရှိသောစာအုပ်စာရင်း

စဉ်	စာရေးသူ	စာအုပ်	ရေးနှုန်း ထုတ်ဝေသည့်တိုက်	စာအုပ်အကြောင်းအရာ	ဇူလိုင် ၁၂ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ထွက်ရှိသောစာအုပ်စာရင်း
၁	ဒေါက်တာတင့်ဆွေ	ဆေးပညာစာများ(ကိုယ်ဝန်ဆောင်များအတွက်)	၇၀၀၀/- ပုဂံစာပေ	ဆေးပညာစာများ(ကိုယ်ဝန်ဆောင်များအတွက်)	၇၀၀၀/- ရတနာသိုက်စာပေ
၂	ညီညီနိုင်-မြန်မာပြန်	လျှို့ဝှက်ချက်နှင့်လျှို့ဝှက်ချက်ကိုဖွင့်တဲ့သော့	၁၀၀၀၀/- မိဘမေတ္တာစာပေ	လျှို့ဝှက်ချက်နှင့်လျှို့ဝှက်ချက်ကိုဖွင့်တဲ့သော့	၅၀၀၀/- မိဘမေတ္တာစာပေ
၃	ငြိမ်းကျော်	နှလုံးသားမြို့ဟောင်းတူးဖော်ချက်	၄၀၀၀/- ကံ့ကော်ဝတ်ရည်	နှလုံးသားမြို့ဟောင်းတူးဖော်ချက်	
၄	ခင်စောတင့်	နောက်ဆုံးအစီရင်ခံစာ		နောက်ဆုံးအစီရင်ခံစာ	
၅	ဆူးသစ်နီ	ကောင်းကျိုးတည်ရန်မျှော်လင့်သည်	၂၀၀၀/- လင်းလွန်းခင်စာပေ	ကောင်းကျိုးတည်ရန်မျှော်လင့်သည်	၁၅၀၀/- အောင်ဇေယျ
၆	ကောင်းသာ-မြန်မာပြန်	လက်နက်	၁၅၀၀/- ဆူးသစ်စာပေ	လက်နက်	၇၀၀/- သင်္ဃာတော်စာပေ
၇	ကောင်းသာ-မြန်မာပြန်	ကမ္ဘာကျော်ကြီးမြတ်သူ ပုဂ္ဂိုလ်ကျော်များ	၁၈၀၀/- ပန်းဆက်လမ်းစာပေ	ကမ္ဘာကျော်ကြီးမြတ်သူ ပုဂ္ဂိုလ်ကျော်များ	၁၀၀၀/- သင်္ဃာတော်စာပေ
၈	သုရိန်	အတောင်ပင်ငှက် ခိုင်ယာရီ(၆)	၁၅၀၀/- မျိုးဆက်သစ်စာပေ	အတောင်ပင်ငှက် ခိုင်ယာရီ(၆)	
၉	ပါမောက္ခဒေါက်တာ	အမေ့ကျွန်တော်(ပထမတွဲ)		အမေ့ကျွန်တော်(ပထမတွဲ)	
၁၀	ခင်မောင်ဝင်း	ဒုတိယတွဲပေါင်းချုပ်	၅၀၀၀/- နန်းဒေဝီစာပေ	ဒုတိယတွဲပေါင်းချုပ်	
၁၁	မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)	မြန်မာစာ စကားပိုင်း(၂)	၂၄၀၀/- ကွန်ပျူတာဂျာနယ်	မြန်မာစာ စကားပိုင်း(၂)	
၁၂	စံလွင်	ခရီးဆောင် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ	၈၀၀၀/- ကွန်ပျူတာဂျာနယ်	ခရီးဆောင် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ	
၁၃	မင်းသိမ်	ဆားပုလင်းနှင့်မောင်နှင့်ပျားစွဲသောမုတ်ဆိတ်	၃၅၀၀/- ဘုမ္မာဝတီ	ဆားပုလင်းနှင့်မောင်နှင့်ပျားစွဲသောမုတ်ဆိတ်	
၁၄	မောင်ရေအေး	ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းကိုဘယ်လိုထူထောင်မလဲ	၄၀၀၀/- HR PUBLISHING	ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းကိုဘယ်လိုထူထောင်မလဲ	
၁၅	(ဟားပတ်တက္ကသိုလ်)	အားလုံးရဲ့အမေ ကဗျာစု	၂၀၀၀/- Union Publishing House	အားလုံးရဲ့အမေ ကဗျာစု	
၁၆	ကလောင်စုံ	ရဟန်းမြတ်၊ ရဟန်းထူးများနှင့်	၃၀၀၀/- မန္တလေးစာပေ	ရဟန်းမြတ်၊ ရဟန်းထူးများနှင့်	
၁၇	ကျော်စံဝင်း	ဓာတ်တော်ကျဆရာတော်ကြီးများ		ဓာတ်တော်ကျဆရာတော်ကြီးများ	
၁၈	မြဟန်	ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏စာပေလက်ရာ	၂၅၀၀/- ရုပ်ပြောင်စာပေ	ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏စာပေလက်ရာ	
၁၉	နှင်းဝေငြိမ်း	မင်္ဂလာရီသောမိန်းမ	၂၅၀၀/- GPG	မင်္ဂလာရီသောမိန်းမ	
၂၀	U Tin Htut B.E	5 Minute Expert - ၅မိနစ်အင်္ဂလိပ်စကားပြော	၃၀၀၀/- ပြည့်စုံစာပေ	5 Minute Expert - ၅မိနစ်အင်္ဂလိပ်စကားပြော	
၂၁	(Agri)	ဒါဒိုပြေ	၁၃၀၀/- စိတ်ကူးချီချီ	ဒါဒိုပြေ	
၂၂	မဟာဆွေ	မိုးနှင့်ရေ	၂၃၀၀/- စိတ်ကူးချီချီ	မိုးနှင့်ရေ	
၂၃	ခင်ဆွေဦး	သတ္တိ	၇၀၀/- ရာပြည့်	သတ္တိ	
၂၄	ဗိုလ်မှူးဘသောင်း	လူငယ်များအတွက်ပျော်ရွှင်လေ့လာအင်္ဂလိပ်စာ+CD	၁၅၀၀/- မန္တလေးစာပေ	လူငယ်များအတွက်ပျော်ရွှင်လေ့လာအင်္ဂလိပ်စာ+CD	
၂၅	နေမင်းရာဇာ	ငွေရှာနည်းငွေသုံးနည်း	၁၅၀၀/- ရာပြည့်	ငွေရှာနည်းငွေသုံးနည်း	
၂၆	(အယ်ဒီတာအဖွဲ့)	မြန်မာစာလေ့သစ်စကားများ	၃၅၀၀/- ရာပြည့်	မြန်မာစာလေ့သစ်စကားများ	
၂၇	မောင်ပေါ်ထွန်း	သာသနာ့အကျိုးဆောင်ဘုရင်မကြီးရှင်စောပု	၄၀၀/- ရာပြည့်	သာသနာ့အကျိုးဆောင်ဘုရင်မကြီးရှင်စောပု	
၂၈	မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)	စာပေကျေးဇူး	၁၂၀၀/- ရာပြည့်	စာပေကျေးဇူး	
၂၉	အောင်သူ	သတ္တိ-သားရွှေ၌တကယ့်သတ္တိကိုဖော်ပြသောဖခင်	၆၀၀/- ရာပြည့်	သတ္တိ-သားရွှေ၌တကယ့်သတ္တိကိုဖော်ပြသောဖခင်	
၃၀	မောင်သူတ	ပုဂ္ဂိုလ်ထူးမဒမ်ကျူရီ	၆၀၀/- ရာပြည့်	ပုဂ္ဂိုလ်ထူးမဒမ်ကျူရီ	
၃၁	(ဗိုလ်မှူးဘသောင်း)	အိန္ဒြေနှင့်မြစ်ဝါ	၈၀၀/- ရာပြည့်	အိန္ဒြေနှင့်မြစ်ဝါ	
၃၂	စောဦး	အရေးတော်ပုံတပ်သား	၃၅၀၀/- ရာပြည့်	အရေးတော်ပုံတပ်သား	
၃၃	ညွန့်ဦး	ဘော(လ)ဇက်နှင့်အုပ်ချုပ်သမား	၂၅၀၀/- ရာပြည့်	ဘော(လ)ဇက်နှင့်အုပ်ချုပ်သမား	
၃၄	ညွန့်ဦး	အိမ်မက်ခရီးရှည် ABSDF	၄၅၀၀/- Journalist Publishing	အိမ်မက်ခရီးရှည် ABSDF	
၃၅	ရဲထွန်းလင်း	ချည်ကတ္တီပါစနဲ့လုပ်တဲ့ယုန်ရုပ်ကလေး	၁၃၀၀/- စိတ်ကူးချီချီ	ချည်ကတ္တီပါစနဲ့လုပ်တဲ့ယုန်ရုပ်ကလေး	
၃၆	မြင့်သန်း-မြန်မာပြန်	ကလေးများဖတ်ဖို့ခေတ်ပြိုင်ကမ္ဘာ့သမိုင်း	၂၀၀၀/- MKS Publishing	ကလေးများဖတ်ဖို့ခေတ်ပြိုင်ကမ္ဘာ့သမိုင်း	
၃၇	မြင့်သန်း-မြန်မာပြန်	ထေရီဘာသာပြန်(ငါးတွဲပေါင်းချုပ်)	၈၀၀၀/- ရာပြည့်	ထေရီဘာသာပြန်(ငါးတွဲပေါင်းချုပ်)	
၃၈	ရဲဘော်မြတ်	မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းအနှစ်ချုပ် ၂၀၁၆	၅၀၀၀/- စာပေဗိမာန်	မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းအနှစ်ချုပ် ၂၀၁၆	
၃၉	ကောင်းသာ-မြန်မာပြန်	သံတွဲသမိုင်း(သို့မဟုတ်)ရခိုင်တို့၏ဒွါရဝတ်ကျောင်း	၁၀၀၀၀/- အောင်မြင်သာစည်	သံတွဲသမိုင်း(သို့မဟုတ်)ရခိုင်တို့၏ဒွါရဝတ်ကျောင်း	
၄၀	ကျော်စွာ၊ မြိုးခိုင်လတ်	နိုင်ငံ၏အနောက်ဘက်ခါးပေါက်ကပြသနာ	၃၅၀၀/- ပန်းမျိုးတစ်ရာ	နိုင်ငံ၏အနောက်ဘက်ခါးပေါက်ကပြသနာ	
၄၁	လယ်တီပုဏ္ဏိတဦးမောင်ကြီး	ခေတ်မီပြဇာတ်များ	၂၅၀၀/- ငါတို့စာပေ	ခေတ်မီပြဇာတ်များ	
၄၂	ကလောင်စုံ	လူငယ်များဘဝရဲ့လက်တွဲဖော်ရွေးချယ်သောအခါနှင့်	၁၅၀၀/- ကောင်းဆူသာစာပေ	လူငယ်များဘဝရဲ့လက်တွဲဖော်ရွေးချယ်သောအခါနှင့်	
၄၃	အသျှင်ကုသလ	ဓမ္မရသ၊အတွေးအမြင်စာစုများ		ဓမ္မရသ၊အတွေးအမြင်စာစုများ	
၄၄	မှော်ဝန်းသားဦးခင်ညွန့်	ရသပုံဆောင်ခဲ ရင်ကိုစွဲငြိစေသောကဗျာများ	၁၅၀၀/- ကောင်းဆူသာစာပေ	ရသပုံဆောင်ခဲ ရင်ကိုစွဲငြိစေသောကဗျာများ	
၄၅	ဦးနု	ဝမ်းတစ်ထွာရဲ့ဝမ်းစာ(ဝတ္ထုတိုစုစည်းမှု)	၂၅၀၀/- ပင်လုံငြိမ်းချမ်း	ဝမ်းတစ်ထွာရဲ့ဝမ်းစာ(ဝတ္ထုတိုစုစည်းမှု)	
၄၆	အရှင်ဇနက	ရဟန္တာဖြစ်သွားသောကလေးများ သံကိစ္စသာမဏေ	၁၂၀၀/- နဂါးပျံစာပေ	ရဟန္တာဖြစ်သွားသောကလေးများ သံကိစ္စသာမဏေ	
၄၇	ကလောင်စုံ	ဓမ္မပဒစုနဝက်ကုန်သည်	၁၂၀၀/- နဂါးပျံစာပေ	ဓမ္မပဒစုနဝက်ကုန်သည်	
၄၈	အညို	၁၂ လရာသီဇာတ်စာ	၂၅၀၀/- ရတနာသိုက်စာပေ	၁၂ လရာသီဇာတ်စာ	
၄၉	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၀	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၁	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၂	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၃	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၄	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၅	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၆	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၇	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၈	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၅၉	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				
၆၀	ပန်းချီ-အောင်ကြောင်းဖြာ				

ပြည်တွင်းရေးရာ

ငါးသယ်ဇာတဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

ငါးသယ်ဇာတဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် လှော်ကားငါးလုပ်ငန်းစခန်း၌ အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းလုပ်မယ်ဆိုရင် ငါးသားဖောက်လုပ်ငန်းက လိုအပ်တယ်။ အရင်တုန်းက နည်းပညာမရသေးတဲ့အခါကျတော့ သဘာဝအတိုင်းဖမ်းပြီး မွေးရတာဆိုတော့ အချိန်ကုန်လည်းမဖြစ်ဘူး။ လိုချင်တဲ့ငါးမျိုးလည်းမရဘူး။ အခု ငါးသားဖောက်ထုတ်လုပ်နိုင်တဲ့အတွက် လိုအပ်တဲ့ ငါးသားပေါက်တွေကို ငါးမွေးတောင်သူတွေအတွက် ထုတ်ပေးနိုင်တယ်။ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် သင်တန်းပေးတာပါ”ဟု ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ဦးစံလွင်က ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးသားဖောက်လုပ်ငန်းကို ၁၉၆၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်အောင်မြင်ခဲ့ရာမှ ၁၉၉၀ ခုနှစ်မှစပြီး ငါးမွေးတောင်သူများသို့ နည်းပညာဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိ ငါးမွေးမြေဧက နှစ်သိန်းကျော်ရှိပြီး ငါးမွေးတောင်သူဦးရေ နှစ်သောင်းကျော်ရှိကာ နှစ်စဉ် ငါးမွေးမြေဧကနှင့် ငါးမွေးတောင်သူဦးရေ တိုးလာကြောင်း ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက သိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ် မလက်တိုကျေးရွာရှိ Orchard ကုမ္ပဏီမှ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင် ဒေါက်တာမြင့်စိန်က “မြန်မာနိုင်ငံမှာ အဓိကငါးသားဖောက်လိုအပ်တာက ငါးမြစ်ချင်း၊ မြက်စား ရွှေဝါငါးကြင်း ငါးသားပေါက်တွေလိုအပ်တာ။ အဲဒီငါးသားပေါက်ကို များများထုတ်ပေးနိုင်မယ်ဆိုရင် ငါးမွေးမြူရေးအတွက် အများကြီးအထောက်အကူပြုမယ်။ ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းက ငါးမွေးမြူသူတွေအတွက် အင်မတန်မှ ထိရောက်တယ်။ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းက ငါးသားဖောက်လုပ်ငန်းက စတယ်” ဟု ပြောသည်။

ငါးဆေးထိုးသားဖောက်နည်းပညာကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ငါးမွေးတောင်သူများသို့ နည်းပညာဖြန့်ဝေပေးနိုင်ပါက ငွေကြေးနှင့်အချိန်ကုန် သက်သာလာမည်ဖြစ်ပြီး ငါးသယ်ဇာတလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင် ဒေါက်တာမြင့်စိန်က ပြောသည်။

ရှမ်းပြည်နယ် လာရှိုးမြို့မှ မှော်ဘီတိုက်ကြီးတွင် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လာရောက်လုပ်ကိုင်နေသည့် ကိုမောင်မောင်လွင်က “ငါးသားပေါက်က လိုအပ်တဲ့အချိန် ဝယ်လို့မရတာရှိတယ်။ ကိုယ်တိုင်သားဖောက်ပြီးမွေးရင်



ငါးသားဖောက်ရန် ဆေးထိုးနေစဉ်။

အရင်းအနှီးကုန်ကျစရိတ်လည်း သက်သာမယ်။ ဒါကြောင့် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းလာတက်တာပါ”ဟု ပြောသည်။

ငါးမွေးတောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ရာတွင် နည်းပညာအားနည်းမှုများရှိနေပြီး မိရိုးဖလာနည်းအတိုင်း လုပ်ကိုင်နေကာ နည်းပညာသစ်များဖြင့် စမ်းသပ်မွေးမြူရန် စိုးရိမ်မှုများရှိနေကြောင်း ဦးစံလွင်က ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငါးသယ်ဇာတဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ငါးမွေးတောင်သူများ အတူတကွ ပူးပေါင်းပြီး လက်တွဲဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းရှင် ဒေါက်တာမြင့်စိန်က ပြောသည်။

အခြေခံငါးမွေးမြူရေးနှင့် ငါးဆေးထိုးသားဖောက်သင်တန်းကို ငါးမွေးမြူရေးပညာရှင်များက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ငါးမွေးတောင်သူများ၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ် သတ္တဗေဒဌာနမှ ဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်ကြပြီး ငါးသယ်ဇာတဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် Orchard ကုမ္ပဏီမှ ဒေါက်တာမြင့်စိန်ကလည်း သင်တန်းသို့ ငွေကျပ် သုံးသိန်း လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-သီသီမင်း၊ ဓာတ်ပုံ-ဖြိုး

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးအတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးခန့်ထားခြင်း

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ဦးအောင်နိုင်မြင့်ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။  
၂။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းရေးကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးမှူးအဖွဲ့ဝန်ထမ်းနေရာ ဦးဇော်ဝင်းကို ယင်းဌာန ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။



ဧရာဝတီမြစ်ရေ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ညောင်တုန်း၌ စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်

ညောင်တုန်း ဇူလိုင် ၂၀

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် မြို့၏စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၂ ဒသမ ၅ ပေသို့ ကျော်လွန်သွားပြီဖြစ်သည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည်

ဆက်လက်မြင့်တက်လာကာ ဇူလိုင် ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ၂၃ ဒသမ ၄ ပေသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်တွင် ညောင်တုန်းမြို့၏ မြို့ပတ်ရေကာတာများ ပြုပြင်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားသော်လည်း မြေသားများ အသားမကျသေးခြင်းကြောင့် သဘာဝရေဘေးအန္တရာယ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်သော အနေဖြင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနတွင် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က မြို့နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဦးစီးကော်မတီကိုဖွဲ့စည်းကာ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက် ၁၀ ရပ်ကွက်မှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများပါဝင်သော နေ့၊ ညပတ်ရေကင်းစောင့်ကြပ်လေ့လာရေးအဖွဲ့ ဝယ်များ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမြင့်ကျော်(ညောင်တုန်း)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

လှိုင်မျိုးထွန်း(ဝန်းသို)

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ချောင်းရေလျှံ၍ ကျေးရွာအချို့ရေဝင်



ဝန်းသို ဇူလိုင် ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် ချောင်းရေလျှံမှုဖြစ်ပွားကာ ကျေးရွာအချို့တွင် ရေများဝင်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မိုးသည်းထန်မှုကြောင့် နမ်းခမ်းချောင်းရေလျှံပြီး နမ်းခမ်းကျေးရွာဘူတာစုရပ်နှင့် အောင်ဇာနည်ကုန်းရပ်တို့ကိုဆက်သွယ်ထားသည့် တံတားအနီးမှာရှိသည့် နေအိမ်အချို့အား ချောင်းရေများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်တွင် စတင်ဝင်ရောက်ကာ မြေခိုခံသည့်အပိုင်းတွင် လေးပေအနက်ထိ ရေများဝင်နေကြောင်း သိရသည်။ ယင်းကဲ့သို့ ချောင်းရေ စဝင်လာသည့်အချိန်တွင် နမ်းခမ်းရဲကင်းမှူး ရဲအုပ် သန်းဝင်းနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကူညီရေးအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံများက ပစ္စည်းဥစ္စာနှင့် အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်စေရေးအတွက် ပြောင်းရွှေ့သယ်ယူရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ဂျိုးတောင်ကျေးရွာနှင့် မန်းကျည်းကုန်းကျေးရွာတို့မှ လူနေအိမ်အချို့တွင်လည်း ရေဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ အသေအပျောက် မရှိကြောင်း သိရသည်။

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့၍ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ရထားသံလမ်းရေကျော်

ဝန်းသို ဇူလိုင် ၂၀

ကသာခရိုင် ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် မဲဇာနှင့် ဘုံချောင်းကြား မိုင်တိုင်အမှတ် (၅၆၇) ၃-၄ကြား အကျယ် ရှစ်ပေ၊ အနက် ခြောက်ပေခန့် ရေတိုက်စားမှုကြောင့် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား ရထားများပြေးဆွဲမှုကို ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါရေတိုက်စားမှုကြောင့် သံလမ်းလက်ထောက် အင်ဂျင်နီယာ ဦးမွှေးနှင့် လုပ်သား ၂၀ တို့က ရထားများ ပုံမှန်ပြန်လည်ပြေးဆွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း မြန်မာ့မီးရထား ဝန်းသိုဘူတာ ရုံပိုင်ကြီးက ပြောသည်။

ဝန်းသို(ပြန်/ဆက်)



# အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ် (Ambulance)

## ဖိုးညွန့်(ဆေး-၁)

အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်၏ ဟုန်းသံသည် နေ့စဉ် မကြာခဏဆိုသလို ကြားနေရပါသည်။ လမ်းရှင်းစေလို၍ ဖြစ်စေ၊ ကားအမြန်မောင်းလာသဖြင့် အခြားသော ယာဉ်မောင်းများအား သတိပေးလို၍ဖြစ်စေ အသံပေး မောင်းနှင်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများသို့ ဦးတည်မောင်းနှင်ကြပါသည်။ အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ် ပေါ်တွင် အသံပေးအသံလုံးလူနာပါသလား။ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရ လူနာပါသလား သို့မဟုတ် လမ်းတစ်လျှောက်ပြုစု ကုသမှုပေးပြီး ဆေးရုံတစ်ခုခုသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံ ကုသစေရန် မော်တော်ယာဉ်ရှိ လိုက်ပါလာသူများက ပြုစုနေကြသလား စသည်ဖြင့်တစ်ခုခုတော့ ပါမှာသေချာ ပါသည်။

အသုံးပြုသော မော်တော်ယာဉ်များအနေဖြင့် အင်ဂျင်စက်လက် အဆင့်မီဖြစ်သလား (သို့မဟုတ်) ဖြစ်သလိုလုပ်ထားသလား မသိရှိရပေ။ တစ်လောက နယ်မြို့တစ်ခုရောက်စဉ် အရေးပေါ်လူနာယာဉ်တစ်ခု ကြုံသဖြင့် ခရီးသွားဟန်လွဲကြည့်ရှုခဲ့ရာ မော်တော်ယာဉ် မှာ လိုင်စင်မဲ့ဖြစ်နေ၍ ရန်ကုန်သို့ အရေးပေါ်သွားရန် မဖြစ်နိုင်သဖြင့် ရောက်နိုင်သည့်နေရာသို့ ပို့ဆောင်ပြီး ရန်ကုန်မြို့မှ ဆေးရုံတစ်ခု၏ လူနာတင်ယာဉ်ကို ဖုန်းဆက် ခေါ်၍ လူနာအား ရန်ကုန်သို့ ပို့ဆောင်လိုက်သည်ကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါသည်။ အချို့သော မော်တော်ယာဉ်များ တွင်လည်း လူနာကိုသယ်ယူ ပို့ဆောင်ရုံသာမက အဖြစ် လုပ်ထားကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။

တစ်ကြိမ်တွင် လမ်းမကြီးတစ်ခုပေါ်၌ ယာဉ် မတော်တဆ ထိခိုက်မှုဖြစ်သည်ကို တွေ့ကြုံခဲ့ရာ အနီး အနားရှိ လူနာတင်ယာဉ်ကို ဖုန်းဆက်ခေါ်စဉ် နာရီဝက် အတွင်းရောက်ရှိလာပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူကို ကားပေါ် သို့တင်ရန် လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသူနှစ်ဦး မှ ကားအတွင်းရှိ တွန်းလှည်းကိုအောက်သို့ တွန်းချပြီး အသင့်အနေအထားရောက်အောင် ပြုလုပ်ရာတွင် ခက်ခဲနေလျက် အတန်ကြာကြီးစားမှသာ တွန်းလှည်း အဆင်သင့်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ဒဏ်ရာရသူကို ပြုစုကုသနိုင်ရန် ဆေးဝါး၊ ပတ်တီး စသည်များပါရှိပြီး လူနာကိုလက်တွန်းလှည်း (Trolley) ပေါ်တင်ရန်အတွက် မည်သို့ကိုင်တွယ်ရမည်၊ မည်သည့်ပုံစံထားရမည်ကို သေချာစွာ သိပုံမရသဖြင့် မိမိနှင့်အဖော်ပါလာသူတစ်ဦး က မည်သို့မည်ပုံကိုင်တွယ် သယ်ဆောင်ရမည်ကို ပြောပြ မှသာ အဆင်ပြေစွာပြီးမြောက်ခဲ့ပါသည်။ မည်သို့ပင် ဖြစ်စေ အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်ရောက်လာပြီး ဆေးရုံ သို့ သယ်ပို့ပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုကို အသိအမှတ်ပြုပါ သည်။ ကျေးဇူးလည်းအထူးတင်ပါသည်။ စနစ်ကျသော အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ် (အရေးပေါ်အသက် ကယ်တင် ကုသပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း) တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာအထိကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက်ရေးလိုအပ် နေပြီဟု သုံးသပ်မိပါသည်။

ယနေ့အချိန်အခါတွင် ရန်ကုန်မြို့တော်အပါအဝင် အခြားသောမြို့ကြီးများတွင် အမြန်ယာဉ်၊ အနွေးယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်အရေအတွက် တိုးတက်များပြား လာရုံသာမက ယာဉ်မောင်းများ၏ မဆင်မခြင်ပေါ့ဆစွာ မောင်းနှင်မှုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှုသည် တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာအရ နေ့စဉ်များစွာ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး သေဆုံးမှုမှာ နှစ်စဉ်ရာဂဏန်းကျော် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိ နေပါသည်။ ၎င်းတို့အထဲတွင် အရေးပေါ်အသက်ကယ် တင်ကုသမှု အချိန်မီ မပြုလုပ်နိုင်ပါသဖြင့် သေဆုံးကြသူ များ ထက်ဝက်ကျော်မျှ ရှိနိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းနိုင်ပါသည်။

အရေးပေါ်အသက်ကယ်တင်ကုသ ပို့ဆောင်ရေး ယာဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သမိုင်းကြောင်းလေ့လာသည့်အခါ တွင် ရှေးအခါက ဆေးကုသ၍ မရတော့သည့် လူနာများ အား မြင်းလှည်းပေါ်တင်၍ ပို့ဆောင်သည့်အလုပ်ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါသည်။

ပထမဦးဆုံးသော အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်ကို ၁၄၈၇ ခုနှစ်တွင် စပိန်ပြည်၌ စတင်သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ၎င်းလူနာတင်ယာဉ်မှာ မြင်းဆွဲသောလှည်းဖြစ်ပြီး လူနာကို တစ်နေရာမှတစ်နေရာသို့ဖြစ်စေ၊ ဆေးကုသမှုပေး နိုင်မည့် နေရာသို့ဖြစ်စေ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအတွက် သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ တဖြည်းဖြည်းနှင့် စစ်ပွဲတွင်သာမက အရပ်ဘက်ဆေးရုံများတွင်လည်း သုံးစွဲခဲ့ကြပါသည်။ မြင်းဆွဲလှည်းပေါ်တွင် ပက်လက်အနေအထားဖြင့် အကာ အရံ လုံခြုံမှုအားနည်းစွာဖြင့် သုံးစွဲခဲ့ကြပါသည်။

အမေရိကန် တော်လှန်ရေးစစ်ပွဲတွင် ဖော်ပြပါ လှည်း-လူနာတင်ယာဉ်များအား လူအင်အား ၃၅၀၀ သုံး၍ လူနာပို့ဆောင်ရေးလုပ်ခဲ့ရာ ဆရာဝန်ဟူ၍ ၂၀၀ မျှသာ ပါရှိပါသည်။ ရရာလူကိုဆွဲ၍ သုံးစွဲခဲ့ရာ ဆံပင်ညှပ်ဆရာ များပင်အလွတ်မပေး ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း မှတ်တမ်းများအရ

## အရေးကြီးသည်မှာ အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါမည့်ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်သည့် Ambulance Attendants, Paramedics, ယာဉ်မောင်းစသည်များကို စနစ်တကျ မွေးထုတ်တာဝန်ပေးအပ်ပြီး ကွန်ရက်သဖွယ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် National Ambulance System, Ambulance ရဲကား၊ မီးသတ်ကားတို့ ပါဝင်သော ကွန်ရက်နှင့် ဂဏန်းသုံးလေးလုံးနှင့် ခေါ်ဆောင်နိုင်သည့် Call Center တစ်ခု အထူးလိုအပ်နေပြီဖြစ်သဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာပါအတိုင်း ဖြစ်စေ ရေးအတွက် ထိရောက်သော ကြီးကြပ်မှု၊ စစ်ဆေးမှုများ လိုအပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း။

သိရှိရပါသည်။ ၁၇၈၁ ခုနှစ် စစ်ပွဲကာလအတွင်း စစ်သည် ၂၅၀၀၀၀ ပါဝင်တိုက်ခိုက်ကြရာ ၂၅၀၀၀ ကျဆုံးခဲ့ပြီး ၎င်းအထဲမှ တိုက်ပွဲတွင်သေဆုံးသူ ၆၅၀၀ နှင့် ဆေးရုံနှင့် လမ်းခုလတ်တွင် သေဆုံးသူ ၁၀၀၀၀ သေဆုံးကြောင်း မှတ်တမ်းတွင်တွေ့ရပြီး ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် အကာအရံ မလုံခြုံသော လှည်းဖြင့်သယ်ယူပြီး ရောဂါပိုးဝင်ခြင်း ကြောင့် သေဆုံးကြရပြီး ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ခြေလက်ဖြတ် ရခြင်း၏ နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများကြောင့် သေဆုံး ကြောင်း မှတ်တမ်းများတွင် ဖော်ပြထားပါသည်။

၁၈၆၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံမှ William A Hammond ဆိုသူက ရောဂါပိုးပျံ့နှံ့မှုစက်မှု အန္တရာယ်ကင်းအောင် ပြုလုပ်ထားသည့် Superior Ambulance wagon ကို စတင်သုံးစွဲပြီး ၁၈၆၅ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ပထမဦးဆုံးသော ဆေးရုံအခြေစိုက် အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်ကို စတင်သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ၁၈၈၇ ခုနှစ်တွင် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့၌ စိန်ဂျွန်းလူနာတင် ယာဉ်တပ်ဖွဲ့ကို ဆေးရုံနှင့် တွဲဖက်တည်ထောင်ခဲ့ပါသည်။

၁၉၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားနှင့် မော်တာကိုသုံးသော မော်တော်ယာဉ်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့တွင် စတင်သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ၁၉၀၉ ခုနှစ် တွင် ကနေဒါနိုင်ငံမှ ၎င်း၏စစ်တပ်အတွက် ဓာတ်ဆီသုံး မော်တော်ကားကို ထုတ်လုပ်သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ယင်းနှစ်တွင် ပင် ဂျိမ်းကာနင်ဟန်ကုမ္ပဏီ ရိုချက်စတာ အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့မှ မြင်း ၃၂ ကောင်အား လေးလုံးထိုး အင်ဂျင်တပ် လူနာတင်ယာဉ်ကို သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ပထမနှင့် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလများတွင် မော်တော်ကား

လူနာတင်ယာဉ်ပို့ဆောင်ရေးကို သုံးစွဲသာမက လူနာတင် ယာဉ်ပေါ်တွင် အစိုးကျိုးမှုများအတွက် ကြပ်စည်းရန် စပလင်များ၊ ရေဒီယို၊ ကြေးနန်း၊ တယ်လီဖုန်းများကို တပ်ဆင်သုံးစွဲပြီး လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်တွင် ဆရာဝန်များ အား တာဝန်ပေးခဲ့ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းကာ စစ်မြေပြင်မှာသုံး စေ၍ လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးထားသော Paramedic Ambulance Attendant များကို စတင်သုံးစွဲခဲ့ပါသည်။ ၁၉၅၀ ခုနှစ်ပိုင်း ကိုရီးယားစစ်ပွဲတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရသူ ၁၈၀၀၀ ကို ရဟတ်ယာဉ်စတင်သုံးစွဲ၍ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပါသည်။ ၁၉၅၂ ခုနှစ် ယူကေနိုင်ငံ Harrow and Wealdstone ရထားတိုက်မှုတွင် ၁၁၂ ဦး သေဆုံး၍ ၃၄၀ ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်၏ အတွေ့အကြုံအရ လူနာတင်ယာဉ် ပို့ဆောင်ရေးဝန်ဆောင်မှု ယခင်ကဲ့သို့ လူနာသယ်ယူရုံသာမက အသက်ကယ်ကိရိယာပစ္စည်းများ ဖြစ်သည့် Oxygen Cardiopulmonary Resuscitation and Defibrillation ပါတပ်ဆင်သည့် လူနာတင်ယာဉ် ပေါ်လာပြီး ဆေးရုံပြင်ပတွင်ပင် လုပ်ဆောင်နိုင်သည့် အသက်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် သတ်မှတ်ပေး ခဲ့ပေသည်။

၁၉၆၆ ခုနှစ်တွင် National Academy of Science မှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ၍ သေဆုံးခြင်းနှင့်ကိုယ်အင်္ဂါချို့ယွင်း ခြင်းကို The Neglected Disease of Modern Society ဟု သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ လူနာတင်ယာဉ်ပေါ် တွင် လိုက်ပါနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဆင်းများကို လိုက်ပါစေခဲ့ပါသည်။ Attendant များအား လူနာကို ကိုင်တွယ်နည်းစနစ်၊ ရှေးဦးသူနာပြုမှုစနစ်၊ အခြေခံ အသက်ကယ်တင်မှုသင်တန်း၊ အဆင့်မြင့် အသက် ကယ်တင်မှုသင်တန်းများ တက်ရောက်စေပြီး Attendant များကို လိုက်ပါစေပါသည်။

လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်တွင် အောက်ဆီဂျင်၊ အရေးပေါ်ဆေးအမျိုးမျိုး၊ စပလင်အစုံအလင်၊ အချို့သော ယာဉ်များတွင် ခေတ်မီကိရိယာများကို လိုအပ်သလို တပ်ဆင်သုံးစွဲကြပါသည်။ လူနာတင်ယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါမည့်သူသည် တပ်ဆင်ထားသောပစ္စည်းများကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ သုံးစွဲနိုင်သည့်သူ (Ambulance Attendant/Paramedic) များ ပါရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ယာဉ်မောင်းသူကိုလည်း ယာဉ်မောင်း နည်းစနစ်၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ အရေးပေါ်ကိစ္စနှင့် လူနာပြုစုမှု အခြေခံတတ်မြောက်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များကို ခန့်အပ်တာဝန် ပေးရပါမည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် ဥပမာ- ကနေဒါနိုင်ငံ လူနာတင် ယာဉ်လုပ်ငန်း၊ ယူကေနိုင်ငံ လူနာတင်ယာဉ်လုပ်ငန်း၊ ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဆာမူးလူနာတင်ယာဉ် လုပ်ငန်းများ၏ နမူနာယူလုပ်ဆောင်နိုင်လျှင် အကောင်းဆုံးဖြစ်ပေမည်။ ကြီးမားသော ယာဉ်တိုက်မှုတစ်ခု သဘာဝဘေးအန္တရာယ်

ဖြစ်ပွားပါက (၁)ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့ယာဉ်၊ (၂) Ambulance နှင့် (၃) မီးသတ်ယာဉ်တို့ ရှေ့ဆင့်နောက်ဆင့် ရောက်လာ ကြလျက် ကျရာတာဝန်ကို အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်သွားပြီး ကယ်ဆယ်ရေး၊ ကုသရေး၊ ပို့ဆောင်ရေး စသည်များ ဆောင်ရွက်ကြသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ကောင်းမွန်သော ဆက်သွယ်ရေးစနစ်၏ အားသာချက်ပင် ဖြစ်ပေမည်။

ယခုမြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ယာဉ်ထိခိုက်မှု မကြာခဏဖြစ်သည့် အမြန်လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် လူနာတင်ယာဉ်ဝန်ဆောင်မှုပေးရန် စီစဉ်ထားသည် ဖြစ် ပါသည်။ ထို့အပြင် မြို့အတော်များများတွင် အသင်းအဖွဲ့ များ၏ လူနာတင်ယာဉ်များတွေ့ရပါသည်။ ၎င်းလူနာတင် ယာဉ်များ ဟိုနား ဒီနား တွေ့နေရပါသည်။ များတာ ကောင်းပါသည်။ သို့သော် လူနာကို စနစ်တကျ သယ်ဆောင်ခြင်း၊ မပြုနိုင်၊ မကုသနိုင်သဖြင့် လမ်းတွင် သေဆုံးကြသည်ကို မည်သူမျှ ဂရုမပြုမည် မထင်ပါ။

ထို့ကြောင့် လူနာတင်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကို ကုသိုလ်ဖြစ်လုပ်ငန်းဖြစ်စေ၊ အခကြေးငွေယူ၍ဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်မှုများသည် အရည်အသွေးစီမံဖို့ လိုပါသည်။ မည်သူက စစ်ဆေးပါမည်လဲ။ စနစ်တကျ ကြပ်မတ် ပေးရန် လိုအပ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်တစ်လျားတွင် ပုဂ္ဂလိက၌ လူနာတင်ယာဉ်ပေါင်း ၈၀၀ ဝန်းကျင်မျှ ရှိသည်ဟုလည်း ခန့်မှန်းပါသည်။ စာရင်းအတိအကျပြုပြီး စည်းကမ်းတကျ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်လျှင် အလွန်တန်ဖိုးရှိ ပါမည်။ အရေးပေါ် တစ်စုံတစ်ရာပေါ်ပါက မှတ်ရလွယ် သော ဖုန်းနံပါတ်ကို ဆက်သွယ်ရုံဖြင့် နီးစပ်သော လူနာတင်ယာဉ်တစ်စီး အမြန်ဆုံးရောက်ရှိ ပြုစုကုသမှု ပေး၍ သယ်ယူပို့ဆောင်မှုပြုနိုင်လျှင် ပြည်သူလူထု အတွက် အတိုင်းထက်အလွန် စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ဖွယ် ဖြစ်ပါသည်။ တင်ပြခဲ့သည့်အတိုင်း ရောဂါပိုးနှင့် လူနာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရွှေ့ပြောင်းမှု အဆင်မပြေ၍ အသက် အန္တရာယ်ရရှိသူများလည်း ရှိကောင်းရှိပေလိမ့်မည်။

အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ် အသုံးပြုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်ချက်များ သတ်မှတ်ခြင်းဟူသည့် အမိန့်ကြော်ငြာစာတစ်ရပ်ကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပုဂ္ဂလိကကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဗဟိုအဖွဲ့၏ အမိန့် ကြော်ငြာစာအမှတ် ၂၉/၂၀၁၅ ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လ ၁၆ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၅ ရက်ထုတ် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြန်တမ်းတွင်လည်း ပါရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအမိန့် သက်တမ်းသည် တစ်နှစ်ကျော်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်- (က) အခြေခံအဆင့် (Basic Ambulance) (ခ) စံညွှန်းမီ လူနာတင်ယာဉ် (Standard Ambulance) (ဂ) အဆင့်မြင့် လူနာတင်ယာဉ် (Advanced Ambulance)

ဟူ၍ သုံးမျိုးသုံးစားရှိပြီး မည်သည့်အမျိုးတွင် မည်သည့် ပစ္စည်း၊ ကျွမ်းကျင်သူစသည်ဖြင့် သတ်မှတ်ချက်များ ရှိပါသည်။ အဆိုပါသတ်မှတ်ချက်များကို အရေးပေါ် လူနာတင်ယာဉ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ပုဂ္ဂလိကတည်ထောင် သူများ၊ ဆေးရုံများမှ သိရှိလိုက်နာ၍ ဝန်ဆောင်မှုပေး ရန် လိုအပ်ပါသည်။

အရေးကြီးသည်မှာ အရေးပေါ်လူနာတင်ယာဉ်ပေါ် တွင် လိုက်ပါမည့်ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်သည့် Ambulance Attendants, Paramedics, ယာဉ်မောင်းစသည်များ ကို စနစ်တကျ မွေးထုတ်တာဝန်ပေးအပ်ပြီး ကွန်ရက် သဖွယ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် National Ambulance System, Ambulance ရဲကား၊ မီးသတ်ကားတို့ ပါဝင် သော ကွန်ရက်နှင့် ဂဏန်းသုံးလေးလုံးနှင့် ခေါ်ဆောင် နိုင်သည့် Call Center တစ်ခု အထူးလိုအပ်နေပြီဖြစ် သဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာပါအတိုင်း ဖြစ်စေရေးအတွက် ထိရောက်သော ကြီးကြပ်မှု၊ စစ်ဆေး မှုများ လိုအပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလိုက်ပါသည်။ ။

## စိုက်ပျိုးရေး အသိပညာပေးခြင်းနှင့် စာကြည့်တိုက်ရေရှည်ရှင်သန်ရေး ဟောပြော

ဝက်လက် ဇူလိုင် ၂၀

ကျေးရွာနေပြည်သူများ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေ အသိပညာဗဟုသုတ ရှိစေရေး၊ စာဖတ်ရရှိနိုင်ခြင်းအားဖြင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်ရှင်သန်ရေး ရည်ရွယ် လျက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝက်လက်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပင်းဇင်းကျေးရွာ

အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲ၌ စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေးခြင်း၊ စာဖတ်ရရှိနိုင်ခြင်းအားဖြင့် နယ်လှည့်စာကြည့်တိုက် နံရံကပ် စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံပြပွဲများကို ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ ဝက်လက်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဒေါ်နန်းမြင့်က စာဖတ်ရရှိနိုင်ခြင်းအားဖြင့် စာကြည့်တိုက်ရှင်သန်ရေး၊

စာပေလေ့လာဖတ်ရှုကြရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ကွမ်းစားခြင်းအန္တရာယ်များအကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောပြီး မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုးနှင့် ဝန်ထမ်းများက စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ အဆိုပါအဖွဲ့သည် မကျီးတုံကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ စိုက်ပျိုးရေးအသိပညာပေးခြင်းနှင့် စာကြည့်တိုက် ရေရှည်ရှင်သန်ရေးလုပ်ငန်း များကို ဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နန်းမြင့်(ဝက်လက်)

ပြည်သူ့သဘောထားစင်မြင့်

တိုင်းပြည်၏နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှုထောင့်စုံမှ သဘောထားအမြင်စုံတို့ကို အများပြည်သူတို့ တင်ပြပေးနိုင်ရန် ဤကဏ္ဍကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်၍ စိတ်ဝင်စားသူ မည်သူမဆို ပါဝင်ရေးသားရန် စိတ်ဝင်ပါသည်။ သို့သော် ကြမ်းတမ်းပြင်းထန်သော အယူအဆ၊ အရေးအသားများကိုမူ သတင်းစာ၏မူဝါဒအရ ဖော်ပြပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ဤကဏ္ဍတွင်ပါရှိသမျှတို့သည် သက်ဆိုင်ရာဆောင်းပါးရှင်အသီးသီး၏ အာဘော်များသာဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံအပ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

ပြေး ငါး ပြေး အကြောင်း

လက်ရည်ကျော်

ငယ်သူငယ်ချင်းတစ်ဦး နိုင်ငံခြားက ပြန်လာသည်။ စင်ကာပူကပါ။ ခဏတစ်ဖြုတ် ပြန်လာတာမဟုတ်။ အပြီးပြန်လာတာဖြစ်သည်။ နိုင်ငံခြားမှာ ဆယ်စုနှစ် နှစ်ခုနီးပါး အိမ်နိင် ကျန်မာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးပညာရှင်အနေဖြင့် လုပ်နေခဲ့ရာမှ လခများသော ထိုအလုပ်ကို စွန့်လွှတ်၍ အိမ်နိင်ကပေးထားသော PR ကိုပါ အပြီးပြန်အပ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက NGO ခေါ် အစိုးရမဟုတ်သော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့မှာ ရရင်းစွဲလခထက် အများကြီးနည်းသောလခနှင့် ပြန်လာလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

PR ပြန်အပ်တာရော၊ လခများသည့်အလုပ်ကို စွန့်လွှတ်တာရော၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလမ်းကြမ်းပေါ် မြန်မြန်ပြန်ချီတက်နေပြီဟု ယုံကြည်တာရော အဲဒီကိစ္စသုံးခုစလုံးမှာ နောင်တော်တချို့က မိုက်သည်ဟု အဝေဖန်ခံရရှာသည်။ သူ့ဘက်က ထောက်ခံသူက ကျွန်တော်တစ်ဦးတည်း။

လူထုခေါင်းဆောင်ကိုယ်တိုင်က ပညာရှင်တွေ မြန်မာပြည် ပြန်လာကြပါ။ ဝိုင်းကွပ်ပြောတာ အားလုံးအသိ။ ပြန်လာသူနည်းနည်းပဲ ရှိတာလည်း အားလုံးအသိ။

ပြန်မလာသူတွေကို သွားအပြစ်ပြော၍မရ။ ပြောင်းလဲဖို့ အခက်အခဲများစွာနှင့် ရင်ဆိုင်နေရဆဲ။ စနစ်တစ်ခုမှာ ဝင်ရောက်ကျင့်လည်လှုပ်ရှားဖို့ ဆိုတာ စေတနာကောင်းရုံတစ်ခုတည်းနှင့် ဖြစ်နိုင်တာမဟုတ်ဘူးဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ အားလုံးသိသည်။ အရေးအကြောင်းကျတော့ နိုင်ငံခြားရောက် မြန်မာတွေ ဘယ်လောက်သွေးနိုးကြသည်ဆိုတာ ၂၀၁၅ နိုဝင်ဘာလက အထင်အရှား မြင်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် စင်ကာပူပေါ့။

ကျွန်တော် ထောက်ခံရသည့် အဓိကအကြောင်းက သူ့အသက်ကြောင့်ပါ။ ကျွန်တော်တို့က (၅၅) နှစ် ဝန်းကျင်အရွယ်တွေ ဖြစ်နေပါပြီ။ ဘဝအောင်မြင်ရာ အောင်မြင်ကြောင်း လမ်းကြောင်းရှာဖွေတည်ဆောက်နေသည့် အရွယ်တွေ မဟုတ်တော့ပါ။ အနားယူချိန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရင်းက ကိုယ်စုဆောင်းမိသည့်ပညာနှင့် အတွေ့အကြုံလေးတွေကို မျိုးဆက်သစ်တို့သို့ မျှဝေချိန်ပါ။ သည်အချိန်မှာ ဟိုက PR နှင့် လစာကောင်းသော အလုပ်ကြီးကို နှမြောနေလည်း နောက်ဘယ်နှနှစ် ဆက်လုပ်နိုင်မှာမို့လဲ။ သူမှန်ပါသည်။

သူနှင့် ကျွန်တော်က ဆေးတက္ကသိုလ် (၁) ရန်ကုန်မှာ ဘာလုပ်လုပ်လက်တွဲခဲ့တဲ့သူတွေပါ။ မဂ္ဂဇင်းမှာ စာရေးလည်းအတူ၊ အငြိမ့်မှာ လူရွှင်တော်လုပ်လည်းအတူ၊ စာကျက်လည်းအတူ။

မတူသည့်ကိစ္စ အစကတော့ ၃၃ ချက်ပါပဲ။

၁၉၉၁ မှာ အာဏာသိမ်းထားတာ သုံးနှစ်ကြာပြီဖြစ်သည့် အစိုးရက ၁၉၈၈ ဆန္ဒပြပွဲမှာ တစ်ခဲနက်ပါဝင်ခဲ့သည့် အစိုးရဝန်ထမ်းတွေကို မယုံသင်္ကာစိတ်နှင့် ၃၃ ချက်ပါသော မေးခွန်းများကို ဖြေခိုင်းသည်။ သိချင်လို့မေးတာပါတဲ့။ အရေးမယူပါဘူး။ လျှို့ဝှက်ထားပါမည်တဲ့။ ပြီးတော့ အောက်က လက်မှတ်ထိုးခိုင်းသည်။ နာမည်ဖြည့်ခိုင်းသည်။ ကိုယ်သိပ်ဖြစ်ချင်သော ကလေးအထူးကု ဆရာဝန်ဖြစ်ဖို့ လမ်းကြောင်းတစ်ဝက်ကျိုးနေသည့် ကျွန်တော်က ဘွဲ့လွန်သင်တန်းသားဘဝကို ဆုံးရှုံးမှာစိုး၍ ယုံကြည်ရာ၊ မှန်ရာကိုမဖြေဘဲ သူတို့ဖြေစေချင်တာတွေ ဖြေပေးလိုက်သည်။ (အဲဒီအတွက် ကျွန်တော် နောင်တမရသော်လည်း နည်းနည်းတော့ ရှက်ပါသည်။ အများကို များများကူညီနိုင်မည့်

ဘွဲ့နှင့် ဘဝတစ်ခုကို ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် လဲလိုက်ရသလို ခံစားမိခဲ့ပါသည်။) သူကောင်းသားကတော့ သူမှန်သည်ထင်သည့်အတိုင်း ရဲရဲတောက်မြေသည်။ ဝင်ကာစ လက်ထောက်ဆရာဝန်ဘဝကနေ ဇွတ်အနားခိုင်းခံရသည်။ အဲဒီလို အရေးယူခံရသူတွေလည်း မနည်းပါ။ (ကတိက တော်တော်တည်ကြာကတည်း) နောက်တော့ စင်ကာပူရောက်သွားသည်။ (အဲဒီလို ရောက်သွားသူတွေလည်း ရေတွက်လို့မရ။) တကယ်နစ်နာတော့ မြန်မာပြည်သူတွေပဲ နစ်နာတာပါပဲ။ သည်မောင်က ကျောင်းသားဘဝထဲက ဉာဏ်ထက်လွန်းသူတစ်ဦး၊ အလုပ်အပေါ် စေတနာထားတတ်လွန်းသူ တစ်ဦးပါ။ ကိုယ့်အစိုးရက 'ခေါင်းညိတ်တတ်' တာကို 'ပညာပြည့်ဝ' တာထက် တန်ဖိုးထားတတ်တော့ သူ့လိုပညာရှင်တွေ ကျွန်တော်တို့ အများကြီး ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

နောက်ပိုင်း ကျွန်တော် စင်ကာပူကို အလုပ်ကိစ္စနှင့်ရောက်တော့ သူနှင့် ပြန်ဆုံသည်။ အဲဒီမှာ သူနှင့်ကျွန်တော် ပြန်တူနေတာ တစ်ခုသွားတွေ့ရသည်။ အဲဒါကတော့ ကျောင်းသားဘဝက ပေါင် ၁၀၀ ကျော်လောက် လူငယ်ကလေးနှစ်ဦးစလုံး ပေါင် ၁၇၀-၁၈၀ လူကြီးတွေဖြစ်ကုန်လို့ လေ့ကျင့်ခန်းနှင့် ပြန်လျှော့ချနေရတာပါပဲ။

သူကတော့ ပိုလွယ်တာပေါ့။ စင်ကာပူက ပလက်ဖောင်းတွေကလည်း ကျယ်၊ ပန်းခြံတွေကလည်းပေါ့၊ လေကောင်းလေသန့်ကလည်းရ။ ကျွန်တော်ကတော့ ရပ်ကွက်အားကစားကွင်းတောင် ပုဂ္ဂလိကချရောင်းပစ်သည့် နိုင်ငံမှာနေရတာဆိုတော့ လေ့ကျင့်ခန်းလုပ်စရာ နေရာကမရှိ။

အဲဒီမှာ သူ့ဆီက စကားလုံးအဆန်းတွေ လေ့လာရပြန်သည်။ (ကျောင်းသားဘဝတုန်းကလည်း သရော်စာအရေးကောင်းသူဟု နာမည်ကြီးခဲ့သူပေကိုး။)

တကယ်တော့ သူ့အပါအဝင် တိုင်းပြည်အတွက် အဖိုးတန်သည့် ပညာရှင်တွေအများကြီး 'ထွက်ပြေး' အောင်လုပ်ခဲ့ကြတာ ကျွန်တော်တို့ဘဝမှာ 'ပတ်ပြေး' တွေ 'ရပ်ပြေး' တွေနှင့်သာ ကျန်ခဲ့ကြသည် မဟုတ်ပါလား။

ပြည်တွင်းက ပညာရှင်တွေထဲမှ သူလိုထူးချွန်သူတွေ မရှိတာမဟုတ်။ ဒုနှင့်ဒေး။ ပြောကြကြေးဆိုရင် ကိုယ့်နိုင်ငံ၏အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို မျက်ခြည်မပြတ်တာလေးတောင် သူတို့ထက်သာသေးသည်။ သို့သော် ဘာတင်တင် အပြင်ခံရ ပယ်ချခံနေရသောဘဝမှာ မိမိ မိသားစုစားဝတ်နေရေးကို တာဝန်ယူနိုင်သော လစာသာရပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်နည်းသည့်အလုပ်ထက် မိမိ မိသားစုစားဝတ်နေရေးကို တာဝန်ယူပေးနိုင်သည့် 'Moon Lighting' ခေါ် အပိုအလုပ်လေးတွေကို ပိုအာရုံစိုက်မိခဲ့ကြရင်း 'ရပ်ပြေး' နှင့် 'ပတ်ပြေး' ဘဝမှာ အသားကျနေခဲ့ကြတာ ယခု ပြည်သူ့အစိုးရတက်လာပြီး ပညာရှင်တွေကို လွတ်လပ်စွာပြောခွင့်၊ လုပ်ခွင့်တွေပေးလာသောအခါတွင်ပင် ပြောင်းလဲချင်သော၊ လှုပ်ရှားချင်သောသူတွေက အနည်းစုဖြစ်၊ အဲဒီ အနည်းစုမှာလည်း လှုပ်ရှားလိုက်တိုင်း 'စက်ပြေး' ပြေးနေရသလို နေရာက မရွေ့။ ကျွန်တော်တို့ အများကြီး ကြိုးစားရဦးမှာပါလား။

သူ့ဆက်ပြောသည့် စကားလေးကလည်း ပြောင်မြောက်သည်။

အစိုးရမဟုတ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေက သုံးနေကျစကားက 'အပြောင်းအလဲ' တဲ့။ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း ဝန်ထမ်းတွေရဲ့လေ့ကျင့် 'နေမြဲ' တဲ့။ 'အပြောင်းအလဲ' လုပ်ချင်သူက စည်းရုံးရတော့ 'advocacy' တဲ့။ မပြောင်းလဲချင်တဲ့ သူက အခက်အခဲတွေအကြောင်းပြတော့ 'regulatory' တဲ့။ အဲဒီနှစ်အုပ်စုကြား ဝင်ညှိတတ်တာကျတော့ 'diplomacy' တဲ့။ ပြည်သူ့လူထုကြီး အမြဲရင်ဆိုင်နေရတာကတော့ 'poverty' (ဆင်းရဲခြင်း) တဲ့။ ပန်းပန်နေတာကတော့

ပြည်တွင်းက ပညာရှင်တွေထဲမှ သူလိုထူးချွန်သူတွေ မရှိတာမဟုတ်။ ဒုနှင့်ဒေး။ ပြောကြကြေးဆိုရင် ကိုယ့်နိုင်ငံ၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကို မျက်ခြည်မပြတ်တာလေးတောင် သူတို့ထက်သာသေးသည်။ သို့သော် ဘာတင်တင်အပြင်ခံရ ပယ်ချခံနေရသောဘဝမှာ မိမိ မိသားစုစားဝတ်နေရေးကို တာဝန်ယူနိုင်သော လစာသာရပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်နည်းသည့်အလုပ်ထက် မိမိ မိသားစု စားဝတ်နေရေးကို တာဝန်ယူပေးနိုင်သည့် 'Moon Lighting' ခေါ် အပိုအလုပ်လေးတွေကို ပိုအာရုံစိုက်မိခဲ့ကြရင်း "ရပ်ပြေး" နှင့် "ပတ်ပြေး" ဘဝမှာ အသားကျနေခဲ့ကြတာ ယခု...

သူက အပြင်မှာထွက်ပြေးနေတာမို့ 'ထွက်ပြေး' ဟု ခေါ်သတဲ့။ အခန်းထဲမှာတင် Tread mill ခေါ် ပြေးစက်ပေါ်မှာ ပြေးသူကိုတော့ 'စက်ပြေး' ဟု ခေါ်သတဲ့။

အခု မြန်မာပြည်ပြန်လာတော့ သူ ကန်တော်ကြီးစောင်းကို ပတ်ပြေးသည်။ ထွက်ပြေးဘဝကို မစွန့်လွှတ်ချင်။ ပေါင်ချိန်လည်း ပုံမှန်အထိကျအောင် ချနိုင်သွားသည်။

ကျွန်တော်လည်း ကျတော့ကျသည်။ 'ထွက်ပြေး' လောက်တော့ မကျ။ 'စက်ပြေး' မို့ဟု ထင်သည်။

သူက ရယ်စရာပြောသည်။ သူက အခုမှ 'ထွက်ပြေး' တာ မဟုတ်။ လွန်ခဲ့သည့် (၁၆) နှစ်ကတည်းက ထွက်ပြေးခဲ့ရတာတဲ့။ စက်ပြေးထက် ပိုဆိုးသူတွေကတော့ တစ်နေရာတည်းမှာ ရပ်၍ပြေးနေသည့် 'ရပ်ပြေး' နှင့် သည်နေရာကိုပဲ တဲလည်လည် ပြန်ရောက်အောင် ပြေးနေသည့် 'ပတ်ပြေး' တဲ့။

'crony' တဲ့။

ရယ်ရအခက် ငိုရအခက်။

မင်း အဲဒါတွေရေးကွာဟု ကျွန်တော်က တိုက်တွန်းတော့ ရေးနေသားပဲတဲ့။ သူရေးတာက 'New Light of Myanmar' မှာ Aung Myint Oo နာမည်နှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာနှင့် ရေးတာဆိုတော့ ဖတ်မိသူအနည်းသားပေါ့။ ငါ့ပေးရေးကွာ။ ငါ ကြေးမုံမှာရေးမယ်ဆိုတော့ သဘောတဲ့။

ဖြည့်တောင် ပြောလိုက်သေးသည်။

စက်ပြေး၊ ထွက်ပြေး၊ ရပ်ပြေး၊ ပတ်ပြေး ဘဝကလွတ်အောင်ရုန်းပြီး 'ရည်ရွယ်ချက်' နှင့် 'အရွေ့' ပါသည့် 'ရွေ့ပြေး' ဘဝရောက်အောင် ကြိုးစားကြစို့တဲ့။

ကဲ သူငယ်ချင်း ဆန္ဒပြည့်ပါစေဟုသာ ကူဆုတောင်းမိတော့သည်။ ။

ရေအားပိုမိုဖြည့်တင်းပေးနိုင်ရေး တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၀

မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှုဌာနမှ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် မန္တလေးတောင်ခြေရှိ ကနောင်မင်းသားကြီး ရေစက်ရုံတွင် ရေတွန်းစက်များတပ်ဆင်၍ ကနောင်မင်းသားကြီးရေစက်ရုံမှတစ်ဆင့် (၁၂) လမ်းနှင့် (၆၆) လမ်းထောင့်ရှိ လက်ရှိ ၄၀၀ မမရေပိုက်လိုင်းသို့ ရေအားပိုမိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ၆၀၀ မမပိုက်ဆက်သွယ်ချထား၍ တိုးချဲ့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဩဂုတ်လတွင် ရေပိုက်ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အရှေ့ပိုင်း နန်းရွှေရပ်ကွက်များ ရေအားပိုမိုကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်သည်။ တိုးချဲ့ရေပေးရေးအဖြစ် သရက်ကုန်းရပ်ကွက်များသို့လည်း ရေပေးဝေနိုင်ရန် ရေပိုက်များသွယ်တန်းလျက်ရှိပြီး ဒီဇင်ဘာလတွင် ရေကောင်းမွန်စွာရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ရေပိုက်ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ပြီးစီးရေးအတွက် ပိုက်လိုင်းအဟောင်းရှာဖွေ၍ ပိုက်လိုင်းအသစ်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် (၁၂) လမ်းနှင့် (၆၆) လမ်းအနီးရှိ ကနောင်မင်းသားကြီးရေစက်ရုံအရှေ့ဘက် မန္တလေးတောင်ပတ်လမ်းအား ဇူလိုင် ၁၉ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ယာယီလမ်းပိတ်၍ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက အသိပေးထားသည်။

မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)



ပြည်တွင်းရေးရာ

**● ရှေ့မှ**  
 တိုက်ပွဲဖြစ်စဉ်အတွင်း စိစစ်ဆဲလူ နှစ်ဦးကျည်ဆန်ထိမှန်သေဆုံးမှုနှင့် ယင်းလူနှစ်ဦးနှင့်အတူ မူးယစ်ဆေးဝါး များတွေ့ရှိခဲ့မှု၊ ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှ စုံစမ်း စစ်ဆေးရေးခုံရုံးဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ စည်းကမ်းနှင့် မကိုက်ညီ သော အချက်အလက်များ တွေ့ရှိရ သည့်အတွက် ဆက်လက်စစ်ဆေးဆဲ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက် များအပေါ် ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

မိုင်ဂျာယန်တွင် တိုင်းရင်းသား ညီလာခံတစ်ရပ်ပြုလုပ်ရန် စီစဉ် ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ ရက်တွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် KNU မှ စောမူတူးဖော်ဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်သော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဦးဆောင် အဖွဲ့ (PPST)တို့ နေပြည်တော်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ် PNLO မှ ခွန်ဥက္ကာနှင့် KNU မှ စောတာမူလာ တို့က ကချင်ပြည်နယ် မိုင်ဂျာယန် တွင် တိုင်းရင်းသားညီလာခံတစ်ရပ် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှုနှင့် အစိုးရမှ ခွင့်ပြုပါက တပ်မတော်အနေဖြင့် လုံခြုံရေးမှအစ ကူညီဆောင်ရွက်ပေး ရန်၊ ယင်းတွေ့ဆုံမှုမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ပိုပြီးခိုင်မာစေရန်၊ ကျန်ရှိသည့် အဖွဲ့များ ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစု ပင်လုံသို့ တက်ရောက်နိုင်ရန်အတွက် ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးခဲ့မှု၊ တပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က လက်ရှိဖြစ် ပေါ်နေသည့် ပြဿနာများမှာ နယ်မြေတည်ဆောက်မှု၊ အင်အား တည်ဆောက်မှုတို့ကြောင့် ဖြစ် ကြောင်း၊ မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှုရှိပါက ထိုသို့တည်ဆောက်ရန် မလိုအပ် ကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ရိုးရိုး သားသား ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေး ခြင်းက ပိုမိုကောင်းမွန်ကြောင်းနှင့် မိုင်ဂျာယန် တိုင်းရင်းသားညီလာခံ လုပ်ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အဆုံး အဖြတ်ပေးခြင်းမရှိဘဲ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင် သည့် အခက်အခဲများအပေါ် စဉ်းစား နိုင်ရန် အကြံပေးခဲ့သည့် အခြေအနေ များကို ပြောကြားသည်။ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ နှင့် ပတ်သက်၍လည်း လက်ရှိ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် တပ်မတော်မှ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင် ရွက်နေသည့် အခြေအနေများ၊ တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA) အပေါ်အခြေခံပြီး ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ၏ အဆက် အဖြစ်ခံယူ၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ NRPC၊ UPDJC များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှု၊ တပ်မတော် အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ(၆) ရပ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းလက်တွဲလုပ်ဆောင်နေမှု၊ ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံတွင်လည်း ယုံကြည်မှုအပြည့်အဝဖြင့် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး ရိုးသားပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး



ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဇေယျာသီရိဗိမာန်၌ တပ်မတော်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်။ (မြဝတီ)



ခြင်းဖြင့် အကောင်းဆုံးရလဒ်ကို ရရှိ နိုင်မှုများအား ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝ ဘေးဒဏ်ကြောင့် ရေလွှမ်းမိုးမှုနှင့် တပ်မတော်မှ ကူညီလုပ်ဆောင်နေမှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ပထမပတ် အတွင်း မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှု ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ မင်းပြား၊ အမ်းနှင့် ရေလုံမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှု၊ တပ်မတော် အနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း မည်သည့် ဒေသတွင်မဆို သဘာဝဘေးအန္တရာယ် များ ရင်ဆိုင်ကျရောက်လာပါက ယင်းနေရာများသို့ ချက်ချင်း သွားရောက်၍ ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့

ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားရှိမှု၊ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော် လေယာဉ်၊ ရေယာဉ်၊ မော်တော် ယာဉ်များအား ရိက္ခာ၊ ဆေးဝါး၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် အသင့် ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ တပ်များကို အသင့် စုဖွဲ့ထားရှိမှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် နှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသော ဒေသ များသို့ တပ်မတော်အနေဖြင့် ချက်ချင်းသွားရောက်၍ ပြည်သူများ အား ကယ်ဆယ်ရေး၊ ထောက်ပံ့ရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီလုပ်ဆောင်ပေးခဲ့မှု၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကိုယ်တိုင် ဦးစီး၍ သဘာဝဘေးဒဏ် ခံစားရ သည့် နယ်မြေများသို့ သွားရောက်ပြီး ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးခြင်း၊

ထောက်ပံ့ကူညီခြင်း လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ မှုများ၊ ယခုလအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ် ရေကြီး၊ ရေလွှမ်းမိုးမှုဖြစ်စဉ်တွင် နယ်မြေခံ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တပ်မတော်သားများ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအသီးသီးသို့ ဇူလိုင် ၇ ရက်မှ စတင်ရောက်ရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများ အား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမှု၊ တပ်မတော် လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်၊ မော်တော် ယာဉ်များဖြင့် ရာသီဥတုဆိုးရွားနေချိန် တွင်ပင် ကယ်ဆယ်ရေး၊ ထောက်ပံ့ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ပေးမှု၊ ဇူလိုင် ၁၁ ရက်တွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးစီးသည့်အဖွဲ့များ ယင်းဒေသများသို့ သွားရောက်၍ ရေဘေးသင့်ပြည်သူ များအား တွေ့ဆုံအားပေးခြင်း၊ ကူညီ

ထောက်ပံ့ခြင်းများ လုပ်ဆောင်ခဲ့မှု အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းပြော ကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသော သတင်းဌာနအသီးသီးတို့မှ သိရှိ လိုသည်များ မေးမြန်းမှုအပေါ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ပြန်လည် ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာသူများအား ရင်းရင်း နီးနီး နှုတ်ဆက်သည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲအပြီးတွင် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူ သတင်းမီဒီယာများက ခန်းမအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံများနှင့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများအား လှည့်လည် ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (မြဝတီ)

ဇင်းကျိုက်မြို့ ကျောက်သင်္ဘောရေတံခွန်အပန်းဖြေစခန်း ဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် စည်ကားလျက်ရှိ



**ပေါင် ဇူလိုင် ၂၀**  
 မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက် မြို့ရှိ ကျောက်သင်္ဘောရေတံခွန်အပန်း ဖြေစခန်း၌ ဝါဆိုလပြည့်နေ့က လာရောက်အပန်းဖြေလည်ပတ်သူ များနှင့် ဝါဆိုပန်းခူးထွက်သူများဖြင့် တိုးမပေါက်အောင် အထူးစည်ကား လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

“ကျွန်မက မုန့်မြို့နယ်က အဒေါ် နဲ့ လာတာပါ။ တစ်ခါမှတော့ မရောက်ဖူးသေးဘူး။ ရေတံခွန်ကို ကျောင်းပိတ်လို့ အဒေါ်က လိုက်ပို့ပေး တာပါ။ ပျော်ဖို့ကောင်းပါတယ်။ ရေတွေလည်း အများကြီးနဲ့ နောက်နှစ် တွေမှာလည်း ကျွန်မလာချင်ပါသေး

တယ်။ ကျွန်မက ခုမှ ရှစ်တန်းဆိုတော့ အိမ်က မိဘတွေက ခဏခဏပေး မသွားဘူး”ဟု ရေတံခွန်သို့ အပန်း ဖြေလာရောက်သူ မိချမ်းသဇင်က ပြောသည်။

ယခုအခါတွင် ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့အတွင်းရှိ ကျောက် သင်္ဘောရေတံခွန်မှာ အနယ်နယ် အရပ်ရပ်မှ ခရီးသွားအပန်းဖြေသူများ နှင့် နိုင်ငံခြားခရီးသွားစည်သည်များ လည်း လာရောက်လည်ပတ်မှု များလာသောကြောင့် ကျောက်သင်္ဘော ရေတံခွန်အပန်းဖြေစခန်းကို မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီမှ ဦးဆောင်၍ သာယာလှပပြီး အပန်း

ဖြေစခန်းအင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ အဆင့် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ထားသောကြောင့် ခရီးသွားအပန်းဖြေ လာရောက် လည်ပတ်ကြသူများ နေ့စဉ်လိုလို တိုးပွားလျက်ရှိကြောင်း၊ အစိုးရရုံး ပိတ်ရက်များနှင့် နေ့ကြီးရက်ကြီးများ တွင်လည်း ရပ်ဝေးရပ်နီး အနယ်နယ် အရပ်အရပ်မှ မိသားစုလိုက်၊ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများဖြင့် လာရောက်လည်ပတ်ကြကြောင်း သိရ သည်။

“မနှစ်ကဆို တစ်ခုခုဖြစ်ပြီးမှ လုံခြုံရေးအဖွဲ့တွေလာတယ်။ ဒီနှစ် တော့ လုံခြုံရေးအင်အားကို ပိုသုံးထား ပါတယ်။ ဝါဆိုလပြည့်နေ့နဲ့ လပြည့်

ကျော်ရက်တွေအတွက် လုံခြုံရေး အဖွဲ့တွေကို ပိုမိုတင်းကျပ်ထားပါ တယ်။ မနှစ်ကဆို ဒီရက်တွေမှာ လုံခြုံရေးတွေနည်းနည်းပဲ ထားနိုင် တယ်။ အဓိက ပြည်သူတွေအန္တရာယ် ဖြစ်နိုင်တဲ့နေရာတွေ မသွားကြဖို့ ခြံစည်းရိုးတွေ၊ သတိပေးဆိုင်းဘုတ် တွေ ထားရှိပေးတယ်။ အသံချဲ့စက် တွေနဲ့ အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်တဲ့ သတ်မှတ်ထားတဲ့နေရာတွေကို မသွား ကြဖို့ အချိန်ပြည့်သတိပေးနိုးဆော် ပေးနေပါတယ်။ လုံခြုံရေးအဖွဲ့ဝင် တွေနဲ့လည်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုနေပါ တယ်”ဟု ဇင်းကျိုက်ရေတံခွန်အပန်း ဖြေစခန်းလုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ကိုထွန်းထွန်းက ပြောသည်။

ဇင်းကျိုက်ရေတံခွန်အပန်းဖြေ စခန်းသည် နှစ်စဉ်လိုလိုဝါဆိုလပြည့် နေ့နှင့် လပြည့်ကျော်တစ်ရက်နေ့ ဝါဆိုပန်းခူးထွက်သည့်ကာလတွင် လူဦးရေသိန်းဂဏန်းအထိ လာ ရောက်လေ့ရှိကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦး က ပြောသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်နေ့နှင့် လပြည့်ကျော်တစ်ရက်နေ့အတွက် မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ ဇင်းကျိုက်မြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရေတံခွန်အပန်း ဖြေစခန်း ကြီးကြပ်မှုကော်မတီဝင်များ ပါသော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဝင်များက လာရောက်အပန်းဖြေလည်ပတ်သူများ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ အနားယူအပန်း ဖြေနိုင်ရန်အတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက် ထားကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်ကြီးမြို့နယ် လပိတ်ရွာ၌ အရက်မူးပြီး နေအိမ်ကို မီးရှို့

**ကျောက်ကြီး ဇူလိုင် ၂၀**  
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ကျောက်ကြီးမြို့နယ် မအူပင်ကျေးရွာအုပ်စု လပိတ်ရွာ၌ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်က အရက်မူးယစ်သောက်စားပြီး လင်မယားချင်း စကားများရန်ဖြစ်ရာမှ မိမိနေအိမ်ကို မိမိမီးရှို့မှုတစ်ခုဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျောင်းလင်းသူသည် အရက်သေစာမူးယစ်သောက်စားပြီး ဇနီး ဖြစ်သူ မိုးမိုးစံနှင့် ရန်ဖြစ်စကားများရာမှ အသင့်ဆောင်ထားသည့် ဂက်စ် မီးခြစ်ဖြင့် မိမိနေအိမ် သက်ငယ်အမိုးအားမီးရှို့ခဲ့ရာမှ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

အခင်းဖြစ်လျှင်ဖြစ်ချင်း ကျောက်ကြီးမြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲအုပ်ညွှန်လင်းနှင့် အဖွဲ့သည် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစောနောင်နှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ကိုးဦး၊ မီးသတ်ယာဉ်နှစ်စီးတို့ဖြင့် သွားရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ညနေ ၅ နာရီခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။

အမှုအား ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ အရ အရေးယူဆောင်ရွက်ထား ကြောင်း သိရသည်။

(၁၂)



ကိုဟိန်း(ပေါင်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

# တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ခေါင်းဆောင်များအစည်းအဝေး ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ကျင်းပ

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀**  
တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ခေါင်းဆောင်များအစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။  
ယင်းအစည်းအဝေးမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ယနေ့ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။  
အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်တွင် အစည်းအဝေးသို့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် အဖွဲ့အစည်း ရှစ်ဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များ၊ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များ

စုစုပေါင်း ၄၁ ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခု NCA သည် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော စစ်ရေးပဋိပက္ခများ ရပ်တန့်ရေးနှင့် အရင်းခံနိုင်ငံရေးပြဿနာများ ဖြေရှင်းရေးကို ဦးတည်မည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် အစပျိုးမှုတစ်ခုအဖြစ် မှတ်ယူကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အခြေအနေအရပ်ရပ်ကြောင့် NCA ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခြင်း မရှိသေးသည့် ဘဝတူတိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်နိုင်ရေးကိုလည်း နည်းလမ်းရှာ ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျင်းပရန် ကြိုးပမ်း

ဆောင်ရွက်နေသည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၀)ရာစုပင်လုံသည် မိမိတို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံးလိုလားသည့် အမျိုးသားရပ်ကြားစေရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးကို ရှေးရှုနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်သည့်အပေါ် မိမိတို့အဖွဲ့အစည်းများက ပူးပေါင်းပါဝင်သွားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း။  
လက်တလော လုပ်ငန်းစဉ်အနေဖြင့် ဇူလိုင် ၂၆ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ခေါ်ယူကျင်းပမည့် မိုင်ဂျာယန် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးတွင် မိမိတို့အဖွဲ့အစည်း

များအနေဖြင့်လည်း ပါဝင်တက်ရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိမိတို့အနေဖြင့် အရင်းခံနိုင်ငံရေးပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်မည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများမှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို တည်ဆောက်၍ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုထူထောင်ရေး သဘောတူညီချက်များ ရရှိသည်အထိ မဟာမိတ်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ၊ အစိုးရ၊ တပ်မတော်တို့နှင့်လည်းကောင်း ညှိနှိုင်းကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

(ရခိုင်ညွန့်)

## ပဲခူးမြို့တွင် ၂၀၁၅ ဖော်တော်ယာဉ်အက်ဥပဒေအရ စတင်အရေးယူဆောင်ရွက်

**ပဲခူး ဇူလိုင် ၂၀**  
ပဲခူးခရိုင် ပဲခူးမြို့တွင် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးလှဦး၊ အမှတ်(၃)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးထိန်းဝင်းတို့ ဦးစီး၍ ဇူလိုင် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ၂၀၁၅ ဖော်တော်ယာဉ်အက်ဥပဒေအရ စတင်အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။  
ယင်းအဖွဲ့တွင် ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့မ

ရဲစခန်းမှူး၊ ကညနလုပ်ငန်းလိုင်စင်ရုံး၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ယာဉ်လုပ်ငန်းများကြီးကြပ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့တို့မှ ပူးပေါင်းပါဝင်ဖမ်းဆီးခဲ့ကြသည်။  
စတင်ဖမ်းဆီးချိန်တွင် ယာဉ်အစီးပေါင်း ၃၆ စီး ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့ပြီး ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဌေးနိုင်(ပဲခူး)



### ဝ ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်းမှ

ဆီမီးပိုင်နယ်တက်ရောက်ရေးအတွက် နှစ်သင်းစလုံးအသုံးပြုခဲ့ပြီး ပထမပိုင်းတွင် မကွေးအသင်းက ပိုမိုကစားနိုင်ခဲ့သည်။ မကွေးအသင်းသည် တောင်ပံနှစ်ဖက်ကို အားပြုတိုက်စစ်ဆင်ခဲ့ပြီး ရှစ်မိနစ်တွင် ပြစ်ဒဏ်ဘောကို ဒီဂျစ်ခေါင်းတိုက်သွင်းရာ ဂိုးဝင်သော်လည်း လူကျွဲဘောအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရသလို ထူးထူးအောင်၏ အနီးကပ်ကန်သွင်းမှုကိုလည်း သီဟစည်သူကကွယ်နိုင်ခဲ့သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက် ပြန်လည်တိုက်စစ်ဆင်သော်လည်း မကွေးနောက်တန်းကို မကျော်နိုင်ခဲ့ပေ။ ၄၂ မိနစ်တွင် မကွေးအသင်းဂိုးရခဲ့ပြီး သန်းဇော်ဟိန်းက သွင်းယူခဲ့သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း ချေပဂိုးရရှိရန် ကစားသမားအပြောင်းအလဲပြုလုပ်ကာ တိုက်စစ်အားမြှင့်ခဲ့သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် တိုက်စစ်အားနည်းသည့်အပြင် ပွဲအဖြေကို ပြောင်းလဲနိုင်သည့် ကစားသမားမရှိသောကြောင့် ချေပဂိုးနှင့် ဝေးခဲ့ရသည်။ မကွေးအသင်းသည် ဒုတိယပိုင်း၌ ဂိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများ ရရှိခဲ့သော်လည်း ဆယ်လာနှင့် ထူးထူးအောင်တို့ အသုံးမချနိုင်ခဲ့သောကြောင့် ပထမပိုင်းတွင် ရရှိခဲ့သည့် ဂိုးဖြင့် မကွေးအသင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပသောပွဲတွင် ဇွဲကပင်အသင်းက ရခိုင်အသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းသည် ခြေအသာဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့ပြီး အနိုင်ဂိုးများကို ဒုတိယပိုင်းမှရရှိခဲ့ကာ ၅၂၊ ၆၄ မိနစ်တွင် ပတ်ထရစ်၊ ၇၆ မိနစ်တွင် တင်ဝင်းအောင်၊ ၉၃ မိနစ်တွင် စောစီးအိုင်တို့က သွင်းယူခဲ့သည်။ ရခိုင်အတွက် ချေပဂိုးတစ်ဂိုးကို မိနစ် ၈၀ တွင် ကာဇီက သွင်းယူခဲ့သည်။  
ကွာတားဖိုင်နယ်ပွဲများအပြီးတွင် ဆီမီးပိုင်နယ်ရောက် အသင်းလေးသင်း ထွက်ပေါ်လာပြီး ရန်ကုန်နှင့် ရတနာပုံ၊ မကွေးနှင့် ဇွဲကပင်အသင်းတို့ တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။ ဆီမီးပိုင်နယ်ပွဲစဉ်များကို နှစ်ကျော့စနစ်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပထမကျော့ကို ဇူလိုင် ၃၀၊ ၃၁ ရက်၊ ဒုတိယကျော့ကို ဩဂုတ် ၁၀၊ ၁၁ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

### မြန်မာအမျိုးသားမှ

မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်း၏ ခရီးစဉ်များတွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည်။ လက်ရှိတွင် ဘိုးရင်းလေယာဉ်သစ် သုံးစင်း၊ ATR လေယာဉ်သစ် သုံးစင်း ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း အနေဖြင့် အဆိုပါလေယာဉ်သစ်များဖြင့် ပြည်ပခရီးစဉ် သုံးခုဖြစ်သော ရန်ကုန်-စင်ကာပူ-ရန်ကုန်၊ ရန်ကုန်-ဟောင်ကောင်-ရန်ကုန်၊ ရန်ကုန်-ပန်ကောက်-ရန်ကုန်ခရီးစဉ်များကို ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိပြီး ထပ်မံရောက်ရှိလာသည့် လေယာဉ်သစ်များဖြင့် ချင်းမိုင်၊ တိုင်ပေခရီးစဉ်တို့ကိုလည်း တိုးချဲ့ ပြေးဆွဲသွားရန်ရှိသည်ဟု မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ သိရသည်။  
နိုင်ငံပိုင်လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခု ဖြစ်သော မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းတွင် ပျံသန်းပြေးဆွဲနေသည့် လေယာဉ်အမျိုးအစားများမှာ Boeing Next-Generation 737-800 (၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ရောက်ရှိ)၊ Boeing 737 Max 8၊ Embraer 190၊ ATR၊ Caravan၊ Beech အမျိုးအစားတို့ဖြစ်သည်။ (၀၀၀)

## နိုင်ငံတကာစာရင်းစံ ကျင့်သုံးရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀**  
ပြည်ထောင်စုစာရင်းစံချုပ်ရုံး၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်တွင် ပါဝင်သော လုပ်ငန်းစဉ်(၃)ဖြစ်သည့် အစိုးရကဏ္ဍ နိုင်ငံတကာစာရင်းစံ ကျင့်သုံးရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ပြည်ထောင်စုစာရင်းစံချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။(အပေါ်ပုံ)  
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစံချုပ်က အစိုးရကဏ္ဍ၏ ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုခိုင်မာမှုရှိစေရေး၊ ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်းများကို ကောင်းမွန်ထိရောက်စွာ စီမံခန့်ခွဲအသုံးချနိုင်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးချဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ကြေးမြီစီမံခန့်ခွဲမှုကို အထောက်အကူပြုစေရေးတွင် အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၌ ပြုစုထိန်းသိမ်းသောစာရင်းများ မှန်ကန်တိကျပြည့်စုံမှုရှိခြင်းသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်ကိုစွဲလျက်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာစာရင်းစံလိုက်နာကျင့်သုံးမှုကို တွန်းအားပေးအကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မိမိနိုင်ငံရှိ ပိုင်ဆိုင်မှု၊ ရန်ကုန်ကြေးမြီနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပကြေးမြီအဆပ်ရန် တာဝန်ရှိမှုအခြေအနေအထားကို စိစစ်သုံးသပ်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ

တကာစာရင်းစံအား လိုက်နာကျင့်သုံးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက လုပ်ငန်းစဉ်များကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် စီမံချက်တစ်ရပ်ရပ်ဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပထမအဆင့်အနေဖြင့် စာရင်းများ တောင်းခံရယူစုစည်းမှုကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးမှုသည် အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အကျိုးသက်ရောက်မှုမြန်ဆန်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ပြုစုပေးပို့ရမည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်ရှိ ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေပြ ရှင်းတမ်းဇယားပုံစံ ဖြည့်စွက်မှုအပါအဝင် အစိုးရကဏ္ဍ နိုင်ငံတကာစာရင်းစံ ကျင့်သုံးရေးနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး တာဝန်ရှိသူက ရှင်းလင်းပြောကြား၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က လိုအပ်သည်များ ထပ်မံဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် အစိုးရဌာနအဖွဲ့အစည်းများမှ မေးမြန်းချက်များကို တာဝန်ရှိသူများက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းသည်။ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ အစိုးရဌာန/အဖွဲ့အစည်း ၁၉၄ ခုမှ စုစုပေါင်းပုဂ္ဂိုလ် ၄၁၉ ဦး တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

### ကျော့မှ

ဥနေ ၃ နာရီခွဲတွင် အုပ်စု(ကက)မှ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့သည် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းမှ ၁၁ ဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့သည် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၃)၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီ သရေပွဲရလဒ်ဖြင့်လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြသည်။  
နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်ပွဲစဉ်များအဖြစ် ဥနေ ၃ နာရီခွဲတွင် အုပ်စု(ခခ)မှ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့သည် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၃)၌ လည်းကောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့သည် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မောင်မောင်ဇော်)

## နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌပလား ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပပြီးစီး

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀**  
နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌပလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးပိုလ်လုပွဲကို ယနေ့ဥနေ ၃ နာရီခွဲက ပျဉ်းမနားမြို့ ပေါင်းလောင်းပြည်သူ့အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပိုလ်လုပွဲတွင် အနိုင်ရရှိသွားသော ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ဘောလုံးအသင်းအား ဆုပေးလက်ဆောင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။  
ယင်းဘောလုံးပြိုင်ပွဲသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များဖြစ်သော ဝိုင်းမျိုးကြီးမင်းနောင်၊ ဦးမင်းသူ၊ ဦးအေးမောင်စိန်၊ ဦးတင်ထွဋ်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးသန်းအောင်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ IKBZ အာမခံလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးသန်းဇော်နှင့် ဘောလုံးဝါသနာရှင်များ အားပေးကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။  
ပြိုင်ပွဲကို နေပြည်တော်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ရှစ်မြို့နယ်မှ ဘောလုံးအသင်း ရှစ်သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၇)



ပြည်တွင်းရေးရာ

မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးသော်လည်း တစ်မိုးနှစ်သီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်မှုများတိုးမြှင့်

ရွှေဘို ဇူလိုင် ၂၀  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ဒေသသည် မြေပြန့်လွင်ပြင်ဖြစ်နေသည့်အတွက် မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးသော်လည်း တစ်မိုးနှစ်သီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ လုပ်ငန်းများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရွှေဘိုခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။



သမန်းဆိပ်ဆည်မှရေကို ကာဘိုးရေလွှဲဆည်မှတစ်ဆင့် စိုက်ပျိုးရေး ပေးဝေနေစဉ်။

အဆိုပါ ရွှေဘိုဒေသသည် သမန်းဆိပ်ဆည်မြေပြင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် နွေစပါး စေ့စပါး ၂၆၇၂၁၆ စေ့၊ နွေသီးနှံဖြစ်သော နှမ်းနှင့် ပဲတီစိမ်း စေ့စပါး ၉၃၁၄၈ စေ့တို့ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းခဲ့၍ ရိတ်သိမ်းနေရာအားလုံးနီးပါး ပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်သည်။

မိုးစပါးကို ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးမည်ဖြစ်ရာ မိုးစပါးစေ့စပါး ငါးသိန်းခန့်ကို သမန်းဆိပ်ဆည်မှလာသော ဆည်ရေကို ကင်းတပ်ရေလွှဲဆည်မှ လယ်မြေစေ့ နှစ်သိန်းခန့်အတွက် လည်းကောင်း၊ ကာဘိုးရေလွှဲဆည်မှ လယ်မြေစေ့ သုံးသိန်းခန့်အတွက် လည်းကောင်း မိုးစပါးစေ့ ငါးသိန်းခန့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ပျိုးထောင် ရေအဖြစ် သမန်းဆိပ်ဆည်ရေကို စတင်ပေးဝေနေကြောင်း သိရသည်။

“ရွှေဘိုခရိုင်မှာ မိုးပြတ်နေတာ နှစ်ပတ်ကျော်သွားပါပြီ။ သမန်းဆိပ်ဆည်မှာ ဇူလိုင် ၁၉ ရက် ရေလက်ကျန် စေ့စပါး ၁၆ သိန်း ၁ သောင်း ၇ ထောင်ကျော်ရှိနေပါ

တယ်။ ဆည်မှ ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်ရင်း စတင်ကျဆက် လွှတ်ပေးနေပါတယ်။ အဲဒီကမှ ကင်းတပ်လက်ဝဲ မြောင်း ၅၀၀ ကျိုးဆက်၊ လက်ယာ မြောင်း ၁၂၆၀ ကျိုးဆက် လွှတ်ပေးပြီး ကာဘိုးဆည်အတွက် ၅၃၀၀ ကျိုးဆက် ဆက်ချပေးထားပါတယ်။ ကာဘိုးဆည်က ရွှေဘိုမြောင်းမတော် ၂၇၈၀ ကျိုးဆက်၊ ရေဦးမြောင်းမတော် ၁၂၃၀ ကျိုးဆက်ကို မြောင်းခံနိုင်အား အလိုက် လွှတ်ပေးနေပါတယ်။

“အားလုံး တစ်ပြိုင်နက် စိုက်ပျိုးရေး လိုနေတာဆိုတော့ လက်တံအလိုက် မြောင်းအဖျားတွေမှာ အခက်အခဲတွေ

ရှိကောင်း ရှိနေမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့တွေ တတ်နိုင်သလောက် စက်အား၊ လူအားနဲ့ ရေလမ်းသွားရှင်းတာတွေ လုပ်ပေးနေပါတယ်။ တောင်သူတွေကလည်း တတ်နိုင်သလောက် ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ အခက်အခဲရှိနေသူများ နီးစပ်ရာဆိုင်ဘုတ်တွေမှာ ဖော်ပြထားတဲ့ တာဝန်ရှိ ဆည်မြောင်းဝန်ထမ်းတွေကို ဆက်သွယ်အကူအညီ တောင်းခံနိုင်ပါတယ်” ဟု ရွှေဘိုခရိုင် ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစောသက်ခိုင်ဝင်း

က ပြောသည်။  
“တူးမြောင်းလက်တံတွေရဲ့ စုစုပေါင်း အလျားဟာ မိုင် ၉၀၀ ကျော် ရှိတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ချည်း အခုလို မိုးပြတ်မိုးခေါင်နေချိန်မှာ မနိုင်ပါဘူး။ တောင်သူတွေကလည်း ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပါဝင်ကြရန် မြန်မြန် အဆင်ပြေပြီး မိုးစပါး ဘေးကြား (ရွှေဘိုပေါ်ဆန်းမွေး) မြန်မြန် ပျိုးထောင်နိုင်အောင် ဆည်မြောင်း ဌာနက အလေးထား ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။  
(ရောင်နီတင်ဝင်း)

ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုအား ပူးပေါင်းရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် ဖော့ကန်ရပ်ကွက် အောက်မင်္ဂလာဒုံ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်၌ ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းပြီး ယာဉ်တိုက်မှု၊ မတော်တဆမှု ဖြစ်ပွားနေသည့်အတွက် အင်းစိန်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်ဝန်ထမ်းများနှင့် ရပ်ကွက်ရှိ လူမှုရေးအသိစိတ်ဓာတ်ရှိသော ရပ်ကွက်ပြည်သူများ ပူးပေါင်း၍ ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းခြင်းကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်ပြီး ညနေပိုင်းအထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းရာတွင် အင်းစိန်မြို့နယ် အမှတ်(၆၉) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်သန်းဌေးနှင့်အဖွဲ့၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်နှင့် စည်ပင်ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများပူးပေါင်း၍ ယာဉ်ကြောကျပ်တည်းမှု၊ ယာဉ်ပိတ်ဆို့မှုတို့ကို ရှင်းလင်းပေးခဲ့သည်။ အောက်မင်္ဂလာဒုံ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်ရှိ ဈေးသည်များအား ယာဉ်သွားလမ်း ပေါ်သို့ ဈေးရောင်းချခြင်းမပြုရန်နှင့် ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ်အဝန်း၏ ဘေးဝဲ၊ ယာသို့ စနစ်တကျနောက်ဆုတ်ရောင်းချခြင်းဖြင့် ယာဉ်သွားလမ်း အကျယ်အဝန်းကို လွတ်လပ်စွာအသုံးပြုနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ခရီးသွားပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ရန် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၆၈၄)



ဒေါက်တာမြင့်သိန်း (B.V.S)

ရန်ကုန်မြို့မှ မိုင် ၂၀ ခန့် အကွာအဝေးရှိ ထောက်ကြန့် လမ်းဆုံအနီးမှ လှော်ကားဥယျာဉ်သည် သဘာဝတောရိုင်း တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များကို မည်သည့်လှောင်ချိုင့်အတွင်းသို့မှ ထည့်သွင်းထားခြင်း မရှိဘဲ သဘာဝအတိုင်း လွတ်လပ်စွာထိန်းကျောင်းထားရှိပြီး ပြည်သူများအပန်းဖြေခြင်း၊ ဗဟုသုတနှင့် တောရိုင်း တိရစ္ဆာန်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လိုသော အသိပညာများ တိုးတက်ရရှိလာစေရန် ရည်ရွယ်လျက် ၁၉၈၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်မှစတင်၍ ပြည်သူများ လေ့လာနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါသည်။

သဘာဝဥယျာဉ်အတွင်းတွင်ရှိသော တောရိုင်း တိရစ္ဆာန်များကိုလည်း အမျိုးအစားအလိုက်ခွဲခြား၍ ၎င်းတို့၏အလေ့အထ၊ မျိုးရိုးဗီဇတို့နှင့်ကိုက်ညီသော၊ အရည်အသွေးအပြည့်ရှိသော အစားအသောက်မျိုးစုံ ၁၅ မျိုး ခန့်ကိုလည်း အချိန်နှင့်နေရာအလိုက် ဥယျာဉ်အတွင်း နေ့စဉ်မပျက်မကွက် ကျွေးမွေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ကျွေးမွေးရာတွင်လည်း ဥယျာဉ်အတွင်းရှိ မျောက်၊ ဂျီ၊ တောဝက်၊ သမင်နှင့် ဆတ်များအပါအဝင် အခြားတိရစ္ဆာန်များ၏ ခန္ဓာကိုယ်အလေးချိန်နှင့် ၎င်းတို့ နေ့စဉ်လိုအပ်သော အာဟာရဓာတ်များ၊ စုစုပေါင်း ကောင်ရေ အရေအတွက်တို့ကို သက်ဆိုင်ရာ တိရစ္ဆာန် ဆေးကုဆရာဝန်များကိုယ်တိုင် တွက်ချက်ကျွေးမွေးလျက် ရှိပြီး နေ့စဉ်နေ့တိုင်းလည်း တိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များ နှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများက နေ့ညမပြတ် ကြည့်ရှု စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပါသည်။

သို့သော် ဥယျာဉ်အတွင်းသို့ လာရောက် လည်ပတ်ကြသော မိဘပြည်သူများနှင့် ဥယျာဉ်ခြံစည်း ရိုးပြင်ပမှနေ၍ အစာလာရောက်ကျွေးမွေးကြသူများ၏ တိရစ္ဆာန်များအပေါ် ချစ်မြတ်နိုးသည့်စိတ်ဓာတ်ကို ဒီဇိုင်းကျ လိုပါသော်လည်း မျောက်များအတွက်မှာမူ မူလကျွေးမွေး ထားသည်ထက် ပိုမို၍ ကျွေးမွေးမှုများ၊ စနစ်မကျသော ကျွေးမွေးမှုများ၊ ကျွေးရန်မသင့်တော်သော ပြင်ပ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် လူတို့စားသောက်သည့်

ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီထိန်းသိမ်းသွားရမည့် လှော်ကားဥယျာဉ်မှ မျောက်များ

စားသောက်ဖွယ်ရာမျိုးစုံတို့ကို ကျွေးမွေးမှုများကြောင့် ဥယျာဉ်ရှိမျောက်များမှာ မူလလေ့စရိုက်ဖြစ်သည့် တောအတွင်း နေထိုင်ရှာဖွေစားသောက်သည့် အလေ့အထများ ပျောက်ကွယ်ခဲ့ကြပါသည်။ အမြဲတစေ ခြံစည်းရိုးစနစ်တွင် လာရောက်ကျွေးမွေးမှုများကြောင့် ပြင်ပအစားအသောက် များကို ကြိုက်နှစ်သက်လာခဲ့သော်ငြားလည်း လာရောက် ကျွေးမွေးသူများမှာ အမြဲတစေ လာရောက်နိုင်ရန် ခက်ခဲသည့်အခြေအနေများတွင် ၎င်းတို့ စောင့်ဆိုင်းရာ အနီး တစ်ဝိုက်မှ ဒေသခံများနှင့် အခြားညွှန်ညွှန်များ သယ်ဆောင် လာသော စားသောက်ဖွယ်ရာများကို အကြမ်းဖက်ပြီး အုပ်စုလိုက်လုယူခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါသည်။

ဥယျာဉ်အတွင်းရှိ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များအနက် မျောက်စပ်များသည် အသိဉာဏ်မြင့်မားပြီး ပါးရည်နပ်ရည်

အကောင်းဆုံးသော တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ယခုအခါ ထိုမျောက်စပ်များမှာ ထိန်းချုပ်မှုကင်းမဲ့သော အစာကျွေးခြင်း များပြားလာခြင်းကြောင့် အလွန်အမင်း ကောင်ရေများပြားလာခဲ့ပြီး ၎င်းတို့နှင့်အတူနေသော အခြားတိရစ္ဆာန်များဖြစ်သည့် ဆတ်များ၊ သမင်များ၊ ဂျီ၊ ဒရယ်၊ တောဝက်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အဖိုးတန်ပြီး တန်ဖိုးကြီးမား အလွန်ရှားပါးသော ဒေါင်းစိမ်းများ၏ ရေရှည်အသက်ရှင်သန်နိုင်ရေးနှင့် မျိုးဆက်ပြန့်ပွားနိုင်ရေး တို့ကိုပါ ခြိမ်းခြောက်လာနေပါသည်။ အခြားသော ခရု တုတ်များ၊ ဌာနေငှက်များနှင့် ရေပျော်ငှက်များ၏ မျိုးသုဉ်း ပျောက်ကွယ်နိုင်မှုကိုပါ စိန်ခေါ်လျက်ရှိနေပြီဖြစ် ပါသည်။

တစ်နည်းဆိုရသော် လှော်ကားသဘာဝဥယျာဉ်၏



လှော်ကားဥယျာဉ်မှ မျောက်စပ်များ ခြံစည်းရိုးပေါ်ခွထိုင်၍ ပြင်ပညွှန်ညွှန်များကို စောင့်ဆိုင်းနေစဉ်။

ဂေဟစနစ်သည် မျောက်များကြောင့် ပျက်သုဉ်းလာရမည့် အရေးကို ယခုအခါမြင်တွေ့နေရပါသည်။ သဘာဝ တောဥယျာဉ်ဖြစ်သည့်အညီ မျောက်များမှာ သဘာဝ တောအတွင်း နေထိုင်ကျက်စားသွားလာရမည်ဖြစ်သော် လည်း လူတို့၏ပယောဂကြောင့် မျောက်များ၏ ပင်ကိုစရိုက်များ ပျက်ပြားလာကာ လူများနှင့်အနီး စပ်လာပြီး ပတ်ဝန်းကျင်အနီးတစ်ဝိုက်ရှိ ဒေသခံများအား ကြီးစွာအနှောင့်အယှက်ဖြစ်လာနေခဲ့ပါသည်။

အထက်တွင်ဖော်ပြထားသကဲ့သို့ သစ်တောတစ်ခု၏ ဂေဟစနစ်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ထိုတောအတွင်း နေထိုင်သည့် သတ္တဝါအပေါင်းတို့၏ကောင်ရေသည် မျှမျှတတရှိရန်လိုအပ်ပြီး ထိုသို့ မဟုတ်ခဲ့ပါက လှော်ကား ဥယျာဉ်၏ဂေဟစနစ်တစ်ခုလုံး ပျက်စီး သွားမည်သာဖြစ် ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ လှော်ကားဥယျာဉ် ရေရှည်တည်တံ့စေရေး၊ မျောက်များ ကောင်ရေအလွန်အမင်း မပွားများစေရေး၊ ကျန်ရှိသောတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ မျိုးဆက်မပျက်သုဉ်းစေ ရေးအတွက် လှော်ကားဥယျာဉ်သို့လာရောက် လည်ပတ်ကြ သူအပေါင်းတို့က ဥယျာဉ်မှ ပြဌာန်းသတ်မှတ်ပေးထားသော ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်အချက်များကို အတိအကျလိုက်နာ ခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်မှုကို လိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။

ပြည်သူလူထုမှ မျောက်များ၏စွန့်ပတ်သက်၍ အကြံဉာဏ်ပေးမှုများကို လှော်ကားသဘာဝဥယျာဉ်မှ လေးစားတန်ဖိုးထားလျက် ရှိပါသဖြင့် ဥယျာဉ်အတွင်းရှိ အကြံပေးစာတိုက်ပုံးများ (Suggestion Boxes) အတွင်းသို့ အကြံဉာဏ်ပြုစာများကို ရေးသားထည့်သွင်း နိုင်ပါကြောင်းနှင့် လှော်ကားသဘာဝ ဥယျာဉ်အုပ်ချုပ်မှုမှ သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်နိုင်သော Hotline Number (၀၉၇၃၀၆၂၉၉၉) သို့လည်း အကြံပြုပြောကြားခြင်းဖြင့် လှော်ကားဥယျာဉ် ရေရှည်တည်တံ့စေရေးနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဂေဟစနစ် မပျက်စီးမဆုံးရှုံးစေရေးတို့ အတွက် ပြည်သူအပေါင်းမှ ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက် ပေးကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပန်ကြားအပ်ပါသည်။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကြာရ ဆုံရ မြို့ပတ်ရထားစီးဒုက္ခ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားများသည် ယခင် နှင့်မတူ တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုများ ရှိလာသည့်အတွက် ရထားစီး ခရီး သည်များလည်း ယခင်ထက် များပြား လာပါသည်။



မြို့ပတ်ရထား ခရီးစဉ်လမ်းကြောင်း သည် တစ်မြို့လုံးကို လွှမ်းမိုးဖြန့်ဖြူး ကိုင်ပိုင်မှုရှိသော်လည်း ရထားလမ်းနှင့် မဝေးကွာသောသူများအတွက် ရထား စီးခြင်းကသာ သွားလာရေး ပိုမိုလွယ် ကူစေသောကြောင့်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

သက်သောင့်သက်သာရှိပြီး အချိန် ကုန်သက်သာစေသည့်အပြင် ကုန်ကျ စရိတ်လည်း ပိုမိုသက်သာသည်။ ရထားပို့ဆောင်ရေးစနစ်ကိုသာ ဝန် ဆောင်မှု၊ သန့်ရှင်းမှု၊ အချိန်မှန်မှု များဖြင့် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ပါက ရန်ကုန်မြို့၏ ထိရောက်သော သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ် ဖြစ်လာ နိုင်ပါသည်။ သို့သော် ယခုလက်ရှိ တွင်မူ နေ့စဉ်သွားလာနေသော မြို့ပြ လူဦးရေထက်ဝက်ခန့်သည် တစ်ကား လိုင်းများကိုသာ အားထားနေရပြီး မြို့ပတ်ရထားစီးခရီးသည်မှာ နေ့စဉ် ပျမ်းမျှ တစ်သိန်းပင် မပြည့်ပေ။

ရထားစီးခရီးသည် နည်းပါးနေရ သော အဓိက အကြောင်းအရာများ ထဲတွင် သန့်ရှင်းမှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု အားနည်းခြင်းများလည်း ပါဝင်နေ သေးသည်။ အခြေအနေတစ်ရပ်အရ လူတန်းစားတစ်ရပ်သာ အားထား စီးနင်းမှုရှိပြီး ယခုနောက်ပိုင်းတွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကြောင့် လူလတ်တန်းစားများနှင့် ရုံးဝန်ထမ်း များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပိုမိုစီးနင်းလာသည်ကို တွေ့ရသည်။

ယခုနောက်ပိုင်းတွင် ရထားအချိန် မှန်လာပြီး ယခင်ကကဲ့သို့ ရထား ပျောက်ခြင်း (အခြေအနေ အကြောင်း အရာ တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် သတ်မှတ် ရထားခရီးစဉ်တစ်ခု ပြေးဆွဲမှုမရှိခြင်း) မရှိတော့သော်လည်း ရထားခရီးစဉ် တချို့တွင် အချိန်မှန်မှု အားနည်းခြင်း၊ တစ်ခါတစ်ရံ ရထားပျက်၍ ခရီးစဉ် ပြောင်းရခြင်းများက ရှိနေသေးသည့် အတွက် သေချာပေါက်ယုံကြည်၍မရ သေးကြောင်း နေ့စဉ် မြို့ပတ်ရထားစီး ခရီးသည်များက ပြောသည်။

မြန်မာ့မီးရထား "မမ" ဟု အတို ကောက်ဆိုသော်လည်း ခရီးသည် များကမူ "မရ" ဟုဆိုကာ လာနေတာ မြင်ရတော့မှ ရထားဟု နောက်ပြောင် ခေါ်ဆိုနေမှုများကို ကြားရသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သွားလာလုပ်ကိုင်နေရသူများ ရထား ကို အားထားစီးနင်းမှုမရှိသေးခြင်း ဖြစ်သည်။ အချိန်မှန် ဝန်ဆောင်မှုကို ပေးနိုင်ပြီး ရထားများ၊ ဘူတာများ၊ ထိုပတ်ဝန်းကျင်များ၏ သန့်ရှင်းမှုကို ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါ က အားထားရသော သယ်ယူပို့ဆောင် ရေးစနစ် ဖြစ်လာနိုင်မည်ပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းအပြင် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က မင်္ဂလာဒုံဘက်မှ အင်းစိန်၊ တညင်း

ကုန်း၊ လှော်ကားသို့ သွားမည့် မြို့ပတ် ရထားတစ်စင်း နံနက် ၆ နာရီခွဲကျော် က ရန်ကုန်ဘူတာကြီး မရောက်ခင် ပျက်သွားပါသည်။ အချိန်ကြာမြင့်သွား သည့်အတွက်ကြောင့် ခရီးသည်များ လမ်းဆင်းလျှောက်ကာ ခရီးထပ်ဆက် ခဲ့ရ၏။ အလားတူဖြစ်ရပ်မျိုး ယခင် ကလည်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည်ဟု ခရီးသည်များ၏ ညည်းတွားသံကို ကြားခဲ့ရသည်။ ရထားပျက်ခြင်း၊ ရထားအချိန်မမှန်ခြင်းသည် ရန်ကုန် ခရီးသွားတို့အတွက် အဆန်းမဟုတ် သော်လည်း လူထုဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ် နိုင်ခဲ့သော အစိုးရလက်ထက်တွင် လူထုပဟိုပြု ဝန်ဆောင်မှုများသည် အရေးပါလာရပါမည်။ ရထားပျက်ရ ခြင်းအကြောင်း သို့မဟုတ် အခြေ အနေ အဖြစ်မှန် အကြောင်းအရာ များကို သတင်းထုတ်ပြန်ပေးခြင်းနှင့် အခက်အခဲဖြစ်သွားသော ခရီးသွား များအတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းများ လုပ်သင့်ပါသည်။ အလားတူ ခရီး သည်များအနေဖြင့်လည်း စည်းကမ်း တကျဖြင့် စီးနင်းရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ပြီး မြို့ကြီးသား၊ နိုင်ငံကြီးသား ဝိသေသ အပြုအမူများဖြင့် ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ်ရန် အချိန်တန် နေပြီဟုသာ... (ဆုန်းလွင်)

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုဆွေးနွေး

တောင်ကြီး ဇူလိုင် ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီး မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှု ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်တွင် ဥပဒေ ပြုရေးကိစ္စရပ်များကို မဏ္ဍိုင်ပြုပြီး အခြားဆက်စပ်သည့် ကိစ္စရေးရာ အဖြာဖြာကို အသိပညာဖလှယ်ကြ၍ ဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူး

ကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ် ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များက ဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်သည့် ပြည်နယ်အဆင့် ဌာန ဆိုင်ရာများကလည်း ကဏ္ဍအလိုက် ပါဝင်ဆွေးနွေး ဖလှယ်ကြရန်နှင့် ဆွေးနွေးကြမည့် ခေါင်းစဉ်များမှာ

ဥပဒေရေးရာကိစ္စရပ်များ၊ ရသုံး ငွေစာရင်းရေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များ၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ် များဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးလင်းဆိုင်က ပြောသည်။

မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၈၃၄၀၀၀ - ၈၃၄၀၀၀		ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀ မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၈၃၄၀၀၀ - ၈၃၄၀၀၀	
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မန္တလေး
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၅၅၀/၅၇၀ ကျပ်	၅၉၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၅၅	တစ်လီတာ	၆၅၀ ကျပ်	၇၇၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၅၂	တစ်လီတာ	၅၆၀/၅၇၀ ကျပ်	၆၄၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၅၈၀/၆၀၀ ကျပ်	၆၄၀ ကျပ်

**ရန်ကုန် လက်ကားဈေး**  
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၄၉၀ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၃၂ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၅၂ တစ်လီတာ ၄၆၀ ကျပ်

**နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း**

(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	-	၁၁၇၉.၀
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	-	၁၂၉၈.၇
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	-	၁၇၆.၀၇
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	-	၃၃.၆၅၇
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	-	၂၉၃.၆၅
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	-	၁၇.၅၄၆
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	-	၁၁၁၁.၆
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	-	၁၀၃.၂၂
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	-	၈၈၄.၆၄
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	-	၈၇၁.၁၇

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း**

ဖတ်စရာ၊ မှတ်စရာ

သစ်ပင်တွေကို လွယ်လွယ်မစိုက်စေလို

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ(၇)ပါ ကျော်ရင်မြင့်၏ ဆောင်းပါးကို ထောက်ခံသောအားဖြင့် ကျော်ရင်မြင့်၏ ဆောင်းပါးခေါင်းစီးကို အသုံးပြုပါရစေ။

အထက်ပါ ဆောင်းပါးကို အနည်းငယ်ဖြည့်စွက်တင်ပြလိုပါသည်။ သစ်စေ့တိုင်းသည် ရေသောက်မြစ်တစ်ခုထဲကို တစ်ကြိမ်တည်းသာ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသည်။

ရေသောက်မြစ်(TAPROOT) သည် သစ်ပင်တစ်ပင်၏ အရေးအပါဆုံး အင်္ဂါရပ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ယင်းရေသောက်မြစ် ထိခိုက်ပျက်ယွင်းသွားပါက ၎င်းအပင်အတွက် အစားထိုးမရနိုင်သော ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်သည်။

ရေသောက်မြစ်တို့သည် မြေထူအတွင်းသို့ ပေ ၃၀ ကျော်၊ ၄၀ အထိ ဆင်းနိုင်သည်။ သစ်ပင်များ အသုံးပြုနိုင်သော (WATER TABLE) ရေ အစိုဓာတ်ကို မြေမျက်နှာပြင်အောက် သုံးပေခွဲ၊ လေးပေတွင် တွေ့ရှိနိုင်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် မြေအောက်အောက်နက်နက်တွင်ရှိသော ရေဓာတ်ရှိရာသို့ အရောက်ဆင်းနိုင်သည်။

ကလေး-တောင်ကြီး ကားလမ်းမကြီးနံဘေးရှိ ကျောက်တုံးများကို ဖောက်ထွင်းပြီး ပေ ၂၀၊ ၂၅ပေ အနက်ထိရှည်သော ရေသောက်မြစ်များကို သတိထားကြည့်ပါက ရေသောက်မြစ်၏ အစွမ်းကို ခန့်မှန်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် လေပြင်းတိုက်၍ လဲနေသော ကုက္ကိုလပ်များကို ကြည့်ပါက အမြစ်ပြားချပ်ကြီးသာတွေ့ရပါမည်။ ရေသောက်မြစ်မပါပါ။ ထို့ကြောင့်လည်း လေဒဏ်၊ မိုးဒဏ်မခံနိုင်ဘဲ ပြိုလဲရခြင်းဖြစ်သည်။

ရှေးလူကြီးသူများ ပြောကြားချက်အရ အင်္ဂလိပ်အစိုးရလက်ထက်တွင် ပျိုးအိတ်များဖြင့် ကုက္ကိုလပ်များကို ပျိုးပြီး မိုးကာလများတွင် စိုက်စေခဲ့သည်။ ၎င်းအပြင် ပထမနေ့၊ ဒုတိယနေ့ကာလများတွင် ငွေပေး၍ ရေလောင်းစေ ခဲ့သည်။ ပျိုးအိတ်ဖြင့် ပျိုးထောင်လျှင် မကြာမီရေသောက်မြစ်သည် မြေထောက်သွားပါမည်။ ပြီးလျှင် ကွေးကောက်သွားမည်။

ကံကောင်းထောက်မ၍ အောက်တည့်တည့်ဆင်းပါကလည်း ပျိုးအိတ် နေရာရွှေ့သည်နှင့် ရေသောက်မြစ်ပြတ်သွားသည်။

ထိုအခါ ၎င်းအပင်သည် ရေသောက်မြစ် (TAP ROOT) အစား ဘေးထွက်မြစ် (ADVENTITIOUS ROOTS) များကိုသာ အားကိုးရပါတော့ သည်။ ဘေးထွက်မြစ်ဟုဆိုသည့်အတိုင်း အမြစ်များသည် မြေမျက်နှာပြင် အောက် ၁၈ လက်မမှ လက်မ ၂၀ ခန့်သာ ဆင်းနိုင်ပြီး ရေမရှာနိုင်တော့ပါ။ ၎င်းအပြင် လေဒဏ်ကိုပါ မခံနိုင်တော့သဖြင့် လေပြင်းနှင့် ကြုံသောအခါ အချပ်လိုက်ထောင်ပြီး လဲနေကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ပျိုးအိတ်များဖြင့် ပျိုးထောင်ခြင်းသည် ကုန်ကျစရိတ်များပြီး အကျိုးရှိသင့်သလောက် မရှိနိုင်ပါ။ အထူးသဖြင့် ဆောင်းပါးရှင် ဖော်ပြခဲ့သည့် အတိုင်း ရေမှန်မှန်မလောင်းလျှင် ပထမနေ့ကို ကျော်နိုင်ရန်ပင်မလွယ်လှပါ။

ကုန်ကျစရိတ်သက်သာသော ဒုတိယနည်းမှာ အစေ့များကို တစ်ည ရေစိမ့်ကာ တစ်ပေခန့် နက်အောင်တူးပြီး မြေကြီးပြန်ဖြည့်ထားသော ကျင်းထဲ တွင် တစ်ကျင်းကို သုံးစေ့ခန့်တိုက်ရိုက်ချကြခြင်းဖြင့် ရေသောက်မြစ်ပါသော အပင်များရနိုင်သည်။ ကျင်းတစ်ကျင်းတွင် ငှက်တစ်ချောင်းစိုက်ပြီး နေရာမှတ် ထားနိုင်ပါသည်။

ဒုတိယနည်းတွင် အကောင်းဆုံး၊ အကျန်းမာဆုံး၊ အသန်စွမ်းဆုံးတစ်ပင်ကို ချွန်၍ ကျန်နှစ်ပင်ကို ပယ်သတ်ရပါမည်။ နွေရာသီ၏ အပူဆုံးရက်လများတွင် နှစ်ပင် သို့မဟုတ် သုံးပင်တစ်ကြိမ်ခန့် ရေလောင်းပေးလျှင် အပင်ရှင်သန်မှု အာမခံချက်ပိုရှိပါမည်။

နောက်တစ်နည်းလည်း ရှိပါသေးသည်။ ဤနည်းမှာ ဒုအပင်စိုက် ခုအသီးသီးဆိုသလို အရှင်မွေး၍ နေ့ချင်းကြီးသောနည်းဖြစ်သည်။

ကျွန်းပင်လိုအပင်မျိုးကိုပင် လေးငါးဆယ်နှစ်အတွင်း ခုတ်လှထုတ်လုပ် နိုင်သောနည်းဖြစ်သည်။ အသေးစိတ်သိလိုပါက ဘီဘီစီ ဦးစိုးမြင့်၏ သစ်ပင်ကြီးများကို အမြစ်ကူပြီး ကိုင်းကူးနည်းများကို You Tube ဖွင့်ပြီး Winmyint winmyint (နှစ်လုံး)မှာ ကြည့်သင့်ပါသည်။

(အောင်မြင့်)

ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် 2 x 10 MVA ဓာတ်အားခွဲစက်ရုံမှ ဓာတ်အားရရှိတော့မည်

ကျောက်ဖြူ ဇူလိုင် ၂၀  
ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူခရိုင် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အနေဖြင့် SEZ-66/ 11KV (2x10MVA) ဓာတ်အားခွဲစက်ရုံ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းတွင် ဓာတ်အားပို့လွှတ်ပေးသွားမည်ဟု ခရိုင်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာမှူး ဦးမင်းဗညားအောင်ဆန်းလင်း၏ ပြောပြချက် အရ သိရသည်။

ခရိုင်လျှပ်စစ်နှင့် မြို့နယ်လျှပ်စစ်ပူးပေါင်း၍ လျှပ်စစ်ရရှိပြီး ဖြစ်သော မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအပါအဝင် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၀ အုပ်စုသို့ ဇူလိုင်လ ဒုတိယ ပတ်တွင် သွားရောက်ခဲ့၍ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် အသိပညာပေး လူထုဟောပြောပွဲများပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေပေးကာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ကျေးရွာများထပ်မံပြီး မီးလင်းနိုင်မှုအခြေအနေများကို လူထုထံသို့ ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၂၂)

နိုင်ငံတကာ

ဒေါ်နယ်လ်ထရန် ရီပတ်ဘလီကန်ပါတီသမ္မတလောင်းပြစ်ပြီ

ကလိဖိုရနီ ဇူလိုင် ၂၀ အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်းရှင် သူဌေးကြီး ဒေါ်နယ်လ်ထရန်သည် ရီပတ်ဘလီကန်ပါတီ၏ သမ္မတလောင်း တရားဝင်ဖြစ်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ရီပတ်ဘလီကန်ပါတီညီလာခံတွင် ထောက်ခံကိုင်ဆောင်သူများ ရေတွက်ပြီးနောက် ထရန်သည် နိုဝင်ဘာ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် သမ္မတလောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် အာမခံချက် ရရှိသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အိတ်ဟိုင်ယိုပြည်နယ် ကလိဖိုရနီမြို့တွင် ပါတီခေါင်းဆောင်များက သမ္မတလောင်း အမည်စာရင်းအတွက်

အင်္ဂါနေ့က ပြည်နယ်တစ်ခုချင်း အလိုက် ရွေးချယ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ထရန်က ကိုယ်စားလှယ်ထောက်ခံမဲ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းနီးပါး ရရှိခဲ့သည်။ အောက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပေါလ် ရိုင်ယန်က ပါတီသမ္မတလောင်းအဖြစ် ထရန်ရွေးချယ်ခံရကြောင်း ပြောကြားသည်။ အင်ဒီယားနားပြည်နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး မိုက်ပန့်စ်ကိုလည်း ထရန်နှင့်တွဲဖက်၍ ဒုတိယသမ္မတလောင်းအဖြစ် တရားဝင်အတည်ပြု ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။ “သမ္မတလောင်းအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရတဲ့အတွက် ကျွန်တော်ဂုဏ်ယူပါ

တယ်။ ကျွန်တော်တို့ဟာ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အနိုင်ရရှိတော့မှာပါ။ ပြောင်းလဲမှုတွေကို အမှန်တကယ် ဖော်ဆောင်နိုင်မှာဖြစ်သလို အမေရိကန်နိုင်ငံရဲ့ ဦးဆောင်မှုအခန်းကဏ္ဍ တစ်ကြော့ ပြန်ရောက်ရှိလာတော့မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ထရန်က ပြောကြားသည်။ ရီပတ်ဘလီကန်ပါတီ ခေါင်းဆောင်များသည် ထရန်၏ “အမေရိကကို ပြန်လည်ရှင်သန်အောင် လုပ်ကြစို့” ဟူသည့် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆောင်ပုဒ် နောက်တွင် ရပ်တည်သွားကြရတော့မည်ဖြစ်သည်။ သို့သော် ပါတီတွင်း၌ ထရန်ကို သမ္မတလောင်းအဖြစ် ရွေးချယ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ ပါတီခေါင်းဆောင်များက ပါတီဝင်များအနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ်ကြရန် တိုက်တွန်းခဲ့ပြီး ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ သမ္မတလောင်း ဖြစ်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည့် ဟီလာရီကလင်တန်ကို ယှဉ်ပြိုင်ရေး အာရုံစိုက်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

အင်ဒီအိတ်ချီကော့



ဗြိတိန်ရေတပ်အတွက် နျူကလီယပ်စနစ်သစ် တပ်ဆင်နိုင်ရေး ပါလီမန်ခွင့်ပြုပေးပြီ

လန်ဒန် ဇူလိုင် ၂၀ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် အင်အားကြီးနိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နိုင်ရေးအတွက် ဗြိတိန်နိုင်ငံရေတပ်၏ ထရိုင်းဒန် (ခက်ရင်းခွလုံတံ) အမျိုးအစား ရေငုပ်သင်္ဘောများ၏ နျူကလီယပ်စနစ်ဟောင်းနေရာတွင် လက်နက်စနစ်သစ်ဖြင့် အစားထိုးရန် ပါလီမန်က သဘောတူညီ ခွင့်ပြုပေးလိုက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ လွတ်လပ်ရေးလိုလားသော စကော့တလန် အမျိုးသားရေးပါတီနှင့် အတိုက်အခံ လေဘာပါတီတို့မှ အမတ်အချို့တို့က ကန့်ကွက်ခဲ့ကြလင့်ကစား စကော့တလန်အခြေစိုက် နျူကလီယပ်စနစ်တပ်ဆင်ထားသော ထရိုင်းဒန် ရေငုပ်သင်္ဘောဟောင်းများ၏နေရာတွင် ရေငုပ်သင်္ဘော အသစ်များဖြင့် အစားထိုးရန် အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပါလီမန်က ထောက်ခံမဲ ၄၇၂ မဲ ကန့်ကွက်မဲ ၁၁၇ မဲဖြင့် အတည်ပြုပေးခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ထရီဇာမေအနေဖြင့် သူမ၏ပါတီ စည်းလုံးညီညွတ်မှု ပြန်လည်ရရှိရေးအတွက် ပါလီမန်၏ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အသုံးပြုနိုင်မည်ဟု အတိုက်အခံ အမတ်အချို့က ပြောကြားသည်။ ဥရောပသမဂ္ဂ(အီးယူ)မှ ဗြိတိန်နိုင်ငံနုတ်ထွက်မှုကို အကြောင်းပြု၍ နိုင်ငံရေးအရ သဘောကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီးနောက် ပါတီတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန် ထရီဇာမေက ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ ရေတပ်အတွက် နျူကလီယပ်စနစ်တပ်ဆင်နိုင်သော ရေငုပ်သင်္ဘောလေးစင်းတည်ဆောက်ရန် ပါလီမန်၏ ခွင့်ပြုချက်အရ လမ်းပွင့်သွားပြီဖြစ်သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ဘီဟာပြည်နယ်တွင် သောင်းကျန်းသူများတိုက်ခိုက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးသေဆုံး

နယူးဒေလီ ဇူလိုင် ၂၀ အိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းဘီဟာပြည်နယ်တွင် မော်ဝါဒီသူပုန်များ၏ ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အိန္ဒိယစစ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၆ ဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။ ဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုအပြီး မကြာမီတွင် အိန္ဒိယလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မော်ဝါဒီသူပုန်များ သေနတ်များဖြင့် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရာနေရာတွင် သေဆုံးနေသည့် မော်ဝါဒီသူပုန်သုံးဦး၏ ရုပ်အလောင်းများကို ရှာဖွေတွေ့ရှိရကြောင်း ယင်းစစ်ရေးတိုက်ခိုက်မှုအား ကြီးကြပ်ရသူ ပြည်နယ်အထက်တန်းရဲအရာရှိ တွန်ဒန်ခရစ်ရှန်က ပြောကြားသည်။ ဗဟိုအရန်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တွန်ဒန်ခိုတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား မော်ဝါဒီများက မြေမြှုပ်ခိုင်းမှုများ ခင်းကျင်းထားသည့် မြေခိုခိုခင်းများနှင့် သစ်တောများအတွင်း သို့ များခေါ်သွားရာမှ ပေါက်ကွဲမှုများ အစီအရံဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ၎င်းတို့သေဆုံးရကြောင်း ဒေသတွင်းသတင်းများ၌ ဖော်ပြသည်။

မက္ကဆီကိုသမ္မတကတော် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေအလွဲသုံးစားပြုမှုအတွက် သမ္မတတောင်းပန်



မက္ကဆီကိုစီးတီး ဇူလိုင် ၂၀ မက္ကဆီကိုသမ္မတကတော်က အစိုးရဘဏ္ဍာငွေကို သုံးပြီး ဖိမိခံအိမ်ကြီး တစ်ဆောင် ဝယ်ခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး သမ္မတအန်ရစ် ဝီနာနိုင်တို့က ပြည်သူ့လူထုအား တောင်းပန်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် သမ္မတက

မက္ကဆီကိုစီးတီးရှိ အမျိုးသားနန်းတော်တွင် ပြည်သူများအား သမ္မတကတော်အနေဖြင့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေကို အလွဲသုံးစားလုပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး တောင်းပန်စကားပြောကြားခဲ့သည်။ ယခုကဲ့သို့ အလွဲသုံးစားပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ၎င်း၏မိသားစု အရှက်ရသည့်အပြင် သမ္မတနန်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့တစ်ခုလုံးအနေဖြင့် ပြည်သူများ၏

ယုံကြည်မှု ဆုံးရှုံးခဲ့ရကြောင်း သမ္မတက ဝန်ခံပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ခုနစ်သန်းတန်ဖိုးရှိ ဖိမိခံအိမ်ကြီးကို သမ္မတကတော် အိန်ဂျယ်ကာ ရီဗီရာက သမ္မတ၏ မိတ်ဆွေတစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျူအာမန်ဒို စီနီရူဆာပိုင်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်သည့် အစိုးရကန်ထရိုက် ဂရုပိုဟီဂါ၏ ဘဏ္ဍာငွေကို

အသုံးပြုပြီး ဝယ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကနဦးတွင် သမ္မတကတော်က ယူကျူဗီဒီယိုဝက်ဘ်ဆိုက်တစ်ခုတွင် အဆိုပါအိမ်ကြီးကို ၎င်းအနေဖြင့် ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင်ဖြစ်ခဲ့စဉ်က ရရှိခဲ့သည့်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြည်သူများအား ရှင်းပြခဲ့သော်လည်း ပြည်သူများ၏ယုံကြည်မှုကို မရခဲ့ပေ။ ထို့ကြောင့် သမ္မတက ယင်းကိစ္စကို အမှန်ပေါ်ပေါက်စေရန် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ယင်းအဖွဲ့ဦးဆောင်သူအား သမ္မတက သူစိတ်ကြိုက် ရွေးချယ်ခန့်အပ်ထားသည်ဟု ပြည်သူများက စွပ်စွဲခဲ့သည်။ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က သမ္မတလက်မှတ်ထိုး အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် အကျင့်ပျက်ခြစားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပြီးနောက် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဦးဆောင်သူ ဝီဂီလီရို အန်ဒရီတစ်ဆင့် အဆိုပါအဖွဲ့မှ နုတ်ထွက်သွားခဲ့သည်။ ယင်းဥပဒေတွင် အစိုးရဝန်ထမ်းများ၏ အခွန်ပေးဆောင်မှု အချက်အလက်များ၊ ပိုင်ဆိုင်မှုပမာဏနှင့် ဖြစ်နိုင်စွမ်းသော အကျိုးစီးပွား ပိရောမီများကို ထုတ်ဖော်ကြေညာရမည်ဟု ပါရှိသည်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ရဲတပ်ဖွဲ့က ပျောက်ဆုံးနေသော လူငယ်အကြမ်းဖက်သမားများကို ရှာဖွေနေ

ဒါကာ ဇူလိုင် ၂၀ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ရဲတပ်ဖွဲ့သည် လွန်ခဲ့သော တစ်နှစ်ခန့်ကပျောက်ဆုံးနေသော လူငယ် ၂၆၀ ခန့်ကို ရှာဖွေလျက်ရှိကြောင်း ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ဇူလိုင် ၂၀ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။ ယခုအတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုအပြီး အကြမ်းဖက်သမားများအား ထောက်လှမ်းရန် ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဇူလိုင် ၁ ရက်တွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ကော်ဖီဆိုင်အကြမ်းဖက်မှုအတွင်း လူငယ် ၁၆ ဦးက နိုင်ငံခြားသွားအများစုပါဝင်သော ဓားစာခံ ၂၂ ဦးကို အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းအကြမ်းဖက်သမားများထဲမှ သုံးဦးမှာ ဒါကာမြို့ရှိ ချမ်းသာသောမိသားစုများမှဖြစ်ပြီး အိမ်နှင့် အဆက်အသွယ်ပြတ်နေသူများဖြစ်သည်။ တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုအတွက် ပြည်တွင်းရှိ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများအား အပြစ်တင်ခဲ့ကြသော်လည်း လုံခြုံရေးအရာရှိများ၏အဆို

အရ တိုက်ခိုက်မှု၏နည်းစနစ်ပိုင်းမှာ ပြည်ပအကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်မှ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းကြသည်။ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးရဲတပ်ရင်းမှ အရာရှိတစ်ဦးက ပျောက်ဆုံးနေသော လူငယ် ၂၆၀ ၏စာရင်းကို ၎င်းတို့၏မိသားစုဝင်များနှင့် ထောက်လှမ်းရေးသတင်းအရင်းအမြစ်များမှ ရရှိကြောင်းဆိုသည်။ အချို့ပျောက်ဆုံးနေသောလူငယ်များမှာ တပ်မတော်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ဆဲနှင့် အငြိမ်းစားအရာရှိများ၏ သားသမီးများ၊ အစိုးရအရာရှိများ၏ သားသမီးများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၏ သားသမီးများပါဝင်ကြောင်း အဆိုပါရဲတပ်ရင်းမှ မီဒီယာဌာနအကြီးအကဲ မတ်တီမာမက်ခန်းက ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။ ၎င်းတို့နှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်များအား စုံစမ်းဆုံစုံစမ်းပြီး ပျောက်ဆုံးနေသော လူငယ်များစာရင်းမှာ ထပ်မံမြှင့်တက်လာနိုင်ကြောင်း ခန့်မှန်းထားသည်။

ရိုက်တာ။

ရိုက်တာ။

အားကစား

# နည်းပြဆန်းတိုနှင့် ပေါ်တူဂီစာချုပ်သက်တမ်းတိုး

ပေါ်တူဂီနည်းပြ ဖာနန်ဆန်းတိုမှာ ယူရို-၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲတွင် ပေါ်တူဂီအသင်းအား ချန်ပီယံဖြစ်လာစေရန် ဦးဆောင်မှုပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ပေါ်တူဂီအသင်းဘေးလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ၎င်းအား လာမည့်ယူရို-၂၀၂၀ ပြိုင်ပွဲပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်ရှိစေမည့် စာချုပ်ကို သက်တမ်းထပ်မံတိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပေါ်တူဂီအသင်းသည် ပြိုင်ပွဲမတိုင်မီက ရေပန်းစားမှုအဆင့် အလယ်အလတ် အဆင့်သာရှိခဲ့သော်လည်း ဗိုလ်လုပွဲတွင် ရေပန်းစားမှုအဆင့်(၁)နေရာရှိ အိမ်ရှင်ပြင်သစ်အသင်းအား အချိန်ပိုတွင် သွင်းယူသော တစ်လုံးတည်းသော သွင်းဂိုးဖြင့် အနိုင်ယူကာ ချန်ပီယံအဖြစ် အောင်ပွဲခံနိုင်ခဲ့သည်။

ပေါ်တူဂီသည် ပြိုင်ပွဲအတွင်း ရှုံးပွဲမရှိခဲ့သော်လည်း ဝေလအသင်းအား နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် အကြံပိုလ်လုပွဲပွဲစဉ်တစ်ပွဲသာ မိနစ် ၉၀ အတွင်း အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ဆန်းတိုသည် ၂၀၁၄ ကမ္ဘာ့ဖလား အုပ်စုအဆင့်မှပင် ထွက်ခွာခဲ့ရသည့် နည်းပြဟောင်း ဘင်တို၏နေရာတွင် အစားထိုး တာဝန်ယူခဲ့သူဖြစ်ပြီး နှစ်နှစ်အကြာတွင် ပေါ်တူဂီအား ဥရောပချန်ပီယံ ဖြစ်စေခဲ့သည်။



# ရှော်ကေးမှ ဆာနီထွက်ခွာမည်

အသက်(၂၀)နှစ်ရှိ ဆာနီအား ဥရောပကလပ်အသင်းကြီးမှ တောက်လျှောက် ချိတ်ဆက်နေပြီး ယခုနှစ်ဈေးကွက်အတွင်းမှာပင် လက်ရှိကလပ် ရှော်ကေးမှ ထွက်ခွာရန် သေချာသည်ဟု ရှော်ကေးနည်းပြဟိုင်းဒယ်လ်က အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဆာနီအား မန်စီးတီး၊ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်စသည့် အသင်းကြီးများက ဆက်သွယ်နေကြပြီး ကစားသမားကိုယ်တိုင်ကမူ ဘိုင်ယန်သို့သာ ပြောင်းရွှေ့လိုနေကြောင်း သိရသည်။



မန်စီးတီးသည် ဆာနီအား အစောပိုင်းကာလကပင် ဆက်သွယ်ခဲ့ပြီး ရှော်ကေးဘက်မှ တောက်လျှောက်ပယ်ချခဲ့၍သာ အပြောင်းအရွှေ့မှာ ပျက်ပြယ်နေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုမူ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရိုသန်း ၄၀ ဖြင့် မန်စီးတီးသို့ပြောင်းရွှေ့ရန် သေချာသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ဆာနီသည် ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီတွင် ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် ယူရို-၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲဝင် ဂျာမနီအသင်းအတွက်ပါ ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်။

# အာဆင်နယ်မှ ထွက်ခွာမည့် ဆေးလ်ဟား

အာဆင်နယ်ကစားသမား ဝယ်လင်တန်ဆေးလ်ဟားက ဘရာဇီးကလပ် ဖလူမင်နီးစ်အသင်းသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဆေးလ်ဟားသည် အာဆင်နယ်သို့ ၂၀၁၀ ခုနှစ်ကတည်းက ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သော်လည်း ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီအထိ အလုပ်လုပ်ခွင့် ခွင့်ပြုချက်မရရှိသဖြင့် လီဗာနိုတေး၊ အယ်လ်ကိုရာနို၊ မာစီယာ၊ အယ်လ်မာရီယာနှင့် ဘော်လ်တန်အသင်းတို့တွင်သာ အငှားစာချုပ်ဖြင့် ကစားနေခဲ့ရသည်။



ဘော်တန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ချိန်တွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ခွင့် ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့သော်လည်း ဆေးလ်ဟားက ဥရောပတွင် ဘောလုံးကစားချိန် အဆုံးသတ်သင့်ပြီဟု ဆုံးဖြတ်ကာ အသက် (၃၁) နှစ် အရွယ်ကတည်းက ကစားခဲ့သည့် အသင်းဟောင်း ဖလူမင်နီးစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ပြင်ဆင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် အာဆင်နယ်အသင်းမှ ထွက်ခွာမည့် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အလွယ်တကူ ချမှတ်နိုင်ခဲ့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ ၁၀ ရက်တာကာလ စိတ်ရှုပ်ထွေးခဲ့ရကြောင်း မှတ်ချက်ချခဲ့သည်။

မေလွဲသင်း - စုစည်းသည်။

# တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲများ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀  
၂၀၁၆တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲများကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ Sports Complex ရှိ TC(1) ၌ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီမှစ၍ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည်။

အမျိုးသားပွဲစဉ်များအဖြစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ကရင်ပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ကရင်ပြည်နယ်အသင်းက (၂၂-၂၅)၊ (၂၅-၂၂)၊ (၂၅-၂၃)၊ (၂၃-၂၅)၊ (၆-၁၅) သုံးပွဲ နှစ်ပွဲဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ကချင်ပြည်နယ်အသင်းက (၂၁-၂၅)၊ (၂၅-၁၈)၊ (၂၅-၁၉)၊ (၂၂-၂၅)၊ (၁၆-၁၄)သုံးပွဲ-နှစ်ပွဲဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် မွန်ပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းက (၂၅-၁၆)၊ (၂၅-၁၆)၊ (၂၅-၂၃)မှတ် သုံးပွဲပြတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိသွားသည်။

ဆက်လက်၍ မွန်လွှဲပိုင်း အမျိုးသမီးပွဲစဉ်များအဖြစ် ကရင်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် ကယားပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ကယားပြည်နယ်အသင်းက (၂၂-၂၅)၊ (၂၁-၂၅)၊ (၁၂-၂၅) သုံးပွဲပြတ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အသင်းက (၂၅-၁၉)၊ (၂၆-၂၄)၊ (၂၅-၁၅) မှတ် သုံးပွဲပြတ်ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင်ရရှိသွားသည်။

ဇူလိုင် ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ Sports Complex ရှိ TC(1) ၌ ကွာတားပိုင်နယ် (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)ပွဲစဉ်များ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
(မောင်မောင်ဇော်)

# ကစားသမားဘဝမှ အနားယူမည်မဟုတ်ဟု ဒမ်ဘာဘာဆို

ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူးဟောင်း ဒမ်ဘာဘာမှာ ခြေထောက်ကျိုးသွားခဲ့သော်လည်း ဒဏ်ရာမှ သက်သာလာခဲ့ပါက ဘောလုံးပြန်လည်ကစားဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အသက်(၃၁)နှစ်အရွယ် ဒမ်ဘာဘာမှာ ရုန်းဟိုင်းရှန်ဟာအသင်းတွင် ကစားနေသူဖြစ်ပြီး ရုန်းဟိုင်းရှန်ဟာနှင့် ရုန်းဟိုင်းအက်စ်ပီဂျီအသင်းတို့ရင်ဆိုင်ခဲ့သည့် ဒါဘီပွဲစဉ်တွင် ခြေထောက်ကျိုးသွားခဲ့ရာ ကစားသမားဘဝမှ အနားယူရနိုင်သည်ဟူသော သတင်းများပင် ထွက်လာခဲ့သည်။ သို့သော် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် ဓာတ်မှန်စစ်ချက်အရ အနည်းဆုံး

ရှစ်လခန့်အနားယူရမည်ဟုသာပါရှိပြီး ရုန်းဟာအသင်းနည်းပြ မန်ဇောနီကလည်း ဒမ်ဘာဘာအား အကောင်းဆုံးကုထုံးများဖြင့် ကုသပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပြုခဲ့သည်။ ဒမ်ဘာဘာက ဒဏ်ရာပြင်းထန်သည်ကို သိရှိသော်လည်း ဘောလုံးပြန်လည်ကစားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ ဘင်အာဖာမှာလည်း အလားတူဒဏ်ရာပြသကာမျိုး ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီးနောက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ကစားသမားပင်ဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါကုထုံးသစ်များ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာသဖြင့် အလျင်အမြန်ပြန်ကောင်းလာမည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ဆိုလိုက်သည်။

# လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် နေရာပျောက်နိုင်ဟု တိုက်စစ်မှူးပယ်လီ သတိပေးခံရ

တိုက်စစ်မှူးပယ်လီအနေဖြင့် တရုတ်စူပါလိဂ်ကလပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခြင်းက အီတလီလက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ရရှိထားသည့် ပုံမှန်ပွဲထွက်ကစားခွင့်ပျောက်ဆုံးနိုင်သည်ဟု အီတလီနည်းပြသစ် ဗန်တူရာက သတိပေးစကားဆိုခဲ့သည်။ ပယ်လီသည် ယူရို-၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် ဆောက်သမ်တန်ဟု တရုတ်စူပါလိဂ်ရုန်းဒေါင်းလူနန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန်ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးနောက် ကမ္ဘာ့ကြေးအမြင့်ဆုံးပေးချေရသည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့သည်။

ပယ်လီသည် နည်းပြကွန်တီလက်ထက်တွင် အီတလီအသင်း၏ အဓိကတိုက်စစ်မှူး တစ်ဦးဖြစ်ကာ ဘယ်လ်ဂျီယံနှင့် စပိန်တို့အားနှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် ပွဲစဉ်များတွင်လည်းဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။

“ကစားသမားတစ်ဦးဟာ သူ့သွားချင်တဲ့ လိဂ်ကိုပြောင်းလိုရပါတယ်။ တရုတ်ကိုသွားကြတဲ့ ကစားသမားတွေရဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းဟာ လစာကိုမက်မောပြီး ပြောင်းရွှေ့သွားကြတာပါ။ ဒီဃာမန်တီဆိုလည်း အရည်အသွေးရှိတဲ့ကစားသမားဖြစ်ပေမယ့် တရုတ်ကို ပြောင်းရွှေ့သွားတာကြောင့် လက်ရွေးစင်အသင်းမှာ နေရာပျောက်ခဲ့ရပါတယ်။ လက်ရွေးစင်အသင်းမှာ ကစားသမား ၂၃ ဦးပဲ ရွေးရတာပါ။ ဒါကို ပယ်လီသတိထားသင့်ပါတယ်”ဟု ဗန်တူရာက ဇူလိုင် ၁၉ ရက် မီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အီတလီအသင်းတွင် နည်းပြအပြောင်းအလဲ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း နည်းပြဟောင်းကွန်တီအသုံးပြုခဲ့သည့် ၃-၅-၂ ကစားကွက်ကိုပင် ဆက်လက်အခြေတည် အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဗန်တူရာက အရိပ်အမြွက်ဆိုခဲ့သည်။ ယူရို-၂၀၁၆ပြိုင်ပွဲတွင် အီတလီအသင်းမှာ ဂျာမနီအား ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်ဖြင့်သာ အရေးနိမ့်ခဲ့ပြီး ပြိုင်ပွဲမှထွက်ခွာရခြင်းမှာ ကံမကောင်း၍ဖြစ်ပြီး ယင်းပြိုင်ပွဲဝင်ကစားသမားများ၏ စိတ်ဓာတ်နှင့်နည်းဗျူဟာမှာ ၂၀၀၆ ကမ္ဘာ့ဖလားချန်ပီယံ အီတလီအသင်းနှင့်ပင် ထပ်တူကျကြောင်းလည်း ဗန်တူရာက ချီးကျူးခဲ့သည်။



မှုခင်း

အများပြည်သူသိရှိရန် အသိပေးနိုးဆော်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် အရည်အသွေးစစ်မှန်ကောင်းမွန်ပြီး ဘေးဥပဒ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကာ အကျိုးအာနိသင်ရှိသောဆေးဝါးများကို အများပြည်သူသုံးစွဲနိုင်ရန် စနစ်တကျ ကွပ်ကဲကြပ်မတ်လျက်ရှိသည်။

ဈေးကွက်ရှိဆေးဝါးများကို ပုံမှန်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဆေးဘူးပေါ်တွင်ဖော်ပြချက်အရ Chengdu Emei Pharmaceutica Co., Ltd, Sichuan, China ထုတ်မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်မရှိသော Griseofulvin Tablets 125 mg ဆေးဝါးသည် ဆေးဝါးအတု(အတု) ဖြစ်ကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသည်။

ဆေးဝါးအတု၊ စံမညီဆေးဝါးများကို မှီဝဲသောရောဂါဝေဒနာရှင်များသည် စရိတ်များစွာကုန်ကျသည့်အပြင် မိမိတို့ခံစားနေရသော ရောဂါများပျောက်ကင်းခြင်း(လုံးဝ)မရှိဘဲ ပိုမိုဆိုးရွားသောအခြေအနေ ခံစားရမည်ဖြစ်သည်။ သို့ပါ၍ ဆေးဝါးတင်သွင်းဖြန့်ဖြူးသည့် ကုမ္ပဏီ၊ ဆေးဝါးရောင်းချသည့် ဆေးဆိုင်များသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိသောဆေးဝါးများ၊ ဆေးဝါးအတု၊



စံမညီဆေးဝါးများ တင်သွင်းဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း လုံးဝ(လုံးဝ)မပြုရန်နှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိပါက သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက အမျိုးသားဆေးဝါးဥပဒေပုဒ်မ(၁၈)အရ တရားစွဲဆို အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ အသိပေးထားကြောင်း (ကြေးမုံ)

အမြန်လမ်းတွင် ဘုရားပူးကားအား တုတ်ဖြင့်ပစ်ပေါက်သူကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ

ကျောက်တံခါး ဇူလိုင် ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် အမြန်လမ်းရဲစခန်းအပိုင်တွင် ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က ဘုရားပူးရာမှ ပြန်လာသောကားအား လူတစ်ဦးမှ တုတ်ဖြင့်ပစ်ပေါက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယာဉ်မောင်းဦးသန်းဝင်း ရန်ကုန်မြို့နေသူ မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်အမှတ်21/---- တိုက်ဂျက်အမျိုးအစားယာဉ်ဖြင့် ယာဉ်မောင်းအပါအဝင် အမျိုးသားတစ်ဦး၊ အမျိုးသမီးခြောက်ဦး တင်ဆောင်လာ၍ ရန်ကုန်မြို့မှ ဘုရားပူးပြီးအပြန်တွင် မိုင်တိုင်အမှတ်(၉၁/၅)နှင့် (၉၁/၆)အကြား၌ လူတစ်ဦးမှ တုတ်တိုင်၍ ကားအားတားဆီးခဲ့ရာ ကားရပ်ရန်အရှိန်လျှော့နေစဉ် တုတ်တိုင်ထားသူက ကားနောက်ခန်းတွင် လိုက်ပါလာသူများထံသို့ ၎င်းကိုင်ဆောင်ထားသောတုတ်ဖြင့် ပစ်ပေါက်ခဲ့ရာ ယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါလာသူများအနက်မှ မရီရီဝင်း တောင်သာမြို့နယ် ခြံကြီးကျေးရွာနေသူကို ပစ်ပေါက်မိခဲ့သောကြောင့် မရီရီဝင်း၏ လက်ကောက်ဝတ်ဖူးယောင်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း တုံ့ကန်ရဲစခန်းသို့ အကြောင်းကြားလာသဖြင့် မြို့ချောင်းအမြန်လမ်းရဲစခန်းမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ လိုက်လံရှာဖွေခဲ့ရာ မြို့ချောင်းကျေးရွာ underpass ထိပ်အနီးတွင် ဦးဝင်း ကျောက်တံခါးမြို့နယ် သံပရာခုံကျေးရွာနေသူအား မသကာဖွယ်ရာတွေ့ရှိခဲ့ရသဖြင့် မရီရီဝင်းအားပြသခဲ့ရာ တုတ်ဖြင့်



ပစ်ပေါက်သူဖြစ်ကြောင်း ထွက်ဆိုခဲ့သဖြင့် ၎င်းအား အမြန်လမ်းနယ်မြေရဲစခန်းကအမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ဖြိုးကိုလင်း(ညောင်ဦး)

ဘိန်းဖြူနှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀
မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၇)တန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က တမူးမြို့အထွက်(၄)မိုင် စစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် တမူးမြို့မှ ခမ်းပါတ်မြို့သို့ မအေမီကျော်

မောင်းနှင်ပြီး မခင်နွယ်ဖြိုး လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်နှင့် မတူးတူးမာ မောင်းနှင်ပြီး မရွှေဇင် လင်းလိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူဆပ်ပြာခွက် ငါးခွက် (အလေးချိန် ၅၀ ဂရမ်)ကို လည်း

ကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့က ဘန်းယဉ်နယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တောင်ကြီး-ဆီဆိုင်သွားကားလမ်းပေါ် ဗလီလမ်းဆုံအနီးတွင် တောင်ကြီးမြို့မှ ဆီဆိုင်မြို့သို့ စိုးမောင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၂၁ ပြားကို လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ ဇူလိုင် ၁၉ ရက်က မိုးမိတ်မြို့နယ် မိုးလိုကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးစီးအဖွဲ့သည် ကျေးရွာအတွင်း ကင်းလှည့်စဉ် မိုးလိုကျေးရွာအထွက်လမ်းမပေါ်တွင်တွေ့ရှိသူ မအားရီအားရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ ၁၀ ဒဿမ ၀၇ ဂရမ်နှင့် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၆၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)



တရားခံ မရွှေဇင်လင်း၊ မတူးတူးမာနှင့် မခင်နွယ်ဖြိုးတို့ သုံးဦးအား သိမ်းဆည်းရမိ ဘိန်းဖြူဆပ်ပြာခွက်များနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

လိုင်းကားပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် အမျိုးသမီးကိုခေါ်ဆောင်၍ အဓမ္မပြုကျင့်သူအား ဖမ်းဆီးအရေးယူထား

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်သို့ပြန်ရန် ဇူလိုင် ၁၂ ရက်နံနက် ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် လိုင်းကားဖြင့် လိုက်ပါလာသော ညီအစ်မနှစ်ဦးအား သိရိမင်လာဈေးမှတ်တိုင်တွင် လိုင်းကားပေါ် တက်လာသည့် အောင်အောင် (၃၀)နှစ်ခန့်က လှိုင်သာယာ(၁)ထိပ် အရောက်အစ်မဖြစ်သူအား ကန်ကြောက်ရိုက်နှက်ပြီး ဓားထုတ်ပြကာ ၎င်းတို့ ညီအစ်မနှစ်ဦးအား လိုက်ခဲ့ရန် ပြောသဖြင့် အစ်မဖြစ်သူက ကားပေါ်မှ ခုန်ဆင်းခဲ့ကြောင်း ညီမဖြစ်သူအား အဆိုပါလူက ဆွဲထားသဖြင့် ကျန်နေခဲ့ကြောင်း၊ ရွှေသံလွင်ဘုရားအလွန်တွင် ကားပေါ်မှဆင်း၍ လမ်းကြားရှိ ကွမ်းယာဆိုင်သို့ခေါ် သွားကာ အလို

မတူဘဲ သားမယားအဖြစ် တစ်ကြိမ် ပြုကျင့်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ တံတားဘက်သို့ လမ်းလျှောက်ခေါ် သွားပြီး ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီဖြင့် တည်းခိုခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်၍ သားမယားအဖြစ် ထပ်မံပြုကျင့်ခဲ့သဖြင့် အောင်အောင်အား အရေးယူပေးရန်တိုင်တန်းရာ ပိတောက်ချောင်း နယ်မြေရဲစခန်းက (၁)၂၉၇/၂၀၁၆ ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၃၇၆ ဖြင့် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဖမ်းဆီးရမိရေးအတွက် ပိတောက်ချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုက်လံစုံစမ်းပြီး ဇူလိုင် ၁၇ ရက် ည ၁၀ နာရီခွဲခန့်တွင် သတင်းအရ လှိုင်သာယာမြို့နယ် (၄)ရပ်ကွက် ဘုရင့်နောင်လမ်းနှင့် ဘူတာရုံလမ်းရှိ ဘူတာရုံ

လမ်းမီးပွိုင့်တွင် သွားရောက် စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် တောင်မှ မြောက်သို့ မောင်းနှင်လာသည့် လိုက်ထရပ်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ လှိုင်သာယာမြို့နယ် (၅)ရပ်ကွက်နေ အောင်အောင်(ခ)အခြောက်(ခ)ဝဲထူ(ခ)ထာဝရအောင် (၃၃)နှစ်အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ ၎င်းသည် ဇူလိုင် ၁၂ ရက်က အမှုကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ၎င်းထံမှ အချိုးအသွား ၁၀ လက်မခန့်ရှိ ဓားဦးချွန်တစ်ချောင်းအား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ပိတောက်ချောင်းနယ်မြေရဲစခန်းက(၁)၃၀၃/၂၀၁၆၊ လက်နက်များအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၉(င)ဖြင့် ထပ်မံအမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ရဲပြန်ကြား)

Table with 4 columns: ဖခင်အမည်မှန်, ဖခင်အမည်မှန်, ဖခင်အမည်မှန်, သွေးသည်အသက်

Car Rental advertisement for ALPHARD and HIACE.

Advertisement for 380164 and 09 5017088.

PANDA advertisement for second-hand air-con and other services.

Advertisement for a car accident case involving a woman and a man.

News Watch advertisement for a program on Monday at 9 PM.

Advertisement for Luajia 110 (M/C) services.

Advertisement for SEVENO services.

Advertisement for a legal case involving a woman and a man.

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြောင်းမြမြို့နယ်ကျောင်းပြင်ပမူလတန်းပညာရေး (NFPE)လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

မြောင်းမြ ဇူလိုင် ၂၀

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် မြောင်းမြမြို့နယ် ကျောင်းပြင်ပ ပညာရေးလုပ်ငန်း (NFPE) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြောင်းမြမြို့ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဇေယျ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး (NFPE) ကြီးကြပ်ရေးမှူး ဆရာဦးကျော်စိုး၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်စိန်၊ မြို့နယ်လုပ်ငန်းဆက်သွယ်ရေးမှူး ဦးမြင့်အေး၊ မြို့နယ်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများနှင့် အခြေစိုက်စခန်းခြောက်ခုမှ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ဇေယျက အမှာစကားပြောကြားပြီး ကျောင်းပြင်ပ မူလတန်းပညာသင်ကြားရေး ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး(ကြီးကြပ်ရေးမှူး) ဆရာဦးကျော်စိုးက ယခုနှစ် (NFPE) နှင့်ပတ်သက်၍ တစ်နိုင်လုံးအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးက မြောင်းမြ

မြို့နယ်အတွင်း (NFPE) ဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းဆက်သွယ်ရေးမှူးက မြို့နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာ တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည်တင်ပြဆွေးနွေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။

ယခုအခါ နိုင်ငံတော်မှ ကျောင်းပြင်ပ ပညာသင်ကြားရေး (NFPE)အား နိုင်ငံတွင် ၁၁၃ မြို့မဲဆောက်နှင့် ရနောင်းအပါအဝင် ၁၁၅ မြို့တို့၌ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ ၂၂ မြို့နယ်ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး မြောင်းမြမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ် ကျောင်းပြင်ပ မူလတန်းပညာသင်ကြားရေးအား သင်ကြားရေးစခန်း ခြောက်ခုခွဲ၍ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါစခန်းများမှာ အ-ထ-က (ခွဲ) ငါးမြင်းချောင်း(လိပ်ကန်)၊ အ-လ-က (ခွဲ) မဲကျော်(နံကပ်)၊ အ-လ-က (ခွဲ) ရှမ်းချောင်း(ကုခရင်)၊ အ-လ-က(ခွဲ) ပြင်ပ(မိုးကြိုးပစ်)၊ အ-မ-က (ကျွန်းကြားကြီး၊ ကျွန်းကြားလေး)၊ အ-မ-က ပေပင် (ချမ်းသာကုန်း) တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းသွင် (မြောင်းမြ)



ရေချိုချောင်းအတွင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေးဆောင်ရွက်

မလ္လာ ဇူလိုင် ၂၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလ္လာမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ရေချိုချောင်းအတွင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေးအတွက် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်းသိရသည်။

ရေချိုချောင်းသည် မလ္လာမြို့နယ် ဆည်တိုက်ကင်းစခန်းအပိုင်ဖြစ်၍ မိတ္ထီလာ- မြင်းခြံသွား ကားလမ်းပေါ်ရှိ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၁/၃ နှင့် ၁၁/၄ ကြားရှိ ရေမပြတ်စီးဆင်းနေသော ချောင်းဖြစ်သည်။ ကားများသွားလာနိုင်ရန်အတွက် ချောင်းအတွင်း ကွန်ကရစ်

ရေကျော်တစ်ခုကို ပြုလုပ်ပေးထားသည်။ မိုးရာသီတွင် ချောင်းအထက်ပိုင်းရှိ သင်ပုန်းဆည်မှ ရေများ လွတ်ပေးထားမှုကြောင့် ယခုအခါ ချောင်းရေများလာပြီး မော်တော်ယာဉ်မောင်းနှင်သူများ ရေကျော်ပြုလုပ်ပေးထားသည့် ကွန်ကရစ်လမ်းကို မမြင်ရသဖြင့် လမ်းနယ် သိရှိနိုင်ရန် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လက်ပြတိုင်များ စိုက်ထူပေးခြင်း၊ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးရေးအတွက် တာဝန်ကျ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လမ်းပြပေးခြင်းများကို ဇူလိုင် ၁၈ ရက်မှစတင်၍ ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဌေး(မလ္လာ)



ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် လူကုန်ကူးမှုအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲ မယ်စုမြို့နယ်၌ ကျင်းပ

မယ်စု ဇူလိုင် ၂၀

ကယားပြည်နယ် ဘောလခဲခရိုင် မယ်စုမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် လူကုန်ကူးမှု အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲတွင် ဒုရဲမှူး အောင်မျိုးလွင်က လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့်များကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ပြီး ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စု ၁၀ မှ ဒုရဲမှူး သိန်းဌေးဝင်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ယာဉ်

ထိန်းသိမ်းခြင်းနည်းစနစ် ငါးမျိုးဖြစ်သည့် ခြေကျင်လမ်းလျှောက်သူ၊ အနွေးယာဉ်၊ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်၊ စီးနင်းသူများ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များ၊ လမ်းညွှန်ဆေးရေးအမှတ်အသားများ၊ ဖိပွိုင့်နှင့် အပိုင်းတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် သရုပ်ပြပုံများနှင့်ပတ်သက်သည်များ၊ မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေများကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုစဉ် (လှိုင်ကော်)

စွယ်စုံတော်သည့် မြန်မာပညာရှိ ယောမင်းကြီးဦးဖိုးလှိုင် ရုပ်တုနှင့် အထိမ်းအမှတ်ပိမာန် မန္တလေးမြို့၌လေ့လာနိုင်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၂၀

လေ့လာစရာများစွာနှင့် အလှပပြောနေသော မန္တလေးမြို့မှာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ မြို့တစ်မြို့ ဖြစ်သည်။ မြန်မာဘုရင်တို့၏ နောက်ဆုံးမင်းနေပြည်ဖြစ်သည့်အတွက် ရှင်ဘုရင်၊ မိဖုရားနှင့် ပညာရှိအမတ်များ၏ ဂူပိမာန်များ အထင်အရှားပင်ရှိနေပေသည်။ လေ့လာစရာများစွာထဲတွင် စွယ်စုံတော်သည့် မြန်မာပညာရှိ ယောမင်းကြီးဦးဖိုးလှိုင် ရုပ်တုမှာလည်း စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာဖြစ်နေသည်။

ယောမင်းကြီးဦးဖိုးလှိုင်မှာ စွယ်စုံတော်သူ တစ်ဦးပင်ဖြစ်သည်။ ရှေးခေတ်မြန်မာနိုင်ငံရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေး အတွေးအခေါ် အယူအဆတို့ကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီအောင်၊ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင် ကြံဆဆောင်ရွက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံရေး သူခမိန်တစ်ဦးဟုပင် တင်စားထားသည်။ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်ဟောင်းကို ဖျက်ကာ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သစ်ကို ထူထောင်ရန်လိုလားသူ တော်လှန်ရေးသမားကြီးပင်ဖြစ်သည်။ အနောက်တိုင်း၊ အရှေ့တိုင်းဆေးပညာကိုလေ့လာပြီး ဆေးပညာ၌ ကျွမ်းကျင်လိမ္မာသောသိပ္ပံပညာရှင်၊ စာပေပညာရှင် တစ်ဦးလည်းဖြစ်သည်။

ယောမင်းကြီးဦးဖိုးလှိုင်ကို ယောအတွင်း ဝန်ဦးဖိုးလှိုင်ဟု လူသိများသည်။ အဆိုပါ စာဆိုအမတ်ကြီးဦးဖိုးလှိုင်ကို ရတနာပူရ စတုတ္ထမြို့တည် ဘကြီးတော်မင်းတရားလက်ထက် သက္ကရာဇ် ၁၁၉၁ ခုနှစ် နှောင်းတန်ခူးလဆန်း ၁၀ ရက် ညဉ့်သုံးချက်တီးကျော်အချိန် သောကြာနေ့တွင်ဖွားမြင်ခဲ့သည်။ ဇာတိမှာ မြင်းခြံမြို့နယ် ပုလဲရွာဖြစ်ပြီး ငယ်မည်မှာ မောင်လှိုင်ဖြစ်သည်။ ဖခင်ဖြစ်သူမှာ ရေနံချောင်းမြို့စား ယင်းတောဝန်ကြီးမင်း ငယ်မည်ဦးရွှေတုတ်ဘွဲ့ သတိုးမင်းလှကျော်ထင်ဖြစ်၍ အမိမှာ ဝန်ကြီးကတော် ဒေါ်ငြိမ်းဖြစ်သည်။

မောင်လှိုင်သည် ကဝိဇာတ်သီရိ သဒ္ဒမ္မဇ မဟာဓမ္မရာဇာဓိရာဇဂုရု တံဆိပ်တော်ခံပင်းဆရာတော်၊ မေဓာဘိဝံသဒ္ဒမ္မဇ မဟာ

ဓမ္မရာဇာဓိရာဇဂုရုဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ပြည်ဆရာတော်၊ ပညာဇောတာဘိဝံသ သီရိပရဝေဇရာလင်္ကာရ ဓမ္မသေနာပတိ မဟာဓမ္မရာဇာဓိရာဇာ ဂုရုဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဗားကရာသာသနာပိုင် ဆရာတော်ကြီးမြို့ထဲတွင် ပညာဆည်းပူးခဲ့သည်။ အသက် ၂၃ နှစ် သက္ကရာဇ် ၁၂၀၄ ခုနှစ်တွင် မင်းတုန်းမင်းတရားကြီးမှ မင်းလှစည်သူဘွဲ့နှင့် ယောမြို့ကို အသနားတော်မူခြင်းခံရသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ယောမြို့စားဟု ထင်ပေါ်ကျော်ကြားလာကာ အဂ္ဂ

ခေတ်နှင့်လျော်ညီအောင်၊ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင် ကြံဆဆောင်ရွက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံရေး သူခမိန်တစ်ဦးဟုပင် တင်စားထားသည်။

မဟာသေနာပတိ မကျေးမြို့စားဝန်ကြီးမင်း၏ သမီးအငယ် ခင်ဖြူနှင့် ထိမ်းမြားလက်ထပ်တော်မူခဲ့သည်။

သက္ကရာဇ် ၁၂၂၀ ပြည့်နှစ် အသက် ၂၉ နှစ် အရွယ်တွင် မင်းကြီးမင်းလှမဟာစည်သူဘွဲ့ ခန့်ထားခြင်းခံရပြီး တိပိဋက၊ သေလက္ခရ ကျောက်စာများကိုပုဒ်၊ ပါဠိ၊ အက္ခရာမချွတ် မယွင်းစေရအောင် ကျောက်ထက်အက္ခရာရေးထုခြင်း အလုပ်အဆောင်ကို ကြီးမှူးကြပ်မတ် ထမ်းရွက်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ ၁၂၂၅ ခုနှစ်တွင် အိမ်ရှေ့မင်းအမိန့်တော်အရ မဇ္ဈိမဒေသ

တိုင်းမှ ပေါ်ထွန်းဆက်သသည့် ဘာသျှကာရဆရာစီရင်သော သက္ကတဘာသာလိလောကီကဏန်းကျမ်းကို မြန်မာဘာသာသို့ ပြန်ဆိုရေးသားဆက်သခဲ့သည်။ ပညာထူးချွန်သော်လည်း ရာထူးမှအကြိမ်ကြိမ်နုတ်ပယ်ရပ်သိမ်းခြင်းခံရဖူးသည်။ လိပိဒိပိကာကျမ်း၊ အဿပေဒကျမ်း၊ သက္ကတဘာသာ၊ မာဂဓဘာသာသဒ္ဒါအမျိုးမျိုးတို့မှ စကားချင်းထပ်သည်ကို ပယ်နုတ်လျက် ထေရဝါဒကိုသွင်းပြီး သဒ္ဒသင်္ဂဟကျမ်းတို့ကို ရေးသားခဲ့သည်။

နောက်ပိုင်းကာလများတွင် ဝိမုတ္တိရသကျမ်း၊ မဟာသမ္မတဝိနိစ္ဆယကျမ်း၊ သဒ္ဒသင်္ဂဟကျမ်း၊ ကာယနုပဿနာကျမ်း၊ ဝိပဿနာဉာဏ်ဆယ်ပါးအကျယ် အလတ်၊ ကျမ်း၊ ရာဇဓမ္မသင်္ဂဟကျမ်း၊ နဝသိဒ္ဓန္တပေဒင်လက်ရိုးကျမ်း၊ ဥတုဘောဇနသင်္ဂဟကျမ်း၊ သုဗောဓာလင်္ကာရကျမ်းကို မြန်မာဘာသာဖြင့် နိဿယသစ်ပြန်ဆိုပြီး နောက်ဆုံးကျမ်းအဖြစ် မဟာသုဓာတကပေဒင်ကျမ်းကို သက္ကတဘာသာပေဒင်ကျမ်းတို့နှင့်ညှိနှိုင်း၍ မြန်မာဘာသာဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။

ယောမင်းကြီးဦးဖိုးလှိုင်သည် အသက် ၅၄ နှစ်အရွယ် သက္ကရာဇ် ၁၂၄၃ ဝါခေါင်လဆုတ် ၈ ရက်နေ့ ညဉ့်သုံးချက်တီးကျော်အချိန်တွင် ကွယ်လွန်ခဲ့သည်။ ယောမင်းကြီး ဦးဖိုးလှိုင်၏ အုတ်ဂူပိမာန်နှင့် ပုံတူအင်္ဂါတေရုပ်တုကြီးကို မန္တလေးမြို့ မင်းတံအိကင်းရပ် ၂၂ လမ်း (ပင်းယလမ်း) ကျွဲစွန်းဆိပ်နှင့် သီရိမင်္ဂလာ အိမ်ရာ စီမံကိန်းတိုက်တန်းကြားတွင် တည်ရှိသည်။ ဂူပိမာန်ထဲတွင် ယောမင်းကြီး၏အုတ်ဂူနှင့် မိသားစုအနွယ်အုတ်ဂူများ၊ မှတ်တမ်းကျောက်စာများပါ တစ်စုတစုတည်းတွေ့နိုင်ပြီး ပန်းခြံဝင်းကလေးအဖြစ်ပြုလုပ်ထားသည်။ လက်ရှိကာလတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ရှေးဟောင်းသုတေသန၊ အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားသည်။

တိမ်တမန်



### ငရုတ်စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် မိသားစုအပိုဝင်ငွေကောင်းမွန်

**ကျောက်ဆည် ဇူလိုင် ၂၀**  
ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ရှမ်းရွာကြီးကျေးရွာ စက်ရုံစုနယ်မြေနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသော ကွင်းအမှတ်(၁၃)သည် မြေလွတ်၊ မြေရိုင်းများ အားနေ့သီးနှံဖြစ်တဲ့ ဒီမုန် (၆၉၂) ငရုတ်စိုက်ပျိုးရာ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း၍ မိသားစုအပိုဝင်ငွေကောင်းမွန်ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ ဒီမုန် (၆၉၂) ငရုတ်စိုက်ခင်းစိုက်ပျိုးမြေမှာ ယာမြေဖြစ်၍ ရေရေ၊ ရေထိုင်ကောင်းမွန်ခြင်း၊ တောင်တန်းများနှင့်စပ်ပြီး မိုးရွာသွန်းမှုကောင်းမွန်ခြင်းတို့ကြောင့် ငရုတ်ပျိုးသက်မှာ ၄၅ ရက်သားဖြစ်သည်။ စိုက်ခင်းမြေပြင်ဆင်ရာတွင် ခေတ်မီထွန်စက်ကြီး

များဖြင့် ထွန်းထက်၍ နွားထွန်ဖြင့် ပေါင်ကြောင်းများပေးကာ ပျိုးသက် ၄၅ ရက်သားကို ရေတင်စိုက်နည်းဖြင့်စိုက်၍ ခြားပေါင်သုံးပေါင်နှင့် ခြားခတ်မြေတင်ပေါင် တစ်ပေါင် ပြုလုပ်ပြီး သင့်တော်သည့်ပိုးသတ် ဆေးများကို ၁၅ ရက် တစ်ကြိမ် ပက်ဖျန်းခြင်းဖြင့် စုစုပေါင်းကုန်ကျငွေကျပ် ၅၇၀၀၀၀ ကုန်ကျပြီး တစ်ဧက ငရုတ်တင်းပေါင်း ၂၅၀ တင်းရရှိ၍ တစ်တင်းရောင်းရငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ၂၅ သိန်းရရှိသောကြောင့် ငရုတ်စိုက်တောင်သူများမိသားစု အပိုဝင်ငွေကောင်းမွန်ကြောင်း သိရသည်။

(ခင်မောင်လွင်)

## မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ခန္ဓာကိုယ်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသော အလုပ်သမားအား နစ်နာကြေးရရှိနိုင်ရန် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေး

**မိတ္ထီလာ ဇူလိုင် ၂၀**

ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုကို ရှေးရှုသော ရဲလုပ်ငန်းစနစ်ဆောင်ရွက်မှုအဖြစ် မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လုပ်ငန်းခွင် ခန္ဓာကိုယ်ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသော အလုပ်သမားအား နစ်နာကြေးရရှိနိုင်ရန် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနရုံးနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ရုံးမှ သိရသည်။

ဇူလိုင် ၁၆ ရက်က မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ရုံးသို့ မိတ္ထီလာမြို့နယ် အင်းကျေးရွာအုပ်စု ကူတော်ကျေးရွာနေ မောင်ကျော်ဆန်း ၃၄ နှစ်နှင့် ဇနီးဖြစ်သူ မသန်းဌေး ၄၀ နှစ်တို့ ရောက်ရှိလာပြီး ရွှန် ၂၆ ရက်က တစ်ရွာထဲနေ အလုပ်ရှင် ဦးမောင်ကြိုင်နေအိမ်တွင် နွားစားစဉ် စက်

ခွဲဖြင့် နွားစားစဉ်နေစဉ် မတော်တဆ ထိခိုက်ဖြစ်ပွားရာမှ လက်နှစ်ဖက်စလုံး လက်ကောက်ဝတ်အထက်နားမှ ပြတ်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအလုပ်ရှင်ထံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည်မှာ နှစ်နှစ်ခန့်ရှိပြီဖြစ်သော်လည်း အလုပ်ရှင်မှ ကူညီထောက်ပံ့ပေးမှုမရှိသဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံတွင် အကူအညီတောင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမောင်ရွှေနှင့်အလည်ရွာ ရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ထွန်းထွန်းတို့မှ ဝန်ဆောင်မှု ရှေ့ရွှေသော ရဲလုပ်ငန်းစနစ်ဆောင်ရွက်မှုအဖြစ် အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမား လျော်ကြေး ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် မိတ္ထီလာခရိုင် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနရုံး

နှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး အဆိုပါရုံးသို့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျွန်တော်တို့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအနေနဲ့ ပြည်သူတွေ အကူအညီလိုရင် အကူအညီပေးနေပါတယ်။ အခုဖြစ်စဉ်မှာလည်း လက်နှစ်ဖက်လုံး ဆုံးရှုံးရတဲ့ အလုပ်သမားလေးက အလုပ်ရှင်ဆီက အကူအညီမရတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို လာရောက် အကူအညီတောင်းခံခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့က အလုပ်သမားရုံးနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီး အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားဥပဒေအတိုင်း ဖြစ်အောင် စီစဉ်ပေးခဲ့ပါတယ်။” ဟု မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူး မောင်ရွှေက ပြောသည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

## မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ပညာပေးဟောပြောပွဲကျင်းပ

**ပင်လောင်း ဇူလိုင် ၂၀**

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်လောင်းမြို့နယ် ဘန်ဘာကျေးရွာအုပ်စု ပင်ခွန်ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး ပပျောက်ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်မိုးမိုးမြိုးအောင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး

မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုတိယစခန်းမှူး ရဲအုပ်အောင်နိုင်ဝင်းက မူးယစ်ဆေးဝါးဆိုင်ရာ ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေး ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ အားပြောကြားခဲ့သည်။

မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒု/ထဦးစီးမှူးဒေါ်နန်းရွှေရည်ဖူးက စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများနှင့်မြေဆီလွှာထိန်းသိမ်းနည်းများအကြောင်းကို ဟောပြောခဲ့ပြီး ပင်လောင်းမြို့နယ် ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဝင်းနောင်က မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲခြင်းဆိုင်ရာ ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်ပဒေ

အကြောင်းများကို ဟောပြောခဲ့သည်။

ပင်လောင်းမြို့နယ် ပအိုဝ်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ် (PNO) အတွင်းရေးမှူးဒေါက်တာခွန်စိုးမိုးကျော်က သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရွာစဉ်အလိုက် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနိုင်စေရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးထွန်းလင်းက မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲခြင်းမှရရှိလာမည့် ဆိုးကျိုးများ၊ ပြင်းထန်အဆုတ်ရောင်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း လုပ်ငန်းရပ်များနှင့် စာပေဖတ်ရှုခြင်းမှ ရရှိသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ

ကိုလည်းကောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး ဘန်ဘာကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခွန်တီးဖြူက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်းကျင်းပြသထားသော မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ပညာပေးနံရံကပ်ပီခိုင်းများ၊ လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဝိနည်းများ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို ဟောပြောပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်သူလူထုများက ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)**

## အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍဝအား ဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲ ဟားခါးကျင်းပ

**ဟားခါး ဇူလိုင် ၂၀**

၂၀၁၆ ခုနှစ် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လျှင်ဒါရုံးရာတွင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ချီးမြှင့်ဆက်ကပ်ခြင်းခံရသော ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့ မြို့မသာသနာပြုပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ပဓာန နာယက ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍဝအား ဂုဏ်ပြုပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားကို နမောတဿသုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဘုရားကန်တော့၌ ဖွင့်လှစ်ကြပြီး ဖလမ်းမြို့ လုံပီးတောရစာသင်တိုက် ဆရာတော်အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တဉာဏိကထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်အရှင် သူမြတ်များက ပရိတ်တရားတော်များကို ရွတ်ဖတ် သရဇ္ဈာန်တော်မူကြပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်သန်းက ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍဝအား သာသနာတော်ဆိုင်ရာ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကို ဆက်ကပ်ပူဇော်ကန်တော့ကာ သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးအောင်သန်း၊ ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ပြည်နယ်သာသနာရေး ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးကိုကိုဦးက ဆရာတော်ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍဝ၏ ထေရုပ္ပတ္တိကို ဖတ်ကြားပူဇော်ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဖလမ်းမြို့ လုံပီးတောရစာသင်တိုက်ဆရာတော်အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တဉာဏိကက အနုမောဒနာတရားတော်ဟောကြားချီးမြှင့်တော်မူပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချအမျှပေးဝေကြကာ အခမ်းအနားကို ဗုဒ္ဓသာသနာ့စိရိတိဋ္ဌတုသုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဆုတောင်း၍ ရုပ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(ဥဒ်နယ် မြန်/ဆက်)**

## မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာ ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲမြင်မြို့၌ပြုလုပ်

**မြိုင် ဇူလိုင် ၂၀**

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာအား မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြိုင်မြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ရန်ပုံငွေပေးအပ်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ခင်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ရုပ်မိရပ်ဖ ဦးကျော်အေး၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြိုင်ဦးစီးမှူးဦးကျော်မင်းထွန်းက မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာရန်ပုံငွေ ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ရည်ရွယ်ချက်ငါးချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေရရှိသည့် ကျောက်ဆောက်ရွာသစ်ကျေးရွာ၊ ချောင်းမ၊ ကံနက်၊ သံချောင်း၊ ကံယာကောင်း၊ ဝှေးဝှေးလယ်၊ ထူးမအရှေ့ကျေးရွာတို့အား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဆွေ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသက်နိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးသိန်းစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများမှ တစ်ရွာချင်းပေးအပ်ရာဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကျေးရွာကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ခန့်မြိုင်(မြိုင်)

## ပုထိုးကျေးရွာတွင် လေးလက်မခွဲစက်ရေတွင်းတူးဖော်ပြီးစီး၍ ဖွင့်ပွဲနှင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

**မကွေး ဇူလိုင် ၂၀**

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ် ပုထိုးကျေးရွာတွင် လေးလက်မခွဲစက်ရေတွင်းတူးဖော်ပြီးစီး၍ ဖွင့်ပွဲနှင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါကျေးရွာ စေတီကုန်းတော်ဝေါရှိ စက်ရေတွင်းရှေ့တွင်ကျင်းပရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့နယ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးလှဆန်းနှင့် Asia World Foundation မှစက်ရေတွင်း အလှူရှင် ဒါရိုက်တာဦးစိုးဝင်းသန့်တို့က ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့

သည်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာက ကျေးလက်ဒေသများ သောက်သုံးရေရရှိရေး ပူးပေါင်းပါဝင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် စက်ရေတွင်းဖြစ်မြောက်ရေးအကျိုးတော်ဆောင် ဦးလှဆန်းနှင့် စက်ရေတွင်းအလှူရှင်အား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် စက်ရေတွင်းအလှူရှင်က စက်ရေတွင်းလှူဒါန်းရခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား၍ စက်ရေ

တွင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ ကျေးရွာကိုယ်စားဦးကြည်က လက်ခံရယူပြီး ကျေးရွာမှ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ စက်ရေတွင်းသည် လေးလက်မခွဲပိုက် စက်ရေတွင်းဖြစ်ပြီး တစ်နာရီ ဖျမ်းမျှ ရေဂါလန် ၃၀၀၀ ထွက်ရှိကာ ပုထိုးကျေးရွာမှ လူဦးရေ ၂၅၀၀ ကျော်အတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေများ ရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဲ)







# မောက်မယ်ဒေသထွက်ရင်ကွဲသရက်လှိုင်လှိုင်ထွက်ချိန် လှမ်းလာခဲ့စေချင်



## à pñāzñw(viñc)

“မောက်မယ် သရက် လှိုင်လှိုင်ထွက်... ၁၀ လုံးခြောက်ရာ ဈေးပေါ့စွာ အသီးမှာ (မောက်မယ်)သရက် အသားမှာ... ဝက်ဟုပင် ဆိုချင်ချင် ရှမ်းအညာ ကျောင်းတော်ရှေ့က ပုံချောင်းတဲ တွေလေးမှာ မောက်မယ် ရင်ကွဲ သရက်သီးပေါက်အချိန်... ”

ယခုအချိန်အခါ ဇွန်၊ ဇူလိုင် မိုးတွင်းကာလ ရောက်ခဲ့ပြီဆိုလျှင် နိုင်ငံတစ်ဝန်း နေရာ ဒေသအသီးသီးတို့၌ သရက်သီးပေါ်ချိန်၊ ပေါ များချိန်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)လင်းခေး၊ မိုးနဲ၊ မောက်မယ်၊ မိုင်း

ပန်မြို့တို့တွင်လည်း ဒေသထွက် သရက်သီး အမျိုးမျိုးကို တစ်မြို့နှင့်တစ်မြို့၊ တစ်နယ်မှ ထွက်သော သရက်သီး တစ်နယ်စီစနစ်ဖြင့် ကူးသန်းသွားလာ ရောင်းဝယ်မှု ပြုလုပ်ရုံ ကြည့်လိုက် လေ့လာတွေ့ရှိနိုင်ပါသည်။

မန္တလေး(ရင်ကွဲသီး)အရသာကဲ့သို့ ချိုမြိန် ရသာ မွှေးသည့်ရနံ့သာသည့် မောက်မယ် သရက်က ဤနယ်တစ်ဝိုက်၌ နာမည်ကြီးလှ သည်။ အလုံးငယ်လျှင် ၁၀ လုံး ကျပ် ၅၀၊ အလုံးကြီးက ၁၀ လုံးလျှင် ကျပ် ၆၀၀ သာ ရောင်း ချကြသောကြောင့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသူ များမှာ အရောင်းသွက် ဝင်ငွေကောင်းလျက် ရှိကြောင်း မောက်မယ်မြို့မှ တိုက်ရိုက်လာ ရောက်ရောင်းချသည့် သရက်သီးသည်များက

ပြောကြားသည်။

စာရေးသူတို့ နေထိုင်ရာ မြို့သို့ လာရောက် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် အသီးအနှံများထဲ တွင် လင်းခေးခရိုင် မောက်မယ်မြို့နယ်မှ ထွက်ရှိသော (မောက်မယ်ရင်ကွဲသရက်သီး) လှိုင်လှိုင်ပေါ်ထွက်နေချိန်ဖြစ်ပါသည်။ ချို မြိန်သောအရသာ၊ သက်သာသောဈေးနှုန်း၊ လတ်ဆတ်သည့် (ညှစ်နစ်စစ်စစ်)မောက်မယ် ဒေသ ခြံထွက်အသီး နာမည်ကြီးဖြစ်သော ကြောင့် စာရေးသူတို့ ရှမ်းအညာ(လင်းခေး)မြို့ ၏ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကျောင်းတော်ရှေ့ တွင် မောက်မယ်သရက်သီးများ ဝယ်ယူအား ဝေးနေကြသည် ဈေးသွားဈေးလာသူများ အား ရှမ်းစော်ဘွားမြို့လေးတစ်မြို့ဖြစ်သည့်

မောက်မယ်မြို့ကလေးအကြောင်း သွား ရောက်လေ့လာမေးမြန်းခဲ့သည်ကို စာရေးသူ လေ့လာခဲ့ဖူးသမျှအထဲမှ တစ်ခုတည်းက အားဖြင့် ရေးသားဖော်ပြလိုက်မိပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် အတွင်းရှိ ရှေးယခင် ရှမ်းစော်ဘွားတို့ စံပျော် ရာ မြို့လေးတစ်မြို့။ လင်းခေးနယ်တစ်ဝိုက်၌ ရှမ်းစော်ဘွားများက မိုးနဲ၊ မောက်မယ်၊ မိုင်း ပန်မြို့တို့သည် စော်ဘွားများက နေရာဒေသ ရာသီဥတုနှင့် ရေမြေသဘာဝအလှကို သဘောကျမက်မော၍ အနားယူအပန်းဖြေ စရာ ကောင်းလှသည်ဟု အယူအဆဖြင့် ဤ ဒေသတို့တွင် အခြေစိုက် နေထိုင်အုပ်ချုပ်ခဲ့ ကြဟန်ရှိခဲ့ကြောင်း မောက်မယ်နယ်ဖွား သက်ကြီးရွယ်အို(ရှေ့မိနောက်မိ)တို့၏ပြော ပြချက်အရ စာရေးသူလေ့လာ မှတ်သားခဲ့ရဖူး ပါသည်။

မိုးနဲမြို့၏ အရှေ့တောင်ဘက်မှ ၂၇ မိုင်၊ လင်းခေးမြို့၏ မြောက်ဘက်အရပ်မှ ၂၆ မိုင် ကွာဝေးကာ လင်းခေးမြို့နယ် ဝမ်ဟတ်တိုက် နယ်(ယခင်အခေါ်)မှ ၁၃ သုံးမိုင်သာ ကွာဝေး သော နေရာ၌ တည်ထားသည့် တောင်ပေါ် မြေပြန့် မြို့ငယ်ကလေးတစ်မြို့ဖြစ်သည်။

လှိုင်မြောင်စိမ့်စိမ့်၊ ရေတံခွန်များက အသွယ် သွယ်ပေါများသည်။ သဘာဝရာသီဥတုမှာ အေးမြသာယာနေထိုင်ချင်စရာ မြို့တစ်မြို့ လည်း ဖြစ်ပေသည်။ ဒေသထွက် မောက်မယ် ရောက်ချိသီးဟုဆိုလျှင် မသိသူမရှိ လူတိုင်း ရင်မှာ စွဲမက်ကြသည်။ ထို့အပြင် တစ်ချိန်က နာမည်ကြီး အလှဆင်ကျောက်ထုဆန်ရာ ဒေသတစ်ခုလည်းဖြစ်ခဲ့သည်မှာ ယခုတိုင်ပြု လုပ်ရောင်းချသူများရှိလေသည်။

“တောင်ကြီးမောက်မယ် သနပ်ခါးကြော် ငြာ” အမြင်ဖြင့် မောက်မယ်မြို့အား လူသိ ပိုမိုများပြားလာစေခဲ့ပါသည်။ မြင့်တွေ့ကြားရ သူတို့၏ နှုတ်ဖျားဝယ် “တောင်ကြီးမောက်မယ် တောင်ကြီးမောက်မယ်” သနပ်ခါးပင်ဖြစ် ခဲ့ကြသေးသည်။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်၍ စာရေး သူက လေ့လာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသေးပါ။ အထင်ကရ ဖြစ်သည့်ထဲမှ ရောက်ချိ။ သရက် သီး နာမည်ကြီးသည်နှင့်အညီ ၎င်းရာသီချိန် ရောက်ခဲ့လျှင် လှိုင်လှိုင်သီးလျက်ရှိနေသော

ရောက်ချိနှင့် သရက်ခြံများသို့ သွားရောက် လေ့လာကြည့်ရှုမေးမြန်း မောက်မယ်မြို့မှ မောင်ကြီးမပြန်ချင်စိတ်က မောက်မယ်ရောက် ချိသီးနှင့် မောက်မယ်သရက်သီးတို့၏ ဆွဲ ဆောင်မှုအားတစ်ခုခု စံစားရမိခဲ့ပါသည်။

လင်းခေးနယ်တစ်ဝိုက်မှ ဒုတိယပုဂံမြေဟု တင်စားသမုတ်ခေါ်ဆိုခဲ့ကြသည့် တစ်မျိုးလေး လှသည့် မိုးနဲမြို့က မောက်မယ်အထင်ကရ အလှအားလုံးရှုံးရမလောက်ပင် ဆိုရပေမည် မောက်မယ်မြို့တွင် ရာဇဝင်မှာသတင်းကြီး ခဲ့သည့် မင်းသမီးလေးနန်းဖတ်ခုံ (ဟင်းနန္ဒယ် မင်းသမီးလေး)နှင့် ဆင်ဖြူတော်ရာဇဝင်တွင် ခဲ့သော မောက်မယ်၊ မြို့ကျက်သရေဆောင် ရှေးဟောင်းလက်ရာစေတီပုထိုးများ၊ အလည် အပတ်သွားစရာလာစရာ ပေါများကာ သာယာ စွာဖြင့် ယနေ့တိုင် ဆွဲဆောင်မှုအပြည့်ရှိနေ သည့် (ရှမ်းစော်ဘွားမြို့ဟောင်း)မောက်မယ်။

ဂဏ္ဍိတူး ဂဏ္ဍိလေး ဖြတ်ကျော်ကာသွား လှိုင် ကော်ကယား ငွေတောင်ပြည်သို့ နေချင်းခရီး ပေါက် အရောက်သွားလေမလား၊ ဆီဆိုင်မြို့ တစ်ခေါက်နား ဟိုပိုးမြို့ဖြတ်သွား တောင်ကြီး မြို့သို့ နေချင်းပြန် သွားဦးမလားဆိုသည်။ ယဉ် သည် ချောသည် မနောဖြူသည်၊ ခေတ်လည်း ဆန်သည် မြန်မာ့ဟန်ညီသည့် မောက်မယ်သူ မောက်မယ်သားများကလည်း ဖြူစင်ရိုးသား သဘောကောင်းကြပေသည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ သာသနာထွန်းလင်းစေသည့် ရှမ်းတို့ရိုးရာ လေ့ပွဲများဖြင့် စည်ကားသည့်အပြင် ပအိုဝ်း ရိုးရာလေ့ပွဲများဖြင့်လည်း ပျော်စရာကောင်း လှပေသည်။

ထို့ကြောင့် တောင်ကြီးမောက်မယ် သနပ် ခါး၊ မောက်မယ် အလှဆင်ကျောက် သဘာဝ ထွက် အထင်ကရ မောက်မယ် ရောက်ချိသီး နှင့် မောက်မယ်(ရင်ခွဲသရက်) ရှမ်းအခေါ် “မတ်မုန်လမ်” သရက်သီးတို့၏ ချိုမြိန်သော အရသာ၊ သာယာလှပသည့် သဘာဝ အထင် ကရနေရာများတို့က မောတို့ငှာနေ မောက် မယ်မြေကို အလည်တစ်ခေါက်ဖြင့် အမြန် အရောက် လှမ်းလာခဲ့ပါကလားဟု စာရေး သူက မောက်မယ်သရက်သီး လှိုင်လှိုင်ပေါများ ချိန်ခါသမယနှင့်အတူ ဖိတ်ခေါ် ရေးသားဖော် ပြလိုက်ရပါသည်။

## ကျေးရွာမြေငှားဂရန်(မြေငှားစာချုပ်)များ ပေးအပ်

ကျိုက်ထို ဇူလိုင် ၂၀ ကျိုက်ထိုမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာန၏ ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အရ ကျေးရွာမြေငှားအုပ်စု သံတံတား ကျေးရွာနေ ပြည်သူများအား ကျေးရွာ မြေငှားဂရန် (မြေငှားစာချုပ်)များ ထုတ် ပေးရန်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးနောက် မြေငှား ဂရန်ပေးအပ်ပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်ကပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မြေငှားဂရန်ပေးအပ်ပွဲတွင် မွန်ပြည် နယ် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ လူဝင်မှုကြီး ကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏကျော်က မွန်ပြည်နယ်အတွင်း တစ်မြို့နယ်လျှင် ကျေးရွာတစ်ခုစီတွင် မြေငှားဂရန်ချပေးရန် ပြည်ထဲရေး

ဝန်ကြီးဌာနက ညွှန်ကြားမှုကြောင့် မြေ ငှားဂရန်ချထားပေးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ကျေး ရွာမြေငှားဂရန်များ ချထားပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သထုံခရိုင် အတွင်း မြို့နယ်လေးခုရှိရာ ကျိုက်ထို မြို့နယ် ကျွဲ ချောင်ကျေးရွာအုပ်စု သံတံတားကျေးရွာ နေ ပြည်သူ ၃၈ ဦးအတွက် မြေငှား ဂရန်များကို ပထမဆုံးပေးအပ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

သထုံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတေဇာ အောင်ကလည်း ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ကာလအတွင်း ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ် ငန်းအဖြစ် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ တစ်မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာတစ်ရွာစီ ကို မြေငှားဂရန်များ ထုတ်ပေးသွားမည်

ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျေးရွာနေပြည်သူများ အနေဖြင့် မိမိနေထိုင်သည့် မြေယာများ ပေါ်တွင် ခိုင်မာစွာ နေထိုင်နိုင်ရန် အတွက် မြေငှားဂရန်များကို ချထားပေး ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သံတံတားကျေးရွာ တွင် လူနေအိမ်ခြေ ၄၄ အိမ်၌ အိမ် ထောင်စု ၄၈ စု နေထိုင်လျက်ရှိပြီး လျှောက်ထားသူ ၄၄ ဦးအနက် ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိသည့် လျှောက်လွှာလေးခု၊ မြေယာအငြင်းပွားသည့် နေအိမ်နှစ်အိမ် ရှိသည့်အတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ စိစစ်ပြီး ချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြော ကြားကာ မြေငှားဂရန်ရရှိသူ ၃၈ ဦးအား ဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြေငှား ဂရန်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

သန့်သန့်မော်(မြန်/ဆက်)

## ထရန်စဖော်မာ ၄၀၀ ဗို့ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ကွန်ကရစ်ဓာတ်တိုင်များ ချိတ်ဆက် သွယ်တန်းမှုပြီးစီး

မိုးနဲ ဇူလိုင် ၂၀ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) လင်းခေးခရိုင် မိုးနဲမြို့ နယ် မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း ၏ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ၂၀၀ ကေဗီအေ ထရန်စဖော်မာ နှစ်လုံး၊ ၄၀၀ ဗို့ဓာတ် အားလိုင်းနှင့် ကွန်ကရစ်ဓာတ်တိုင်များ ချိတ်ဆက် သွယ်တန်းခြင်း ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှူး ဦးခင်မောင်အေးနှင့် တာဝန်ရှိသူ

များက ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တပ်ဆင်ပြီးစီးနေမှု အခြေ အနေအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့်အတူ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲသူ ပြည်သူများအား ဓာတ် အားအပြည့်အဝ သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ် အားကို ဇူလိုင်လအတွင်း ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူ၏ ပြောကြား ချက်အရသိရသည်။

မျိုးညွန့်ရွှေ (မိုးနဲ)



## ကျေးလက်ဒေသပွဲပြီးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မန်စိ ဇူလိုင် ၂၀ ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မန်စိမြို့ နယ် ကျေးလက်ဒေသများတွင် ဒေသပွဲ ပြီးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် ရန်အတွက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ် ဦးချင်းဖေလင်း၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးမင်းမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇

ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် ငွေကျပ် သိန်း ၅၀ အောက် ဒေသပွဲပြီးရေးလုပ် ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် တင်ပြထား သော လုပ်ငန်းများအနက် အမှန်တကယ် လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းများ စိစစ်ရွေးချယ် တင်ပြနိုင်ရေး၊ ရိက္ခာမံခံ၊ ကုန်းတိမ်၊ မိမိန် လေး၊ မံသံ၊ မိုင်းခေါင်၊ တောင်းလိန်၊

စံလွန် ပန်ဆပ်၊ ဟန်ထက်၊ ဝွေကြီး၊ မံမကောက်၊ မံသာ၊ မံရ၊ သံတံတား၊ စီကော်၊ စီခမ်းကြီးကျေးရွာတို့သို့ ဇူလိုင် လ တတိယပတ်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ပွဲပြီးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။

မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

ဆောင်းပါး

# စနစ်တကျစွန့်ပစ်ကြပါစို့

## အောင်မြင်ကျော်

လူများဟာ အမှိုက်ကို လမ်းဘေးမှာပစ်၊ ချောင်းထဲမှာပစ်၊ မြစ်ထဲမှာပစ်၊ ဘယ်သူက စပုံလိုက်မှန်းမသိတဲ့ အမှိုက်ပုံ မဟုတ်တဲ့ အမှိုက်ပုံလိုလိုနေရာမျိုးမှာပစ်ခြင်းတွေဟာ ကျွန်တော်တို့နေထိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် မကြာခဏ တွေ့မြင်နေရတဲ့ အပြုအမူများဖြစ်ပါတယ်။

ယနေ့ခေတ် လူအများစုဟာ “ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး” ဆိုပြီး ကြွေးကြော်နေကြသလို ကိုယ်တိုင်လည်း ပြုပြင် ပြောင်းလဲဖို့ လိုပါတယ်။ “ကားပေါ်မှ အမှိုက်ပစ်မချရ။ ကွမ်းတံတွေးမထွေးရ။ လမ်းသွားရင်း အမှိုက်မပစ်ရ။ လမ်း ဘေးအမှိုက်ပုံးတွင်ထည့်ပါ။ အမှိုက်များကို အမှိုက်ပုံး အတွင်းသို့ စွန့်ပစ်ပါ။” စသည့် လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် ပိုစတာများကို မြင်ဖူးကြပါလိမ့်မယ်။ မြင်ဖူးပေမယ့် စည်းကမ်းလိုက်နာမှုတော့ အလွန်အားနည်းနေကြပါ တယ်။ “အမှိုက်မပစ်ရ ဒဏ်ငွေ -----” ဝီရိယချိတ်ဆွဲထား သောအောက်တွင် အမှိုက်များ စုပုံနေတာကိုလည်း မြင်ဖူး ကြမှာပါ။ လက်ကမ်းစာစောင်များဝေခြင်း၊ ပိုစတာများ ကပ်ခြင်း၊ ဝီရိယချိတ်ဆွဲထား ထက် စွန့်ပစ်သူများက စည်းကမ်းလိုက်နာပြီး ကိုယ်အသိစိတ်ဓာတ်ဖြင့် အမှိုက်များ ကို စနစ်တကျစွန့်ပစ်ဖို့ များစွာလိုအပ်ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် လူအများစုဟာ သွားရင်းလာရင်းနဲ့ အမှိုက်ကို အလွယ်တကူ စွန့်ပစ်နေကြပါတယ်။ ဒီလိုစွန့်ပစ်မှုများ ကြောင့် လမ်းမတွေပေါ်နဲ့ မြောင်းတွေထဲမှာ အမှိုက်များ တွေ့နေရပါတယ်။ မိုးတွင်းကာလမှာဆိုရင် မြောင်းတွေထဲ မှာ အမှိုက်များ ပိတ်ဆို့သဖြင့် လမ်းမတွေပေါ် ရေလျှံနေတာ နှစ်စဉ်လိုလို တွေ့မြင်နေရပါတယ်။ ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာများ၊ မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်များ၊ ရေမြောင်းများအတွင်းသို့ အမှိုက် စွန့်ပစ်ခြင်းကြောင့် ရေထုညစ်ညမ်းပြီး ရေသတ္တဝါများကို သေစေနိုင်ပါတယ်။ ဒါတင်မက လူအများစုက သောက်သုံး ရေအတွက် မြေအောက်ရေကို အားကိုးနေကြရပါတယ်။ မိုးရွာချလိုက်လို့ ဒီအမှိုက်တွေ ဖြတ်ပြီးစီးလာတဲ့ရေတွေ ဟာ မြေအောက်ရေလွှာထဲ ရောက်သွားရင် ရေတွေ ညစ်ညမ်းသွားမယ်။ မြစ်၊ ချောင်းတွေ ညစ်ညမ်းနေတာ မျက်စိနဲ့ မြင်တွေ့ရနိုင်ပေမယ့် မြေအောက်ရေညစ်ညမ်းနေ တာကိုတော့ မျက်စိနဲ့ မမြင်နိုင်ပါ။

သို့ပါ၍ တာဝန်ရှိသူတွေဘက်က အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အသိပညာပေးခြင်း၊ စည်းကမ်းတင်းကျပ်ခြင်း စသည့်တို့ကို လုပ်ဆောင်သင့်ပါတယ်။ ထို့အတူ ပြည်သူတွေ ဘက်ကလည်း အမှိုက်ကို စနစ်တကျ စွန့်ပစ်သင့်ပါတယ်။ မိုးရာသီမရောက်ခင်မှာ ကိုယ်ရဲ့အိမ်ရှေ့က မြောင်းတွေကို တူးသင့်တာတူး၊ ဆယ်ယူသင့်တာ ဆယ်ယူတာတို့ကို လုပ် ဆောင်သင့်ပါတယ်။ ဒီလိုကိုယ်စီအသိစိတ်ဖြင့် လုပ်ဆောင်

မည်ဆိုပါက မိုးရာသီတွင် မြောင်းတွေဟာ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်ပြီး လမ်းပေါ်မှာ ရေမတင်ကျန်သဖြင့် သွားရေး၊ လာရေး အဆင်ပြေချောမွေ့စေနိုင်ပါတယ်။

လူတချို့က အမှိုက်ကို စွန့်ပစ်ရာမှာ ဆင်ခြေပေးကြပါ တယ်။ အမှိုက်ကားမလာလို့ လမ်းဘေးမှာပုံထားတာပါပဲ။ အမှိုက်ပုံးတွေရှိတယ်ဆိုပေမယ့်လည်း အမှိုက်ပစ်ချင်သူ တွေက စည်းကမ်းတကျပစ်မယ်ဆိုရင်တောင် အဲဒီအမှိုက် ပုံးနားကပ်ဖို့ ခက်ခဲလောက်အောင် ညစ်ပတ်နဲ့ဟောင်နေ တာဆိုတော့ အမှိုက်ကို အမှိုက်ပုံးထဲရောက်အောင် မစွန့် ပစ်ကြဘူး။ တချို့ကျပြန်တော့ လမ်းဘေးမှာ ချထားပေး သော အမှိုက်ပုံးများကို ပျက်စီးအောင်ပြုလုပ်ထားတာ တွေ့မြင်ရပါတယ်။ အမှိုက်ကို အမှိုက်ပုံးရဲ့ဘေးမှာပဲ လွယ် လင့်တကူ ပုံထားကြတယ်။ အမှိုက်ကို လမ်းဘေးမှာပုံတာ တို့၊ စည်းမဲ့ကမ်းမဲ့ပစ်တာတို့က အင်မတန်ရှက်စရာလည်း ကောင်းပါတယ်။ လူမြင်လည်း မသင့်တော်ပါဘူး။

အမှိုက်ပုံးတွေရှိပေမယ့်လည်း လမ်းဘေးမှာတင် ကြုံ သလို ပစ်ထားတဲ့ အမှိုက်ပုံငယ်တွေ အများကြီးမြင်နေ ရပါတယ်။ ဒီလိုသာစွန့်ပစ်နေကြမယ်ဆိုရင် အမှိုက် ပြဿနာကြောင့် အရောင်မထွက်တဲ့မြို့ကြီးများ ဖြစ်သွား နိုင်ပါတယ်။ အသိဉာဏ်ရှိသည်ဆိုသော လူသားတို့၏ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုကြောင့် မြို့ရဲ့ပုံရိပ်ကို အကျဉ်း တန်စေသော မြင်ကွင်းများကို များစွာမြင်တွေ့နေရပါ တယ်။

တစ်ယောက်မှစ လူသားတို့စည်းကမ်းမဲ့စွာ နေရာတကာ မှာ စွန့်ပစ်နေကြတဲ့ အမှိုက်များဟာ ကမ္ဘာ့ဂေဟစနစ် တွေကို ထိခိုက်စေနိုင်ပါတယ်။ အမှိုက်တွေ ဆွေးမြည့်ပျက် စီးသွားဖို့ အချိန်အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ လိုအပ်ပါတယ်။ အမှိုက်အမျိုးအစားအလိုက် ဆွေးမြည့်သွားဖို့ လိုအပ်မယ့် အချိန်တွေကတော့ တစ်သက္ကရာဇ်ဆိုရင် ၂ ပတ်မှ ၄ ပတ် အထိ၊ သတင်းစာစက္ကူဆိုရင် ၆ ပတ်၊ အထပ်သား ၁ နှစ်မှ ၃ နှစ်အထိ၊ ဆေးလိပ်တို(ဆေးလိပ်အစီခဲ)ဆိုရင် ၁၀ နှစ်မှ ၁၂ နှစ်အထိ၊ ပလတ်စတစ်ပုလင်းဆိုရင် နှစ်ပေါင်း ၄၅၀ အထိ၊ ဖန်ပုလင်းတွေဆိုရင် နှစ်သန်းပေါင်းများစွာကြာမှ ဆွေးမြည့်ပျက်စီးနိုင်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

စွန့်ပစ်အမှိုက်များကြောင့် မြေဆီလွှာတွေလည်း ပျက်စီး လာပါတယ်။ သို့ပါ၍ အပင်တွေအတွက်လိုအပ်တဲ့ အာဟာရဓာတ်မပြည့်စုံမှုကြောင့် သီးနှံထွက်နှုန်းသာမက အရည်အသွေးလည်း ကျဆင်းလာရပါတယ်။ ထိုသို့ အရည် အသွေးညံ့ဖျင်းသောသီးနှံများကို စားသုံးရှင်သန်နေကြ ရသည့် လူနှင့် တိရစ္ဆာန်တို့လည်း ကျန်းမာရေးယိုယွင်းမှုများ ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။

ယခုအခါ နိုင်ငံတကာမှာ စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို စနစ် တကျခွဲခြား စွန့်ပစ်စေပါတယ်။ စနစ်တကျ ခွဲခြားစုစည်း



ထားသော စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို စွမ်းအင်အဖြစ် ထုတ်လုပ် ခြင်းများ ပြုလုပ်နေကြပါတယ်။ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းများ ကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုကို မဖြစ်စေ သည့်အပြင် အမှိုက်ပြဿနာကိုလည်း အထိုက်အလျောက် ပြေလည်စေနိုင်ပါတယ်။ ထို့ပြင် ယနေ့မျက်မှောက်ကာလ တွင် ကြုံတွေ့နေရသော ကမ္ဘာကြီးပူနေ့လောက၊ ဖန်လုံအိမ် ဓာတ်ငွေ့ပြဿနာမှအစ လူသားတို့အတွက် မရှိမဖြစ်လို အပ်သည့် မြေ ရေ လေတို့ ပျက်စီးမှုများကိုလည်း လျော့ကျ လာစေနိုင်ပါတယ်။

မြို့ပြစီမံကိန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာပဲဖြစ် ဖြစ်၊ အထူးစီးပွားရေးဇုန်တွေကို အကောင်အထည်ဖော် ရာမှာပဲဖြစ်ဖြစ် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ မြို့ပြစီမံကိန်း လမ်း စီပြင်ရေး ထိခိုက်မှုမရှိအောင် စဉ်းစားပြီးမှသာ စီမံကိန်း တွေကို အကောင်အထည်ဖော်သင့်ပါတယ်။

လူမှုပတ်ဝန်းကျင်မှာ အမှိုက်ဟာ ပြဿနာပေါင်းများစွာ ကို ဖြစ်ပွားစေပါတယ်။ မြို့တွေမှာ လမ်းဘေး အမှိုက်ပုံတွေ က အနံ့အသက်များကြောင့် လမ်းသွားလမ်းလာတွေကို ကျန်းမာရေးထိခိုက်စေပါတယ်။ အမှိုက်ပုံတွေမှာ ကြက်၊ ခွေး၊ ငှက် စသည်တို့ ကျင်လည်ကျက်စားလေ့ရှိတာကြောင့် ဒီတိရစ္ဆာန်တွေကနေတစ်ဆင့် ပလိပ်ရောဂါ၊ ဦးနှောက် အမြှေးရောင်၊ အဆုတ်ရောင်နဲ့ *Toxoplasma gondii* လို့ခေါ်တဲ့ ကပ်ပါးကောင်ကတစ်ဆင့် ကူးစက်တဲ့ရောဂါ တွေ ကူးစက်ဖြစ်ပွားနိုင်ပါတယ်။

မြို့နေလူထုက ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ ရထားပေါ်ကနေ စား ကြွင်းစာကျန်နဲ့ အမှိုက်ပစ်ချတာ၊ အထပ်မြင့်တိုက်တွေရဲ့ နောက်ဖေးလမ်းကြားတွေမှာ တိုက်ပေါ်နေထိုင်ကြတဲ့သူ တွေ ပစ်ချကြတဲ့ အမှိုက်၊ အညစ်အကြေး၊ လမ်းဘေးဈေး သည်တွေက ချထားခဲ့ကြတဲ့ အမှိုက်သရိုက်တွေနဲ့ ဈေးကြီး တွေကနေထွက်လာတဲ့ အမှိုက်တွေ စတဲ့အမှိုက်တွေက အမျိုးအစားစုံလင်နေတာကြောင့် သိမ်းရတဲ့ဝန်ထမ်းတွေ လည်း နိုင်နင်းပုံမပေါ်တော့ပါဘူး။ ဒါကြောင့် သိမ်းရတဲ့သူ များ လွယ်ကူမြန်ဆန်လာအောင် အမှိုက်စွန့်ပစ်သူတွေ ဘက်ကလည်း စနစ်တကျ အိတ်နဲ့ထုပ်ပြီး စွန့်ပစ်သင့်ပါ တယ်။ ကွမ်းစားသူတွေအနေနဲ့လည်း ကွမ်းတံတွေးအိတ် ကို အသုံးပြုကာ လုံခြုံစွာစည်းနှောင်ပြီး အမှိုက်ပုံးထဲသို့ စွန့်ပစ်သင့်ပါတယ်။ စည်းကမ်းမဲ့စွာ ကွမ်းတံတွေးထွေးခြင်း ကြောင့် အခြားသူများနှင့် မြို့တော်အလှကို ညစ်နွမ်း စေပါတယ်။ စနစ်တကျ အမှိုက်ကိုစွန့်ပစ်ကြမယ်ဆိုရင် ကုန်ကျစရိတ်များပြားတဲ့ အမှိုက်သိမ်းစနစ်အတွက် ကုန်ကျ စရိတ် သက်သာလာမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာ့လူဦးရေတိုးပွားလာမှုနှင့်အတူ စက်မှုနည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးလာမှုကြောင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများကို သိပ္ပံပညာရှင်များ က နည်းလမ်းအမျိုးမျိုး ဒီပြဿနာဖြေရှင်းနိုင်ရန် ကြိုးပမ်း နေကြပါတယ်။ ဒါကြောင့် တိုးတက်နေတဲ့နိုင်ငံတွေမှာ ရေသန့်ဘူးခွံ၊ သံဘူးခွံတွေဆိုရင် ဘယ်ပုံထဲမှာပစ်ရမယ်။ Recycle လုပ်လို့ရတဲ့ အမှိုက်ဆို ဘယ်လိုပစ်ရမယ်။ အမှိုက် ပုံးလေးတွေမှာ အမှိုက်စုံ၊ အမှိုက်ခြောက်တွေကို ခွဲခြားပစ် ပေးဖို့ သတ်မှတ်ပေးထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ယခင်ကတည်းက မြန်မာလူမျိုးများဟာ သတင်းစာ၊ ပုလင်းဟောင်းများကို ပြန်လည်ရောင်းချခြင်းအားဖြင့် ပြန်လည်အသုံးချတီထွင်ခြင်း (Recycle) နှင့်ပတ်သက် သော အလေ့အကျင့်ကောင်းရှိခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းမှာ အမှိုက် လျော့ချရေးအတွက် အကျိုးများစွာရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ဟာ (Reduce) လျော့ချခြင်း၊ (Reuse) ပြန်သုံးစွဲခြင်း၊ (Recycle) ပြန်လည်အသုံးချခြင်း စသည့် 3R သုံးပြီး အမှိုက်များကို လျော့ချစေချင်ပါတယ်။ ပလတ် စတစ်အိတ်နှင့် အမှိုက်ဖြစ်စေနိုင်သော အခြားအရာများ

သုံးစွဲခြင်းအား လျော့ချပေးခြင်း၊ အရည်ထည့်သည့်ဘူး (သို့) ချိုင့်၊ ခြင်း၊ အကြိမ်ကြိမ်သုံးနိုင်သောအိတ်များကို သုံးခြင်း ဖြင့် သုံးစွဲမှုနှင့် အမှိုက်ထုတ်လုပ်မှုကိုလျော့ချပြီး၊ ပစ္စည်း များအား ပြန်အသုံးပြုခြင်းသည် သင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်း ရေးအား အထောက်အကူပြုပြီး အမှိုက်လျော့ချနိုင်ပြီး အသုံးပြုပြီးသား ဖန်ပစ္စည်း (သို့) ပုလင်းများအား ပြန်လည်အသုံးပြုခြင်းနှင့် ပြန်လည်တီထွင် အသုံးချနိုင် သောပစ္စည်းများကို ရောင်းခြင်းသည် ပြန်လည်တီထွင် အသုံးချမှုအတွက် ထိရောက်သောနည်းလမ်းဖြစ် ပြီး ကျွန်တော်တို့အတွက်လည်း အပိုဝင်ငွေအချို့ကို ရရှိနိုင်ပါတယ်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီလမှစပြီး အမှိုက်စိုနှင့် အမှိုက်ခြောက် ခွဲခြားခြင်းစနစ်အား စတင်ခဲ့ပါတယ်။ အမှိုက်စိုများကို အပြာရောင်အိတ်၊ အမှိုက်ခြောက်များကို အစိမ်းရောင်အိတ်များဖြင့် စနစ်တကျ သေသေချာချာခွဲ ခွဲ အမှိုက်စွန့်ပစ်ရန်စနစ်များကို ကျင့်သုံးခဲ့ပါတယ်။ အစိုးရ တာဝန်ရှိသူတွေကလည်း အမှိုက်ကင်းစင်ပြီး သာယာလှပ အောင် ပြုလုပ်ပေးနေသလို ပြည်သူတွေဘက်ကလဲ ကိုယ်စီ အသိစိတ်ဓာတ်ဖြင့် အမှိုက်ကို စနစ်တကျ စွန့်ပစ်သင့်ပါ တယ်။ တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ပြည်သူတွေ တစ်ဖက်ကိုတစ် ဖက်၊ သူ့ကြောင့် ကိုယ့်ကြောင့် အပြစ်တင်နေရုံနဲ့တော့ ပြီးသွားမှာမဟုတ်ပါဘူး။ အမှိုက်ကောက်ခြင်း၊ သန့်ရှင်း အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဟာ လူထုကျန်းမာရေးအတွက် ကောင်းမွန်စေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကိုယ့်ပတ်ဝန်းကျင် လှပပြီး ရောဂါဘယကင်းစင်စေဖို့အတွက် လူတိုင်း ကိုယ်အားကိုးကိုး အမှိုက်ရှင်းခြင်းဖြင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သင့်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ဟာ စည်းကမ်းတကျ အမှိုက်များကို စွန့်ပစ် ကြမယ်ဆိုရင် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ရောဂါဖြစ်ပေါ်စေနိုင် သည့် ဖိုးမွှားအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်နိုင်ခြင်း၊ အနံ့ဆိုးများ ထွက်ရှိမှု လျော့နည်းလာနိုင်ခြင်း၊ အမှိုက်သိမ်းဆည်းရ လွယ်ကူခြင်း၊ အမှိုက်သိမ်းလုပ်သားများ၏ ကျန်းမာရေး မထိခိုက်ခြင်း၊ မြို့တော်သန့်ရှင်းသာယာလှပပြီး အမြင် တင့်တယ်ခြင်း၊ စွန့်ပစ်အမှိုက်များမှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်နိုင် ခြင်းတို့ကြောင့် လူမှုဝန်းကျင်တွင် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိ စေခြင်း၊ Recycle လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေ ရရှိခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိစေပါတယ်။

အခုဆိုရင် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များက ဘုရားများ၊ သမိုင်းဝင်အဆောက်အအုံများ၊ ရုပ်ကွက်များ၊ အများပြည် သူသွားလာနေသောနေရာများတွင် အမှိုက်ကောက်ပြီး မြို့သာယာလှပအောင် ဆောင်ရွက်နေကြပါတယ်။ မြန်မာ နိုင်ငံဟာ သန့်ရှင်းသာယာလှပနေမယ်ဆိုရင် မြန်မာတို့၏ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်မှု၊ စည်းကမ်းရှိမှုတို့ကို နိုင်ငံတကာမှ လာရောက် လေ့လာလည်ပတ်ကြသည့် ဧည့်သည်များက ချီးကျူးမဆုံးပြောဆိုနေကြလိမ့်မည်။

စည်းကမ်းမဲ့စွာ အမှိုက်ပစ်သူတွေကိုလည်း ဒဏ်ငွေပေး ဆောင်ရမည့်အပြင် အသွားအလာများသောနေရာများ တွင် အမှိုက်ကောက်ခိုင်းခြင်း ပြစ်ဒဏ်ပေးသင့်ပါတယ်။ ဒီလိုပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းအားဖြင့် စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်စွန့်ပစ် သူများ သတိထားဆင်ခြင်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အမှိုက်များကို စည်းကမ်းမဲ့စွာ မစွန့်ပစ်ကြဘဲ စည်းကမ်း တကျ စွန့်ပစ်တတ်တဲ့ အကျင့်လေးထားမယ်ဆိုရင်တော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ အမြဲတမ်းသန့်ရှင်းသာယာလှပ နေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် အမှိုက်များ စွန့်ပစ်မယ်ဆိုရင် “စနစ်တကျ စွန့်ပစ်ကြပါစို့။” ဟု တိုက်တွန်းလိုက်ရပါတယ်။



## Sein Gay Har Health & Fitness Fair

မိုးရာသီတွင် ရေစိုဘဲမိမိအိမ်တွင်းအားကစားလေ့ကျင့်ခန်းများပြုလုပ်နိုင်ရန် လိုအပ်သော

### စက်ကိရိယာများနှင့်အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ အရောင်းပွဲ

ဇွန်လ (ဩဂုတ်လ) စင်တာ

**July 15~24**

ဇွန်လ (လှည်းတန်း) စင်တာ

**Sep 5~11**

ဇွန်လ (ဒီဂရီ) စင်တာ

**Aug 27-Sep 5**

**up to 20% off**

Home Gym (၁)မျိုး  
ထပ်လှပစွာ  
ဘယ်ရီဒို (၁) လုံး  
လက်ထောက်ရယူနိုင်ပါသည်။

Code-1101

ပိုမိုသိရှိရန်အတွက် ဝက်ဘ်ဆိုက် [www.seingayhar.com](http://www.seingayhar.com) ကို ဖတ်ရှုပါ။

395140, 514673, 521118

## မိုးရာသီ အထူး Promotion

( July & August အတွက် )

**နံရံကပ် Wall Paper**



**အသုံးပြုကြမ်းပြား Laminated Floor**



**ရေစိုက်ကြမ်းပြား Vinyl Floor**



**All Item 20% Polo Shirt**

**THREE FRIENDS CONSTRUCTION | No.(55), Kyitaw Housing, Upper Pazundaung Road, Mingalar taung nyunt Tsp, Ygn. YGN : 01-9000355, 09-250505775, 09-799751615 | MDY : 02-5153452, 09-971000142**

01-293159  
01-9000293  
09-5160048

www.heincarrental.com

01-158,220,250  
01-250,310,350  
01-350,450,700  
01-400,500,750

www.myanmarpaintgroup.com

09-799901512, 09-73174830, 09-5131799

**အများသိစေရန်ကြော်ငြာ**

မြောက်ဥက္ကလာပဗ္ဗိနယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-(၈) မြေကွက်အမှတ်(၂၆၈၃) မြေကွက်အမှတ်(၂၆၈၃)၊ နီလာ(၆)လမ်း၊ (ခေါ်အေးရွှေ စိမ်း-၀၃၅၅၅၈) အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက်ခေါ်အေးရွှေ ကွယ်လွန်သဖြင့် ပိုင်ဆိုင် စာချုပ်အမှတ်(၄၃၂/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ဦးခင်မောင်ကျော်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၀၇) ခေါ် မြေပိုင်ခန်း(N/OKA-၀၈၈၀၁၃)တို့မှ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြ၍ ၎င်းတို့ထံမှ အထွေထွေတိုက်စားလွယ်လှစွာအမှတ် (၂၀၄၃/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ခေါ် မာမောင်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၅၅၅ က ပါဝါပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရရှိသေးကြောင်း ကျွမ်းကျွန်လွှာတို့တင်ပြ၍ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြခြင်းအား ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်သူထံပေးပြန်ခြင်း မူလထုတ်ပေးထားသည့် ခေါ်အေးရွှေ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေပိုင်စာချုပ်(ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်စာချုပ်အားဖြင့်)ပိုင်ခွင့်နှင့် နှစ်မြေပိုင်ခွင့်အကျဉ်းချုပ် ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပိုင်ခွင့်ဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ရွှေကမ္ဘာ**

အိမ်ခြေကြီး / အိမ်ခြေလျှင်လျှင်

14' ကားများဖြင့်လုပ်သားအဝါတာဝန်လျှင် ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (မြို့တွင်း / နယ်ပယ်)

Ph : 09-5097001  
09-49259491  
09-421177464

**ခုထပ်ဆိုင်ခန်း**  
(ခေ့ဇင်း / ငှား)

ခင်းချောင်း၊ ပုဗ္ဗဗျာလမ်း  
(13' x 40')၊ ခု ထပ်  
Ph: 09 450001760

**KO YE**

အိမ်ခြေမြေ အကျိုးဆောင်  
ဒဂုံရေပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း၊  
မြောက်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊  
မြို့နယ်များရှိမြေကွက်များ  
ဝယ်လိုပါသည်။

09 73111472  
09 421120927

**umg college**

**PURSUE YOUR DREAM BECOME REAL**

JOIN UMG COLLEGE AND BE THE TOP ENGINEER

ပါမောက္ခချုပ် (ဦးမိုး)၊ ပါမောက္ခ (ဦးမိုး) နှင့် ပါမောက္ခကြီးများကွယ်တိုင် ဦးမိုးသင်ကြားသော UMG COLLEGE မှ ဖွင့်လှစ်သည့် HND (UK) သင်တန်းများ

- Business Management
- Information Technology
- Mechanical Engineering
- Civil Engineering
- Electrical and Electronic Engineering

သင်တန်းပြီးဆုံးသည့်နောက်ပိုင်း လုပ်ငန်းခွင်လက်တွေ့ Internship Training ပါ ပြုလုပ်ပေးမည် အတွင်းအရက် ဂုဏ်ထူးဆောင်လုပ်ပါ။

UK, Australia, Singapore အစရှိသော နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် Top-up Course များကို ဆက်လက် တက်ရောက်နိုင်ပြီး B.A(Hons) (သို့) B.Sc(Hons) ဘွဲ့ကို ရယူနိုင်မည့် အတွင်းအရက်

သိရှိမတ်လာစေရမည့်အား ပထမဆုံး(သာ)၊ တစ်နားလမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့တော်အတွင်း

ရုံး - (၀၁) ၂၅၆၅ ၇၀-၉ (ရိုင်းခွဲ - ၂၃၂၊ ၂၃၉)  
ပိုတိုင်း - ၀၉ ၉၇၇၀ ၃၃၃၆၊ ၀၉ ၉၇၇၀၃၅၂၃၊ ၀၉ ၂၅၆၄ ၅၀၀၅၉

HND edexcel Approved Center

www.facebook.com/umgcollege  
Website: www.umgcollege.com

**ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHINICAL CAR PARKING**



Side View, Front View, Plan View

**TRW**  
Tel: 09.25.981.36.36

No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon  
T: 09.259.81.36.36  
: 09.259.81.37.37  
: 09.259.81.46.46

အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်း

**ဒဂုံမြို့သစ်**

အရေပိုင်း  
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
တောင်ပိုင်း မြောက်ပိုင်း  
ဖုန်းမြေကွက်များကို  
ဖျော့ကောင်းပေးပါသည်။

09-500 5916  
09-730 97123

**ကန်ကွက်ပိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ**

တောင်ဥက္ကလာပဗ္ဗိနယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁၀) မြေကွက်အမှတ်(၅၂၀/က) မြေကွက်အမှတ်(၅၂၀/က) အမည်ပေါက်နှစ်(၅၂)ရက်မြေအား အမည်ပေါက်ခေါ်အေးရွှေ ကွယ်လွန်သဖြင့် ပိုင်ဆိုင် စာချုပ်အမှတ်(၄၃၂/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ဦးခင်မောင်ကျော်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၀၇) ခေါ် မြေပိုင်ခန်း(N/OKA-၀၈၈၀၁၃)တို့မှ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြ၍ ၎င်းတို့ထံမှ အထွေထွေတိုက်စားလွယ်လှစွာအမှတ် (၂၀၄၃/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ခေါ် မာမောင်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၅၅၅ က ပါဝါပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရရှိသေးကြောင်း ကျွမ်းကျွန်လွှာတို့တင်ပြ၍ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြခြင်းအား ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်သူထံပေးပြန်ခြင်း မူလထုတ်ပေးထားသည့် ခေါ်အေးရွှေ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေပိုင်စာချုပ်(ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်စာချုပ်အားဖြင့်)ပိုင်ခွင့်နှင့် နှစ်မြေပိုင်ခွင့်အကျဉ်းချုပ် ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပိုင်ခွင့်ဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်ပိုင်ခွင့်ပါ သည်**

\*ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၄) မြေကွက်အမှတ်(၃၀) တွင်ဆောင်ရွက်ထားသော (၂)ခန်း တွဲ(၂၀)ခန်းတို့ကို အမည်ပေါက်ခေါ်အေးရွှေ ကွယ်လွန်သဖြင့် ပိုင်ဆိုင် စာချုပ်အမှတ်(၄၃၂/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ဦးခင်မောင်ကျော်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၀၇) ခေါ် မြေပိုင်ခန်း(N/OKA-၀၈၈၀၁၃)တို့မှ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြ၍ ၎င်းတို့ထံမှ အထွေထွေတိုက်စားလွယ်လှစွာအမှတ် (၂၀၄၃/၁၅)ဖြင့်ရရှိသူ ခေါ် မာမောင်(၁) / ဥက္ကဋ္ဌ(နိုင်) ၀၀၅၅၅၅၅၅ က ပါဝါပေးသူ သက်ရှိထင်ရှားရှိကြောင်းနှင့် ပါဝါမရရှိသေးကြောင်း ကျွမ်းကျွန်လွှာတို့တင်ပြ၍ ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းတင်ပြခြင်းအား ဌာနမှလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်သူထံပေးပြန်ခြင်း မူလထုတ်ပေးထားသည့် ခေါ်အေးရွှေ အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)မြေပိုင်စာချုပ်(ဝန်ပိုင်ပိုင်ဆိုင်စာချုပ်အားဖြင့်)ပိုင်ခွင့်နှင့် နှစ်မြေပိုင်ခွင့်အကျဉ်းချုပ် ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပိုင်ခွင့်ဌာန၊ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**





ကြော်ငြာ

# GUSTO International College

## UK မှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် ကွန်ပျူတာဘွဲ့၊ ဒီပလိုမာ July Intake အတွက်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

- တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ (သို့) IGCSE အောင်မြင်ပြီးသူတိုင်း စတင်လျှောက်ထားနိုင်သည်။
- စာသင်ကာလ ၂နှစ်အတွင်း ဘာသာရပ် ၁၆ခုကို စာတွေ့လက်တွေ့ သင်ယူရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်များ ဆက်လက်တက်ရောက်ရာတွင် အဆင်သင့်ဖြစ်စေရန် English (4 skills) ကိုပါ သင်ယူရမည်ဖြစ်သည်။
- လက်တွေ့လုပ်ကိုင်တတ်စေရန် Assignment များတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင်ပါက UK ၏ အကြီးဆုံးပညာရေးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော Edexcel မှ ချီးမြှင့်သည့် Level 5 အဆင့်ရှိ Higher National Diploma ကိုရရှိမည်ဖြစ်သည်။
- HND Diploma ရရှိပြီးပါက UK, USA, Australia, Singapore စသည့်နိုင်ငံများရှိ တက္ကသိုလ်ကြီးများ၌ ဖြစ်စေ၊ ပြည်တွင်းရှိ GUSTO ၌ဖြစ်စေ နောက်ဆုံးနှစ် (၁)နှစ် တက်ရောက်ပြီး BSc (Hons) Computing ဘွဲ့ကိုရယူနိုင်ပါသည်။ (နိုင်ငံတကာ တက္ကသိုလ်ကြီးများသို့ သွားရောက်သင်ယူသည့် GUSTO ကျောင်းသားတိုင်းအတွက် အထူးအခွင့်အရေး Scholarship များရရှိမည်ဖြစ်သည်။)
- ၂၀၁၆ ဇူလိုင်တန်းခွဲသစ် တက်ရောက်ရန် ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာနှင့်အတူ ဓါတ်ပုံ (၃)ပုံ၊ ပညာအရည်အချင်း အထောက်အထားမိတ္တူ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူတို့နှင့်တကွ ယနေ့မှစ၍ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

\*နယ်မှ ကျောင်းသူ/ သားများအတွက် အဆောင်စီစဉ်ပေးသည်။\*

(09) 862 8806, (09) 789 888 222, (01) 504632

အမှတ် (၂၈၉/အေ)၊ ပြည်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်းတံတားအနီး၊ ရန်ကုန်မြို့။



Yangon University of Distance Education

YUDE

KMD

Institute

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် KMD Computer Group တို့ပူးပေါင်း ဖွဲ့လှုပ်သည့် သင်တန်းများအတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်နှင့် KMD Computer Group တို့ပူးပေါင်း၍ အောက်ဖော်ပြ ပါသင်တန်းများကို ဖွဲ့လှုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- Diploma in Business Information System
- Diploma in Network Communication
- Diploma in Web Development

- ၁။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
  - ၂။ သင်တန်းကာလ(၉)လဖြစ်ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သော ဒီပလိုမာ အောင်လက်မှတ် ရရှိပါမည်။
  - ၃။ Diploma in Network Communication သင်တန်းအတွက် Microsoft မှစစ်ဆေးသော 70-410 စာမေးပွဲဖြေဆိုနိုင်သည်အထိ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။
  - ၄။ လုပ်ငန်းခွင်ဝင်ရောက်လိုသူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ စီစဉ်ထားပါသည်။
  - ၅။ ကျောင်းသား / သူဟောင်းများ၊ အစိုးရဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းသား/သမီးများ အတွက် Discount နှင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးများ ရရှိနိုင်ပါသည်။
- ထပ်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ ။ ။ အဆောင်(၈)၊ ထုထုံလမ်း၊ ရန်ကင်းအဝေးသင်တက္ကသိုလ်၊ ထပ်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်နေရပ် ။ ။ ဇူလိုင်လ(၂၆)ရက်၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း

၀၉-၂၆၂၆၀၀၃၀၁ ၊ ၀၁-၅၀၁၂၄၃၊ ၂၉၁၉၂၅၊ ၃၉၁၂၈၆၊ ၃၉၁၂၈၇  
၅၀၂၂၁၁၊ ၅၀၂၂၃၃၊ ၅၄၁၃၂၈၊ ၃၈၄၂၆၈၊ ၅၄၆၆၀၀၊ ၂၂၀၅၅၅

Computer နှင့် Mobile ပစ္စည်းများကိုအရစ်ကျဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

တောင်းကြွပျက်  
လျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 1F/7233 ၏ ဖောင်းကြွန်ပိတ်ပြား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာ ပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန်ပိတ်ပြား ပျက်ပြယ်ကြောင်း အမှားသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။  
တညန(ရွာသာကြီး)



# STRATEGY FIRST INSTITUTE

Single Subject Management Diplomas  
Qualifications from the Institute of Commercial Management, UK



ICM

အချိန်ရှားပါးပြီး မိမိကျွမ်းကျင်လိုသော ပညာရပ်တစ်ခုချင်းကို အာရုံစိုက် လေ့လာလိုသော လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မန်နေဂျာများ၊ အရာရှိများအတွက် ရွေးချယ်တက်ရောက်နိုင်သော (၆) လသင်တန်းများ



June Intake တန်းခွဲသစ်များ ဇူလိုင်လ (၂၀) ရက်နေ့စမည်။

### 1. Business Management & Administration

**Daw Khin Nwe Ohn**, M. Com, B. Com (Hons, YIE) |  
Session - 7, Every Saturday and Sunday - 6:00pm to 8:30 pm, Starting Date - 23 July 2016 |  
Session - 9, Every Friday - 6:00 to 8:30 pm, Starting Date - 29 July 2016  
**Daw Aye Aye Win**, M.A (Int'l Business Studies) (Sophia), M. Com, B. Com (Hons) (YIE), Dip in English |  
Session - 8, Every Monday - 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 25 July 2016

### 2. Logistics & Supply Chain Management

**Capt. U Aung Khin Myint**, Chairman Myanmar International Freight Forwarders Association |  
Every Thursday - 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 21 July 2016

### 3. Project Management

**Daw Aye Aye Win**, M.A (Int'l Business Studies) (Sophia), M. Com, B. Com (Hons) (YIE),  
Dip in English | Every Wednesday - 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 10 Aug 2016

### 4. Business Law

**Daw Marilyn Aung Khin**, M. Com (HR & IR), University of Western Sydney,  
LLB (University of Technology Sydney), BA (Law), LLB, LLM (RASU) |  
Every Tuesday - 6:00pm to 8:30 pm | Starting Date - 26 July 2016 |

### 5. Strategic Marketing Management

**Dr. U Sein Min**, Ph.D (Marketing, Passau), M. Com, B. Com (Hons) |  
Every Tuesday - 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 26 July 2016

Programme Fees : 395,000 kyats for each module | ICM Registration + Exam Fees - 105 USD

#8, Ground Floor, Panchan Tower,  
Myaynigone, Sanchaung Tsp, Yangon

#289, Pyay Road (Near Myaynigone City Mart)  
San Chaung Township, Yangon, Myanmar

Call now: (09) 250 7171 66 ~ 68

မှတ်ချက် - အခေါ်ဝေါ်အမျိုးမျိုးသော ကျောင်းများ MLM လုပ်ငန်းများမှ ဝင်တိုက်ခံရသည့်အတွက် ဝယ်ယူခြင်းမပြုရပါ။

**ကြေးမုံ**

**ခေါ်သူခောင်း(စာရင်းကိုင်သင်တန်း)**  
 B.A (Econ), D.A, DMA (LCCLUK), C.A T(UK), ACCA (part II), D.Comp Acc(UK)  
**LCCI 1+2&3** (Sunday only သို့မဟုတ်)  
 Nov-series account (၃)လပြတ် တက်ရောက် (23/7/2016)  
 AutoCount & MYOB/Advance Excel  
 (အချိန်ညှိနည်းပေးရန်လေ့ကျင့်ခန်းပေးပါမည်)  
 အမှတ်(၃၀)မှလဲလမ်းကျိတ်ဆံ့ရက်ကွက်စာဟန်၊မြို့နယ်(မြဲလမ်းမှတ်တိုင်)  
 Ph:09-5029621, 09-250371045, 09-5402724

**ပိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၈၇)သုတေသနပြုချက်များသို့**  
 ၆-၈-၂၀၁၆ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၂၃)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်  
 တွေ့ဆုံပွဲနှင့် ပါဆိုသင်တန်း/အရက်ဆွမ်းဆက်တစ် ရေစက်ချ အမျှဝေလှူဒါန်းခြင်း  
 အား အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ၆-၈-၂၀၁၆  
 အချိန် - ၅:၀၀ နာရီ  
 နေရာ - ဟိုတကာရီရာသင်တိုက်၊ ခေမာမှတ်တိုင် (၄၈)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဧရာဝတီမြို့နယ်။  
 ၆-၈-၂၀၁၆  
 အချိန် - ၁၀:၃၀နာရီ  
 နေရာ - ရွှေဘိုစားတော်ဆက်၊ ရှစ်မိုင်လမ်းဆုံ။  
**ဆက်သွယ်ရန်**  
 ကျော်ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၄၄၅၁၁၊ သန့်စင်ဦး ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၀၉၉၉၁၊  
 မြင့်ထွန်း ဖုန်း-၀၉-၅၁၅၂၅၅၅

**ရွှေလမ်းညွှန်** (ပညာ အကောင်အထောင်  
 ရွှေတောင်ပြင် မန္တလေးတက္ကသိုလ်(သီးသန့်)  
 ရွှေတောင်ပြင် မန္တလေး ပြင်ဦးလွင် တက္ကသိုလ်၊  
 ရွှေတောင်ပြင် မန္တလေး ပြင်ဦးလွင် တက္ကသိုလ်၊  
 ရွှေတောင်ပြင် မန္တလေး ပြင်ဦးလွင် တက္ကသိုလ်၊  
 ရွှေတောင်ပြင် မန္တလေး ပြင်ဦးလွင် တက္ကသိုလ်၊  
 ၀၉-၂၆၆၆၂၃၀၀, ၀၉-၂၆၆၆၂၃၀၀, ၀၉-၂၆၆၆၂၃၀၀

**အင်္ဂလိပ်စာ/စကား**  
 Four Skills နှင့် ကျောင်းစာ  
 အတန်းစုံ၊ ကျောင်းစုံ၊ Study Guide  
 လုပ်သည်။  
 Ph:09-254053453, 01-398316

**တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောသိဒ္ဓိ ဓမ္မာဏ္ဍာဂါရိက  
 ဆရာတော်အရှင် ဘဒ္ဒန္တသန္တာ အား  
 အမျိုးထား၍**

မြိုင်မြိုင်နယ်သို့ ခြို့ပေးသောများ၏ ငါးဆီသင်တန်းကောင်စီအဖွဲ့ကို  
 သယ်နှံးကုန်ပို့ခြင်း၊ ရတနာလမ်း၊ ရွှန်းလွန်းဂူပိဋကထာကျောင်းတိုက်၌  
 အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ကြွရောက်ပါရန် စေလွှတ်စာစာကြားအပ်ပါသည်။  
 နေ့ရက် - ၂၄-၇-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) ၁၃၀၀ နာရီ၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော်(၅)ရက်  
 အချိန် - နေ့လည်(၁၁:၀၀)နာရီ

**IGCSE Primary 1 to 6  
 Year 2 to 7**  
 Maths, English, Science and Social  
 ဘာသာရပ်များကို စိစစ်ကျွမ်းကျင်သော ဆရာ/မများမှ  
 ဝန်ဆောင်ပေး လာရောက်သင်ကြားပေးပါသည်။  
 ဆရာ ဦးကျော်စွန်း (ဖိုင် ၆၆၀) 09 73177816, 09 795888783

**ကားအငှားလုပ်ငန်း**  
 သန့်စင် အမျိုးမျိုးအတွက်  
 တားများကို ချေးနှုန်းညှိနှိုင်း၍  
 ငှားရမ်းနိုင်ပါသည်။  
**09 50 93674**

ပေးပို့ပေးရန်အတွက်  
 အရင်းအမြစ်ပေးပို့ရန် လုပ်ကိုင်သူများ  
**ODYSSEY**  
 TOURS & TRAVEL  
 နယ်လမ်းမကြီး၊ နေပြည်တော်၊ မြောက်ဧရာဝတီမြို့နယ်၊  
**09 73070193, 09 73187799**

**၂၀၁၆ အဝေးသင်တက္ကသိုလ်သင်တန်းသားများအတွက်**

**အဝေးသင်**

မေဂျာစုံ၊ အတန်းစုံ  
 သင်ရိုးကုန်အပြတ်တန်းခွဲများ **တန်းခွဲသစ်များဖွင့်ပြီ**

Nyein Center ■ ၁၆/၇/၁၃ အမှတ် B-၁၊ သီဟသူလမ်း၊ သီဟသူလမ်း တောင်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်  
 Nyein ထုတ်လုပ် ■ ပြိုင်အထောင် သင်တန်း အမှတ် ၂၃ အမှတ် B-4 လှိုင်တန်းလမ်း၊ တောင်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ရှမ်းပြည်နယ်

**လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း  
 (Human Resource Management Training)**  
 MYANMAR'S LAND SUCCESS, MOTIVATION AND MANAGEMENT INSTITUTE

ငါတို့အဖွဲ့သည် သင်ရိုးစွမ်းအားအရင်းအမြစ်ကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်အောင် HR မန်နေဂျာတစ်ယောက်  
 သို့သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် HR ပညာရပ်များကို SHRM ဘာသာရပ်တွင် World  
 First ရရှိထားသော **ဆရာမင်းသိတ်ညွန့် (မြန်မာ့မေဌ)** ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးပါမည်။

Every Sun : 2 pm to 5 pm (2 Months) Limited Seats!  
 ၂၄-၇-၂၀၁၆ စတင်။  
 HR - နည်းပညာမှာ လုပ်ကိုင်နေသူတိုင်းအတွက် ...

ပြောမိလင်လာတော့မည့် နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့်အပြိုင် မိမိတို့လုပ်ငန်း  
 အသီးသီး၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို စီမံခန့်ခွဲနိုင်အောင် HR မန်နေဂျာတစ်ယောက်  
 သို့သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် HR ပညာရပ်များကို SHRM ဘာသာရပ်တွင် World  
 First ရရှိထားသော **ဆရာမင်းသိတ်ညွန့် (မြန်မာ့မေဌ)** ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးပါမည်။

ကုမ္ပဏီ အဖွဲ့အစည်းများအတွက် Corporate Training များ စီစဉ်သင်ကြားပို့ချပေးပါမည်။  
**ဆရာမင်းသိတ်ညွန့် (မြန်မာ့မေဌ)**

Campus - Taw Win Centre (3rd Floor) websit : www.lynnthaikeyunt.com www.facebook.com/lnmyanmarland  
 Can Contact : 01 503172, 09 259290274, 09 259290273, 09 5010014, 09 43121060

Earn A World Recognised  
**MBA** From One of Malaysia's Top University in Myanmar  
 Management & Science University (MSU) Malaysia  
 မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရပြည်ထောင်စုအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပါသည်။

Specialisation in  
 ▶ Global Marketing  
 ▶ Organisational Leadership  
 Duration : 18 Months( Weekend Classes Only)

● August Intake  
 ● Enroll Before 31<sup>st</sup> July to join study Tour to MSU Malaysia  
 ● Installments Available

Coventry University (UK) ၌ **Dual MBA** ရယူနိုင်ပါသည်။  
 အမှတ်(၂၄)၊ ဂေါ့မင်းကြီးလမ်း (Park Royal Hotel) ဘနီး။  
 Tel : (09) 420 163 316, (09) 254 269 644, www.yctcinstitute.com

**Sendai Language School** **東京日英学院**  
<http://www.sendai-lang.com/> <http://www.tokyoje.com/>

ပညာတော်သင်ဟောပြောပွဲကျင်းပခြင်း !!  
 ဂျပန်တွင်ပညာတော်သင်ကာဂျပန်စာသင်ယူကြရအောင်

Sendai Language School နှင့် Tokyo JE Language School တို့၏ ပညာတော်သင် ဟောပြောပွဲကို ကျင်းပပါမည်။  
 Sendai Language School မှာ 2017 ခုနှစ် January လ ပညာတော်သင်သွားချင်သူတို့ကို ပညာတော်သင်စရိတ်အဖြစ်  
 ကျောင်းတက်စဉ်ကာလအဆောင်စရိတ်ကို ထောက်ပံ့ပါမည်။  
 အင်တာဗျူးလုပ်ပြီးသည့်နောက်နေ့ ပညာတော်သင်စရိတ်ရရှိမည့်သူကို သတ်မှတ်ပါမည်။  
 နေ့ရက်/အချိန် : 2016 ခုနှစ် July လ 23 ရက်နေ့ (စနေနေ့) ၊ နေ့လည် 2:00 နာရီ  
 နေရာ : ES4E Private School  
 လိပ်စာ : Corner of Waizayandar Road & Laydauntkan Road, Thingangyun Township, Yangon  
 ဖုန်း : 01-2333171, 01563293  
 လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းပါရန်

**“ မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်၊ စင်ကာပူ (၁)နှစ်၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် (၁)နှစ်ခွဲ ပြင် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ ဩစတြေးလျဘွဲ့ ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများအကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ ”**

**CROWN EDUCATION** Award Winning Company  
**23 Jul (Sat), 2016**  
 10:00 am - 12:00 noon  
 CROWN Education Center

ဩစတြေးလျဘွဲ့အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြင်ဆင်ပြီး စင်ကာပူနှင့် ဩစတြေးလျတွင် သင်ယူနိုင်မည့် အစီအစဉ်

ဩစတြေးလျဘွဲ့ယူမယ်ဆို စီးပွားရေးနှင့်အိုင်တီ ဘာသာရပ်များအတွက် သိထားသင့်သည့်အကြောင်းများ

သင်ယူနိုင်မည့်ဘာသာရပ်များ  
 • Business Management  
 • Business Intelligence & Information System • MIT  
 • Business & Environmental Science  
 • Tourism & Hospitality • MBA  
 • Information Technology  
 • Psychology  
 • Accounting

ဩစတြေးလျ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာကျောင်းသားများ သတိထား ရွေးချယ်သင့်သည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်းနှင့် Skilled Occupation List အကြောင်း။

**CALL US : 01 527 838, 09 450 200 040, 09 450 200 090**

**တက်နေဝန်း**  
 ဆိပ်ပြောင်း/ ဆိပ်ခွေလုပ်ငန်း  
 (10'/14') Box ကားဖျပ်ဖြင့်  
 လုပ်သားအခြေအား  
 ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။  
**09-442076599**  
**09-400448695**  
**09-33100721**

တက်ကွတ်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း  
 တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်  
 အမှတ်-၆၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၇၈/တ၊ မြေကွက်  
 တည်နေရာအမှတ်-၁၇၈/တ၊ အင်းဝ (၂၀)လမ်း၊  
 (၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ဦးဆန်း  
 ဟိ(၁၂/တမန(နိုင်)၀၀၇၆၀၃) မအေးအေးနွဲ့  
 [၁၂/တမန(နိုင်)၀၀၇၆၀၃] အမည်ပေါက်  
 နှစ်(၆၀)ရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဇနီး  
 (ခေါ်အေးအေးနွဲ့) တွင်လွန်သဖြင့် တွန့်  
 အမည်ပေါက် ဦးဆန်းဟိ(၁၂/တမန(နိုင်)၀၀၇  
 ၆၀၃)က တစ်ဦးတည်းသောဆုံးမဆောင်ရွက်ခြင်း  
 ကျမ်းတိုင်ခွင့်နှင့် သေစာရင်းတို့ကို တင်ပြ၍  
 အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်  
 မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လို့  
 သော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ  
 ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း တက်ကွက်နိုင်ပါ  
 ကြောင်းနှင့် တက်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်း  
 အတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ  
 ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပုံရေးဦးစီးဌာန**  
 ရန်ကင်းမြို့တော်စည်သာသာရေတော်မူ









**ဗဟုသုတ** ။ ထူးထူးခြားခြားဒါနခရီးစဉ်များ

ဒါနခရီးစဉ်များ (၁) ဝတ်စုံ (၂) နှစ်စုံ (၃) နှစ်စုံ (၄) နှစ်စုံ (၅) နှစ်စုံ (၆) နှစ်စုံ (၇) နှစ်စုံ (၈) နှစ်စုံ (၉) နှစ်စုံ (၁၀) နှစ်စုံ

Ph: 09425334456, 0949323965, 0949578205

**အာရှနဂါး**  
Asia Dragon ကျွတ်ထိန်း  
ဧည့်သည် / ငွေဆောင်

Ph: 01 707062, 09 799100100  
01 703790, 09 797100100

**သိုးရာသီ** ဝပဒါန  
တောင်ပြာ ပုဆိုးလေး ပေါ့ပျို စင်ကိုင်  
ပင်းကွန်း မုတ္တမ ကျောက်စိမ်းဘုရား  
လမ်းဘေးမှ တစ်ထပ်ကျော် (၄၀၀၀/-)  
(၁၀၀၀/-) ကျော် စာမိတ်အုပ် (၁၂၀၀/-) စာမိတ်အုပ်  
စာမိတ်အုပ် (၁၀၀၀/-) စာမိတ်အုပ်

420144148, 421153797

**ဝတ္ထုဝန်း** ဝတ်စုံ  
ဝတ်စုံ 50% Discount ဝတ်စုံ  
ဝတ်စုံ (ဝတ်စုံ) ဝတ်စုံ (ဝတ်စုံ) ဝတ်စုံ (ဝတ်စုံ)  
တောင်ပြာ ဘင်္ဂလား ဝတ်စုံ July 22, 29  
တောင်ပြာ ဝတ်စုံ (12-16) ဝတ်စုံ

373275, 708342, 0949219404

**ဆန်လိုဗေဒါ**  
ဆန်လိုဗေဒါ ဆန်လိုဗေဒါ ဆန်လိုဗေဒါ  
09-43334111 01-882844  
09-43334222 01-882844

**အသင်းဝင် ဆေးရုံများသို့ ဖိတ်ကြားခြင်း**

Hospital Information System (HIS) ဆိုင်ရာ Software Developer များမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ စိတ်ပါဝင်စားသောအသင်းဝင်ဆေးရုံများမှ တက်ရောက် နိုင်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- နေ့ရက် - ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၂၆) ရက် (အင်္ဂါနေ့)။
- အချိန် - နံနက် (၈) နာရီ မှ ညနေ (၃) နာရီ ထိ။
- နေရာ - မြန်မာနိုင်ငံ ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်းခန်းမ (MPHA)၊ အမှတ် (၂၉) ၊ အခန်း(၁၁၀၂)၊ (၁၁) လွှာ ၊ UM FCCI ၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။

မှတ်ချက်။ ။ Oversea Software Developer အဖွဲ့ (၃) ဖွဲ့မှ လာရောက်ရှင်းပြမည်ဖြစ်ပြီး လူဦးရေ နှင့် နေရာအဆင်ပြေစွာစီစဉ်နိုင်ရန် တက်ရောက်မည့် အသင်းဝင်ဆေးရုံများမှ (၂၂.၇.၂၀၁၆) နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ လူဦးရေစာရင်း ပေးသွင်းပေးပါရန်။ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၁-၂၃၀၁၅၈၇ ၊ ၀၉-၅၄၀၀၅၅၃ ။

မြန်မာနိုင်ငံပုဂ္ဂလိကဆေးရုံများအသင်း

Home Since 1996

Grade A, B, C, D အစစ်များသာရောင်းပါသည်။  
 ငွေနှုန်းအနိမ့်ဆုံး ၊ ပုံ အပြည့်ဆုံးထိရှိပါသည်။  
 ကျင်းပြတ်နှင့် Skirting အပြီးအစီ။

READY MADE FLOOR ပါကေးအစားထိုး ကြမ်းခင်း

(Stock Limited အတွင်းသာ)

အမှတ် F.2-8 ပထမထပ်၊ အောင်ဆန်းကွင်း၊ ခြောက်ဘက်တန်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း - 09 730 84 840, 09 730 84 841

ကျွန်းနဘော အစားထိုး အခန်းခွဲ နှင့် မျက်နှာကျက်ပြား

Design Layer (Design ပါပြီး ၊ ဆေး ပေါလစ်တင်ရန်မလို)  
 Special Wear Resistance Layer (ရေစိမ့် ၊ အရောင် မမိန့် ၊ ပွတ်တိုက် ခံ)  
 Core Body Layer (လွှာ ဖြတ်နိုင်၊ ရေစိမ့်ခံ၊ သံ ရိုက်နိုင် လျှာထိုး ပါပြီး၊ ခြ မစား)

ရေစိမ့် ရေခန်း သက်သာ

အမှတ် ၁၂၃၇၊ ရော်ဂျီလမ်း၊ မင်္ဂလာဒိပ်ရပ်ကွက်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း - 09 730 84 844, 09 79 590 0146

**သိန်းသန်းဆက်**  
အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရှေ့စိုဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
ကားနှင့်လှည့်သားအပါ  
Ph: 09-440390558  
09-784109116

**ခရံမြို့နယ်**  
ဒဂုဏ်း  
သီရိစံးမြို့နယ်  
ထောင်ပိုင်၊ မြောက်ပိုင်း  
များရှိ မြေကွက်များကို  
ဧည့်ကောင်း ပေးဝယ်သည်။  
09-6809893  
09-5120620

**မြန်မာ့အမြန်ဆုံးကွန်ရက်**  
**အူရီဒူး 4G PLUS**  
တောက်ပကောင်းမွန်တဲ့ အနာဂတ်ဆီသို့

**ooredoo**

**4G PLUS**

ရန်ကင်း၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်တွင် ခြေ။  
အခြားမြို့များတွင်လည်း လာတော့မည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ooredoo.com.mm မှာ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကြေးမုံ

**“ ခိုင်းခွန်နောင် ” ကုမ္ပဏီ (ပွားမလှိုင်)**  
အိမ်ခြံမြေနှင့် ဥပဒေအကြံပေးလုပ်ငန်း

**ရောင်းမည့်**

• ဝဟ၊ ဦးထွန်းမြတ်လမ်း (40'x80')	မြေ	အိုးသွား	17000L
• ရွှေတောင်ကြား(၁)လမ်း (70'x60')	2RC	ဂရုန်	15000L
• တ/ဥပဒေယူဆောင်မိမိ (45'x60')	2BN	ဂရုန်	11000L
• ရတနာပရိသိဒ္ဓိသာ (50'x100')	2BN	ဂရုန်	6200L
• တ/ဥပဒေယူဆောင်မိမိသာ (40'x60')	2BN	ဂရုန်	4600L
• သယံကားသုတေသန (30'x80')	2RC	ဂရုန်	3500L
• ဝဟနီးဂျယ်နီ (1955sqft)	မြေညီ+ထပ်ခိုး Hall		4500L
• အလုံအကုံအိမ်အိမ် (2400sqft)	-	2MBR, 2BR	3100L
• ကမ္ဘာ့အေးအေးအေးအေး (17'x50')	မြေညီ+ပထမ Hall		3000L
• ဝဟနီးအိမ်အိမ် (1560sqft)	-	2MBR, 1BR	2800L
• တ/ဥပဒေယူဆောင်မိမိ (15'x50')	မြေညီ+ထပ်ခိုး Hall		2500L
• တယူ(Diamond Condo) (1100sqft)	-	1MBR, 3A/C	2100L
• တယူ(၅၂)လမ်းကွန်ဒို (1500sqft)	-	2BR, 3A/C	1600L

**ငှားမည့်**

• ကမ္ဘာ့အေးအေးအေးအေး (14000sqft)	မြေ	ခရမ်း	120L
• ဝဟနီးအိမ်အိမ် (37'x73')	1/2RC	Hall	59L
• ဝဟနီးအိမ်အိမ် (75'x75')	2RC	3MBR, 3BR	40L
• သယံကားပရိသိဒ္ဓိ (36'x100')	2RC	2MBR, 2BR, F.F	28L
• ပြည်ထောင်စုလမ်း (120'x120')	မြေ	လှိုင်ခန်းကောင်း	20L
• သယံကားသုတေသန VIP (60'x80')	2RC	1MBR, 4BR	17L
• မြေသမို (Sumi) (7200sqft)	2RC	1MBR, 2BR, 3A/C	15L
• ဝဟနီးအိမ်အိမ် (2700sqft)	-	3MBR, F.F	U\$2500
• ဝဟနီးအိမ်အိမ် (2100sqft)	-	3MBR, 1BR, F.F	27L
• ကမ္ဘာ့အေးအေးအေးအေး (1600sqft)	-	1MBR, 2BR, 5A/C	20L
• လှိုင်ခန်းကောင်း (25'x50')	မြေညီ	ခန်းနှင့်ခန်းကောင်း	16L
• တယူလှိုင်ခန်းကောင်း (1650sqft)	1F	1MBR, 2BR	13L
• ကမ္ဘာ့အေးအေးအေးအေး (1750sqft)	1F	3BR, 4A/C, F.F	12L

Ph: 01 - 233 1172, 233 1173, 233 1174, 09 730 29696  
01 - 860 3565, 860 3566, 860 3567, 860 4440  
09 730 56651, 09 3333 9945, 09 731 65656, 09 250 373716

**YWCA**  
ပန်းအလှပြုပြင်နည်းဆင်တန်း  
အခြေခံ၊ အဆင်ပြေနှင့်လက်ဆောင်ပန်းစည်းဆင်တန်း

နေ့ရက် - ၂၅-၇-၂၀၁၆ မှ ၁၂-၈-၂၀၁၆  
အချိန် - မွန်းလွဲ ၁၀:၃၀ မှ ၃:၀၀ နာရီ  
နေရာ - YWCA, ၁၁၉၊ ဘိုကလေးလမ်း၊  
ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း

ဖုန်း - ၂၄၅၈၆၅၊ ၃၉၂၄၇၀  
မှတ်ချက်- ခါတ်ပုံ(၃)ပုံလမ်းညွှန်ကတ်ကြေးမှတ်စုစာအုပ်ယူဆောင်လာရန်

**JES Driver Agency အတွက်**  
ယာဉ်မောင်းဆင်တန်းတက်လို့သူများသင်တန်းကြေး - ၃၀၀၀၀/-  
ကျပ် ဖြင့်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ (၃ - ၈ - ၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင်ပွင့်ပါ  
မည်။ (၈) ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ရသည့်အထိဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။  
အချို့သမားများပါတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

အောက်ပါတယ်လီစနစ်များတွင်ပုံစံပေးပါသည်။  
09-8581144, 09-32173735, 09-263145979,  
09-797815723, 09-32250319, 09-263464993

**JES Driver Academy**  
ယာဉ်မောင်းဆင်တန်းတက်လို့သူများသင်တန်းကြေး ကျွမ်းကျင်စွာ  
ယာဉ်မောင်းတက်လို့သူများအတွက်(က၊ ည၊ န) အငြိမ်းစားများ  
ဦးစီးသော JES Driver Academy သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၇/၁၆)  
ပွင့်ပါမည်။ ကြောက်လ (၃) ရက်နေ့ (၃ - ၈ - ၂၀၁၆) ဝတ္တုစာအုပ် တွင်  
သင်တန်းစတင်ပါမည်။ အောက်ပါနေရာနှင့်တယ်လီစနစ်နံပါတ် များတွင်  
ပုံစံပေးစာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပြီးကြေးအသိပေးအပ်ပါသည်။  
အမှတ်(၆)ပထမထပ်(၁၂)လမ်းလမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။  
09 8581 144, 09 32173735, 09 263145979,  
09 797815723, 09 263464993, 09 32250319  
www.facebook.com/jesdriveracademy

**ဈေးပေါပေါနဲ့ခရီးသွားချင်ပါသလား?**

**BUDGET AIRLINES SPECIALIST** နို့  
ဆက်သွယ်လို့ကိပါ

SL, AK, FD, DD, TR, 3K, VJ စာရိုသည့် ဝေယာဉ်လက်မှတ်များ  
ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

ဝေယာဉ်ပျံလက်မှတ် ကိုလံဘတ်(စ်)  
T: 01-229245, 01-378535  
T: 09-792323561~62, 09-977808930



**အထူးအစီအစဉ်**  
(ရန်ကင်းမြို့နှင့် မန္တလေးမြို့)

ရန်ကင်းမြို့ - ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၃ ရက် တစ်ရက်တည်းသာ  
မန္တလေးမြို့ - ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၄ ရက် တစ်ရက်တည်းသာ  
အသည်း၊ သည်းခြေ၊ ပန်ကရိယ၊ အစာအိမ်၊ အူသိမ်၊ အူမကြီးလမ်းကြောင်းနှင့်  
ပတ်သက်သော ခွဲစိတ်ကုသခံရမည့် ရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက် အခမဲ့ တိုင်ပင်  
ဆွေးနွေးနိုင်ရန် အထူးအစီအစဉ်ရှိပါသည်။  
အသေးစိတ်စုံစမ်းရန် - ZAW MAUNG MEDICAL SERVICES  
ရန်ကင်း - 09-73191864, 09-799682058  
မန္တလေး - 09-977339477, 09-5120118

**“ အနာဂတ်အတွက်အကောင်းဆုံးဖြစ်စေမည့်နေရာ၊ နဝဒေး ဥယျာဉ်အိမ်ရာနှင့် ရွှေတမ်းသာအိမ်ရာ ”**






- လှိုင်သာယာမြို့နယ်စတီယိုများအနီးတွင်တည်ရှိသောကြောင့်ပီးပွားရေးအတွက်အတွင်းကျသောနေရာ .....
- ပန်းလှိုင်၊ ဘုရင့်မာရင်၊ အောင်စေတီမြို့နယ်တို့တွင်တည်ရှိသော အိမ်ခြံမြေအနီးတွင်တည်ရှိသည့်လှိုင်သာယာမြို့နယ်အနီးတွင်တည်ရှိသောနေရာ .....
- နေထိုင်ရန်နှင့်ပီးပွားရေးလုပ်ငန်းအတွက်ပေါင်းစုထားသောနေရာ .....
- နေထိုင်သူများအတွက်အဆင်ပြေစေရန်အတွက်ပျော်ရွှင်စရာ ဝါးပွားရေးလုပ်ငန်း၊ ဆိုင်ခန်းပွင့်ရန်ကောင်းမွန်သောနေရာ .....
- ခေတ်မီစာလေးစားစွာဖြင့်၊ စောလုံးကျွမ်းကျင်အားစားစားလေ့ကျင့်နိုင်သည့် ပရူစမ်းများပါရှိမည့်ဖြစ်သောကြောင့် လူကြီးလူငယ်အပန်းဖြေရောက်ရှိစေနိုင်မည့်နေရာ.....

“ နှစ်ထပ်လှနေထိုင်ခန်းများအားဆန်းသစ်သောဒီဇိုင်းဖြင့် ထပ်မံ၍ ရောင်းချပေးနေပြီဖြစ်ပါသည်။ ”

ဖုန်း- ၆၅၀၅၅၅၊ ၆၆၆၁၀၃၊ ၆၅၁၀၃၆၊ ၆၅၅၀၅၂၊ ၆၅၅၀၃၆၊ ၀၉-၇၃၀၅၅၄၂၊ ၆၆၆၁၅၅၀၃၊ ဆက်သွယ်ပုံစံပေးခြင်းနိုင်ပါသည်။

**အောင်နိုင်သူ မဟာမိန် ကုမ္ပဏီလီမိတက်** Winner Super Diamond Pile Co., Ltd.  
W.S.D Group

**W.S.D Pile**  
Licence No.PL-12

လျှောက်ပေးစဉ်အခါအဆောက်အဦများနှင့်စက်ရုံများတွင်  
ပိုင်ပိုင်ခြင်း၊ Bored Pile, လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရပါက  
ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။




Add: အမှတ်(၅၆)၊ မြေညီထပ်၊ ၄၄လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။  
Ph: 01-381964, 09-73131288, 09-73150482, 09-250499988  
Off: Ph- 09-250 288811, Email: wsdmyanmar@gmail.com

Add: အမှတ်(ဘီ-၁၀)၊ (၃၃)လမ်း၊ (၈၁-၈၂)လမ်းကြား၊ မန္တလေး။  
Ph: 09-265820507





### ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ မကွေးနှင့် ဇွဲကပင်တို့ ဆီမီးတက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

၂၀၁၆ ရာသီ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ်(ဒုတိယနေ့)ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ကျင်းပရာ မကွေးနှင့် ဇွဲကပင်အသင်းတို့ ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်သွားသည်။

အောင်ဆန်းကွင်း၌ နာမည်ကြီးရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် မကွေးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ရှမ်း

ယူနိုက်တက်အသင်းသည် မကွေးအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုး မရှိဖြင့် ရှုံးနိမ့်ပြီး ပြိုင်ပွဲမှထွက်ခဲ့ရပြီဖြစ်သည်။ ယခုပွဲကို ရှမ်းပြည် နယ်မှ အမာခံပရိသတ်အချို့ အိုးစည်ငုံမောင်းများဖြင့် လာရောက်အားပေးခဲ့သော်လည်း ထင်သလောက် ခြေစွမ်းမပြနိုင်ခဲ့ပေ။ မကွေးအသင်းသည် ပထမပိုင်းတွင် သွင်းယူသည့် ဂိုးဖြင့် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ **စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀**



ပြန်ကြားရေးအသင်းမှ တိုက်စစ်မှူးစောဝေယံနှင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားအသင်းမှ ကစားသမားတစ်ဦးတို့ ဘောလုံးယှဉ်လှကြစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ကိုကိုစိုးညွန့်)

### နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၂၀

နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပလျက် ရှိသည်။ **စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀**

### မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း ခရီးစဉ်သစ်များပြေးဆွဲရန် တတိယမြောက် ATR 72-600 လေယာဉ်သစ် ထပ်မံရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၂၀

နိုင်ငံပိုင်လေကြောင်းလိုင်းတစ်ခုဖြစ်သည့် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း Myanmar National Airlines ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးစဉ်များတွင် တိုးချဲ့ ပြေးဆွဲရန် တတိယမြောက် ATR 72-600 XY-AME လေယာဉ်သစ် ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ဇူလိုင် ၁၈ ရက်တွင် ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ သိရသည်။

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းအနေဖြင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ATR ကုမ္ပဏီမှ အသစ်ဝယ်ယူထားသော ATR 72-600 မျိုးဆက်သစ်လေယာဉ် ခြောက်စင်းအနက် တတိယမြောက် လေယာဉ်ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင် ရောက်ရှိနေသော လေယာဉ်သစ်များ၊ ရိုရင်းစွဲလေယာဉ်များနှင့်အတူ ပြည်ပ ခရီးစဉ်များနှင့် ပြည်တွင်းခရီးစဉ် ၂၇ ခုဖြင့် တစ်ဆက်တည်း ချိတ်ဆက် ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ATR လေယာဉ်များအပြင် ဘိုးရင်းလေယာဉ်သစ်များကိုလည်း ပြည်ပမှ ချာယူထားပြီး **စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၃ သို့ ၀**



# BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY **EUROMONEY AWARDS FOR EXCELLENCE 2015**